
d

Maistrova 11, Kamnik
www.majolka.si

MALICE OD 3 ¤
KOSILA
LETNI VRT
DOMA»E SLADICE
PORO»NI BANKETI
Rezervacije: 031/856-372

Kamnik, 27. maj 201049. leto©t. 10   

Fo
to

: S
A

©A
 M

EJ
A

»

IZ VSEBINE
AKTUALNO  na straneh 2 in 3
Financiranje malega gospodarstva
Povezovalka z mostom Ëez Kamniπko Bistrico dobiva podobo
NajveË besed okoli problematike sprejemanja obËinskih 
prostorskih naËrtov

ZANIMIVOSTI-SKRB ZA OKOLJE  na strani 4
Publicus: prevzem odpadkov v zbirnem centru Suhadole
NapaËno obrezovanje okrasnega drevja - vse pogostejπi pojav v 
mestnih okoljih, tudi v Kamniku
KonËana sanacija plazu v Podstudencu
Nadaljuje se ureditev lokalne ceste s Kolovca

MAJ - MESEC MLADIH  na strani 5
Æivahen Veronikin festival: Zeleno mesto je naπ dom
Pomladne igrarije v O© Frana Albrehta: na osrednji πolski prireditvi 
s prodajnim sejmom nastopilo okoli 400 uËencev z uËiteljicami
Unicefove punËke: z Lipinimi ©pelcami sonce posije ≈otrokom 
sveta«

MNENJA IN ODMEVI  na strani 6 
ANKETA: PRED REFERENDUMOM  na strani 6
NA©I JUBILANTI  na strani 8
Zlata poroka Zofke in Franceta Golob iz Mekinj
Podoknica z lovskim ropotom

MED NAMI  na strani 10
10 let Soæitja Kamnik: V hiπi na Lokah so delo, smeh in pesem doma
Blagor æenskam - tudi v Kamniku
Pod lipo domaËo na Jurijevo nedeljo

MED MLADIMI  na strani 11
©PORT  na straneh 12 in 13

Škrjančevo 8, 1235 Radomlje, telefon: +386 1 7294 296, e-mail: ekotrend@siol.net

Načrtovanje in montaža toplotnih črpalk
in solarne tehnike

• za nizkoenergijske in pasivne hiše
• za energetsko adaptacijo objektov

% 041/631-148

. . . to ni edini naËin . . .

S&P d.o.o., GodiË 4, Stahovica 

. . . mi imamo . . .

klima naprave
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V Ëetrtek, 20. maja, ob 11. uri je 
center Kamnika zasijal ob razno-
barvnih slavnostnih oblekah in 
nasmejanih obrazih maturantov 
kamniπke Gimnazije in Srednje 
ekonomske πole ©CRM. Okoli 
250 jih je na Glavnem trgu æe tra-
dicionalno zaplesalo Ëetvorko 
ter se tako na simboliËen naËin 
poslovilo od srednjeπolskih klo-

Dragi bralci, Kamniπki obËan bo ponovno med vami 
v petek, 11. junija. Rok za oddajo Ëlankov je petek, 4. 
junija; oglasov in zahval pa v sredo, 9. junija, v ured-
niπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino 
in sodiπËem), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, fax: 
01/83 19 860, e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Maj je mesec mladih in mladost smo zaËutili tudi v 
Kamniku, saj se je zvrstilo veË prireditev, namenjenih 
mladim, o katerih piπemo v danaπnji πtevilki. PrvoπolË-
ki in drugoπolËki O© Toma Brejca (na sliki) so v sredo, 
19. maja, z veseljem in pristno otroπko razigranostjo 
pospremili dogodek podpisa pogodbe in sprejema 

Naπe starodavno mesto so minulo soboto, 22. maja, æe πesto leto zapored obiskali staro-
dobniki - avtomobili in motorji, ki po letu izdelave sodijo v obdobje pred drugo svetovno 
vojno. Krivec za ta prijeten dogodek v znamenju tehniËne dediπËine je Druπtvo starodobnih 
vozil Kamnik z Mirom Vrhovnikom na Ëelu, ki je dosedanji festival letos nadgradilo z od-
liËno Mednarodno revijo starodobnikov ≈A«. Lastniki, vozniki in sopotniki preko πtiride-
setih zloπËenih, zanimivih, celo unikatnih starodobnih avtomobilov in dvajsetih motorjev 
iz Slovenije, Italije, Avstrije in letos prviË tudi s »eπke, so se na pot podali iz ©marce proti 
mestu, kjer so po ©utni in Glavnem trgu na ogled postavili znamenita vozila s Ëastitljivimi 
letnicami in zanimivimi æivljenjskimi zgodbami.  VeË na 9. strani. 

Starodobniki obiskali Kamnik

Starodobna vozila predstavljajo ohranjanje tehniËne kulturne dediπËine, ki jo njihovi 
lastniki, vozniki in sopotniki popestrijo tudi z etnoloπko dediπËino in si nadenejo oblaËila, 
znaËilna za obdobje, ki ga predstavljajo.  SA©A MEJA»

Kamnik je Otrokom prijazno UNICEF-ovo mesto
zastave, s katerim je Kamnik tudi simbolno pridobil 
naziv Otrokom prijazno Unicefovo mesto. Osnovni na-
men projekta je spodbujanje odgovornih v lokalni skupnosti 
k obseænejπim in raznovrstnejπim dejavnostim v korist otrok, 
za uresniËevanje njihovih pravic in za njihovo aktivno sodelo-
vanje v lokalnem okolju. VeË na 3. strani.

Slavnostna Ëetvorka pred maturo
pi in Kamnika. Z dobrodoπlico in 
dobrimi æeljami jih je pospremil 
tudi æupan Anton Tone Smolni-
kar. ZakljuËek srednje πole po-
meni prelomnico v æivljenju, ko 
iz brezskrbnih πolskih dni posto-
poma prestopimo v svet odraslih. 
Za mnoge pomeni tudi Ëas, ko je 
treba poprijeti za delo in si sam 
zasluæiti kak evro. Zato so maturo 

tudi poimenovali zrelostni izpit. 
Vsem maturantom æelimo veliko 
uspeha pri opravljanju mature in 
vpisu na æeleno fakulteto! Naj se 
vam uresniËijo zastavljeni cilji, da 
boste v æivljenju delali tisto, kar 
imate radi, in bili pri tem uspeπni. 
Predvsem pa, da boste zadovoljni, 
dobri in odgovorni ljudje. 

Urednica SA©A MEJA»

Brezposelnost je 
resen problem, 
socialno-
ekonomsko 
stanje v obËini 
je kritiËno

O stanju in razliËnih ob-
likah pomoËi na 2. strani.

Praπnikarjeva 
poletna 
rezidenca 
ponovno sije 

Obnova kamniπkega arhi-
tekturnega bisera - letne de-
pandanse Praπnikarjevega 
zdraviliπËa v Mekinjah nagra-
jena s priznanjem stroke. O 
njenem poteku in zgodovini 
hiπe smo se pogovarjali z last-
nikoma Jano in Stanetom Sko-
kom ter nagrajeno konserva-
torko mag. Majo Avguπtin.

VeË na 7. strani. 

Na vrhu 
Sv. Primoæa 
22-krat v 24-ih urah

na 14. strani

DISKONT NEÆIVIL MOJ DOM
v Domæalah, Karantanska 6, tel.: 01/72 11 255

PRI NAS  KUPLJENE ZAVESE
VAM SE©IJEMO BREZPLA»NO!

Pestra izbira posteljnine in brisaË po 
akcijskih cenah!

VELIKA IZBIRA PVC IZDELKOV

Odprto od 8. do 20. ure, sobota od 8. do 14. ure
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Gorenjska banka v partnerstvu 
z obËino Kamnik preko javnega 
razpisa malim in srednje velikim 
podjetjem ter samostojnim pod-
jetnikom oziroma zasebnikom 
omogoËa pridobitev kredita s 
subvencionirano obrestno mero. 
≈Krediti se dodeljujejo prek Go-
renjske banke, namenjeni pa so 
vsem, ki imajo sedeæ, poslovne 
prostore ter kraj investicije v ob-
Ëini Kamnik. Razpis je aktualen 
do 4. junija. Ponudba je konkure-
nËna, priËakujemo dober odziv«, 
pravi vodja ljubljanske poslovne 
enote Gorenjske banke, Kamni-

Financiranje malega gospodarstva
Ëan Aleπ Mesner, ki poudarja, da 
v Gorenjski banki tudi na ta naËin 
prispevajo k razvoju podjetniπke 
klime. ≈Seveda pa nismo poza-
bili niti na tiste, ki πele stopajo 
na samostojno poslovno pot. 
Naπa banka namreË leto dni od 
odprtja prvega poslovnega raËu-
na vsakega novega komitetna - 
podjetnika razbremeni stroπkov 
vseh tistih plaËilnih storitev, 
brez katerih pri poslu zanesljivo 
ne gre,« dodaja Mesner, ki Kam-
niËane in okoliπane vabi, da se 
o konkurenËnosti storitev pre-
priËajo z obiskom bliænje dom- 

æalske poslovalnice ali pa ene od 
dveh ljubljanskih poslovalnic Go-
renjske banke.

KamniËan Aleπ Mesner je æe dru-
go leto vodja ljubljanske Poslovne 
enote Gorenjske banke.

ZakljuËni raËun 
proraËuna

Po krajπi razpravi so svetni-
ki in svetnice z glasovanjem 
sprejeli Odlok o zakljuËnem 
raËunu proraËuna obËine 
Kamnik za leto 2009.

PoroËevalec Alojz Kolar, 
vodja oddelka za gospodar-
ske dejavnosti in finance, je 
podal oceno zakljuËnega raËuna 
proraËuna obËine Kamnik in oce-
nil rebalans proraËuna kot dobro 
pripravljen, saj so bili prihodki in 
odhodki glede na izkazane πtevil-
ke realno naËrtovani. ≈ZakljuËni 
raËun je bil glede na planira-
ni proraËun letos najboljπi v 
dræavi, saj smo dosegli pribli-
æek skoraj 100 % realizacije 
od naËrtovanega. Dejansko 
smo lahko vzgled drugim 
obËinam, ki niso imele tako 
dobre realizacije«, je pojasnil 
Kolar. Realizacija skupnih pri-
hodkov obËine Kamnik glede na 
naËrtovane prihodke je bila 99,3  
odstotna, kar pomeni, da znaπajo 
dejanski prihodki za naπo obËino 
22,9 milijonov evrov. Realizacija 
skupnih odhodkov obËine Kam-
nik glede na naËrtovane odhodke 
je bila 92,3 odstotna, kar pomeni, 
da so bili dejanski odhodki 22.279. 
498 evrov, kar pomeni 857.710 
evrov neporabljenih sredstev. 
Matej Tonin, NSi, je potrdil, da 
je realizacija proraËuna res boljπa 
kot v preteklosti, ampak tudi za-
radi rebalansa proraËuna. Meni, 
da je bilo dano veliko obljub o 
doloËenih projektih in se je za 
njihovo predstavitev zapravilo 
kar nekaj denarja, vendar za temi 
projekti najveËkrat ni niË realne-
ga. Spomnil je, da je bilo 27.000 
evrov investirano v ≈potopljeni« 
projekt gradnje vrtca v ©marci in 
izrazil æeljo, da bi bilo Ëim manj 
takih projektov! Valentin Zabav-
nik, samostojna svetniπka sku-
pina, je bil neposredno oster in 
ocenil, da so v toliko letih prora-
Ëuni πe vedno nepregledni in ne-
jasni. Po njegovem mnenju zato 
lahko proraËun vse skupaj zavaja 
in bi lahko sklepali, da so πtevilke 
prilagojene. Anton Smolnikar, 
æupan, je svetnika Zabavnika os-
tro pozval, da nemudoma ustno 
ali pisno predloæi utemeljene ar-
gumente o prilagojenih πtevilkah, 
saj so v nasprotnem primeru to 
hude obtoæbe. Rudi Verπnik, 
SDS, je ta proraËun — ne glede 
na vmesni rebalans - ocenil kot 
pravi biser v primerjavi s tistim, 
ki so ga obravnavali pred πtirimi 
leti. Iz zakljuËnega raËuna je ugo-
tovil, da imajo prostorsko plani-
ranje in investicijski programi 
nizek indeks realizacije in æelel 
razlago. Robert Kokotec, SDS, 

V Kamniku je brezposelnost resen problem

je v primeru K-9 πole ugotavljal, 
da bomo KamniËani za gradnjo 
novih πol po zakljuËnem raËunu 
verjetno imeli 6 milijonov evrov. 
Opozarjal je, da moramo poËaka-
ti na soglasje dræave o dodeljenih 
dræavnih sredstvih za gradnjo πol, 
sicer ne bomo zadostili DIP-om. 
Opozoril je na opreznost. 

Svetniki in svetnice so ob-
ravnavali in sprejeli πe predlog 
sprememb in dopolnitev Statuta 
ObËine Kamnik (urejanje prene-
hanja mandata æupanu), predlog 
sprememb in dopolnitev Po-
slovnika ObËinskega sveta Ob-
Ëine Kamnik, predlog Odloka o 
spremembah Odloka o doloËitvi 
obmoËij krajevnih skupnosti in 
volitvah v Svete krajevnih skup-
nosti v ObËini Kamnik (uskla-
ditev voliπË oz. naselij in ulic za 
letoπnje volitve), predlog sklepa 
o soglasju k Pravilniku o sistema-
tizaciji delovnih mest v VVZ An-
tona Medveda Kamnik, predlog 
Pravilnika za vrednotenje in so-
financiranje πportnih programov 
v obËini Kamnik in predlog Od-
loka o porabi koncesijske dajat-
ve za trajnostno gospodarjenje z 
divjadjo. Predlog Pravilnika o 
merilih in pogojih za doloËitev 
obratovalnega Ëasa gostinskih 
obratov in kmetij, na katerih se 
opravlja gostinska dejavnost v 
obËini Kamnik, pa so svetniki in 
svetnice zavrnili, ker ocenjujejo, 
da je potrebno najti kompromise 
za vse strani. Tako lahko ponovno 
razpravo o tej toËki priËakujemo 
na naslednji seji.

Socialno — 
ekonomsko stanje 
v obËini Kamnik  
je kritiËno 

Center za socialno delo 
je obËinski svet seznanil z 
informacijo o socialno-eko-
nomskem stanju v ObËini 
Kamnik. Kot sta skupno ugoto-
vili poroËevalka na seji Julijana 
Juhart Mastikosa, vodja oddel-
ka za druæbene dejavnosti, in 
Marija Dobnikar, namestnica 
direktorice Centra za social-
no delo, je trend socialne stiske 
v naπi obËini v porastu, kar po-
meni, da so stiske ljudi v prvem 
tromeseËju leta 2010 v primerjavi 
z enakim obdobjem lani veËje za 
27% (skupno πtevilo vlog za de-
narno socialno pomoË se je letos 
poveËalo za 27%). Po finanËni in 
gospodarski krizi nas je æe jeseni 
leta 2009 zajela tudi socialna kri-
za, ki je nastala zaradi mnoæiËne-
ga odpuπËanja zaposlenih.

Na osnovi podatkov Zavoda Re-
publike Slovenije za zaposlovanje 
je moË ugotoviti, da se je stopnja 

registrirane brezposelnosti v 
obËini Kamnik priËela zviπevati 
ob koncu leta 2008, tako da se je 
od januarja 2009 do zaËetka leta 
2010 stopnja registrirane brez-
poselnosti poviπala za slabe 4 
odstotne toËke, kar pomeni cca 
530 brezposelnih oseb veË. V letu 
2009 je najveËji priliv v brezpo-
selnost povzroËil steËaj podjetja 
Svilanit, v veËjem πtevilu so odpu-
πËali πe ETI Elektroelement d.d., 
Titan, Stol IP, Trival, KIK Kamnik, 
LIP Radomlje in drugi. 

Na dan 31.3.2010 je bilo na 
Zavodu RS za zaposlovanje 
prijavljenih 1.077 brezpo-
selnih oseb, vendar je pov-
preËna stopnja registrira-
ne brezposelnosti v obËini 
Kamnik okrog 7,8%, kar je πe 
pod republiπkim povpreËjem 
— 10,6%.

Zagotovljena sredstva 
za odpiranje novih 
delovnih mest, 
pospeπevanje 
samozaposlovanja in 
zaposlovanje mladih

Zaradi potrebe po zagotav-
ljanju novih delovnih mest in 
zmanjπevanje brezposelnosti 
v obËini Kamnik je v proraËu-
nu za leto 2010 zagotovljenih 
18.000 ¤ za odpiranje novih 
delovnih mest, pospeπevanje 
samozaposlovanja in zaposlo-
vanje mladih. 

ObËina Kamnik v letu 2010 
v proraËunu namenja preko 
333.000 ¤ za blaæitev socialno 
materialnih stisk, v katerih se 
znajdejo posamezni obËani in vse 
veËkrat tudi celotne druæine. Po-
ročila izkazujejo slabπanje stanja 
in s tem v zvezi veËanja potreb 
po socialno varstvenih storitvah 
in dajatvah.

RazliËne oblike 
socialne pomoËi

Prebivalcem so na razpolago 
razliËne oblike socialnih transfe-
rov, ki jih v letoπnjem letu finan-
cira ObËina Kamnik:

1. Enkratna denarna pomoË 
(35.000 evrov): UpraviËenci do 
tovrstne pomoËi so obËani s stal-
nim prebivaliπËem v obËini Kam-
nik, ki trenutno nimajo zadostnih 
sredstev za preæivljanje in so se, 
ne po lastni krivdi, zaradi spleta 
neugodnih okoliπËin (dolgotraj-
na bolezen, invalidnost, smrt v 
druæini, brezposelnost, krediti,...) 
znaπli v takπnem poloæaju, da ne 
morejo poravnati najnujnejπih ob-
veznosti za zagotavljanje osnov-
nega preæivetja — kot na primer: 
delno kritje stroπkov ob zaËetku 
novega πolskega leta za otroke v 
osnovni in srednji πoli, kosila za 
otroke v osnovni πoli, ozimnico 
ali kurjavo, premostitev trenutne 
materialne ogroæenosti, za nakup 
hrane, obleke, poplaËilo tekoËih 
in zapadlih poloænic, odplaËeva-
nje potroπniπkih ter drugih kre-
ditov, pomoË pri elementarnih 
nesreËah, poæarih in drugih iz-
rednih situacijah. Osnovni znesek 
enkratne denarne pomoËi znaπa 
250 EUR). Pri tej obliki pomoËi je 
v letoπnjem letu opazno bistveno 
poveËanje, zato bo potrebno za-
gotoviti dodatna sredstva v reba-
lansu proraËuna, saj je do sedaj 
porabljenih æe 2/3 sredstev za 
enkratno pomoË in nam trendi 
kaæejo, da bo sredstev zmanjkalo 
æe ob polletju. 

2. ObËinska subvencija po-
moËi na domu (71.700 evrov)

V povpreËju to oskrbo meseË- 
no koristi cca 35 upraviËenih ob-
Ëanov.

3. PomoË socialno ogroæe-
nim otrokom pri letovanju 
(5.900 evrov) na Debelem rtiËu 
in v Savudriji, ki so organizirana v 
okviru RdeËega kriæa Kamnik. ©te-
vilo otrok se vsakoletno poveËuje, 
tako je bilo v lanskem letu letova-
nje omogoËeno æe 119 otrokom. 

4. Skrb za brezdomce (6.700 
evrov): Iz proraËuna se porav-
navajo stroπki za najem sob in 
celotnih stroπkov nastanitve v 
Samskem domu. Trenutno se 
sredstva namenjajo za plaËilo bi-
vanja za πtiri brezdomce. 

5. Sofinanciranje zimske 
πole v naravi (31.000 evrov) 
za vse uËence iz ObËine Kamnik 
v viπini 110 evrov na otroka.

6. Sofinanciranje huma-
nitarnih programov (20.000 
evrov): ObËina Kamnik obËa-
nom pomaga tudi na naËin, da 
humanitarnim organizacijam in 
druπtvom sofinancira programe 
njihove dejavnosti.

7. PlaËilo obveznega zdrav-
stvenega zavarovanja (85.000 
evrov): 

ObËina zagotavlja plaËilo ob-
veznega zdravstvenega zavaro-
vanja brezposelnih obËanov v 
primeru, da ne dosegajo cen-
zusa, ki ga predpisuje Zakon o 
zdravstvenem varstvu in zdrav-
stvenem zavarovanju. Trenutno 
obËina plaËuje zavarovanje za 
cca 150 obËanov na mesec. Na 
podlagi 21. toËke prvega odstav-
ka 15. Ëlena ZZVZZ so do obvez-
nega zdravstvenega zavarovanja 
kot obËani upraviËeni dræavljani 
Republike Slovenije, ki niso zava-
rovani iz drugega naslova, imajo 
stalno bivaliπËe v obËini in nima-
jo nobenega dohodka oziroma, 
Ëe æivijo sami, njihovi povpreËni 
meseËni dohodki v zadnjih treh 
mesecih ne dosegajo 50% mini-
malne plaËe.

8. Razvoj podpornih siste-
mov — varstvo starejπih obËanov 
(14.000 evrov)

Letos je obËina Kamnik pri-
Ëela izvajati projekt ≈Razvoj in 
testiranje podpornih sistemov 
za reπevanje potreb starejπih ob-
Ëanov v obËini Kamnik«. Glavni 
namen projekta je izdelava pred-
loga vzpostavitve enotne mreæe 
storitev za podporo starejπim ob-
Ëanov v obËini Kamnik.

9. Javna dela (45.000 evrov) 
so z zakonom opredeljena kot 
lokalni ali dræavni zaposlitveni 
programi, ki so namenjeni aktivi-
ranju brezposelnih oseb, njihovi 
socializaciji, ohranitvi in razvoju 
delovnih sposobnosti ter vzpod-
bujanju razvoja delovnih mest. 

PoroËila institucij 
na obmoËju obËine 
Kamnik

Karmen PotoËnik, vodja 
Urada za delo Kamnik, pojas-
njuje da je bilo na Uradu za delo 
Kamnik ob koncu meseca marca 
prijavljenih 1218 brezposelnih 
oseb, kar je za 67,5 % veË kot v 
enakem obdobju lanskega leta. 
V prvih treh mesecih letoπnjega 
leta pa se je na novo prijavilo 317 
brezposelnih oseb, kar je za 7,8% 
manj kot v enakem obdobju lan-
skega leta. V tem obdobju so se iz 
evidence brezposelnih oseb odja-
vile 303 osebe, kar je za 67,2% veË 
kot v enakem obdobju leta 2009, 
od tega se jih je 194 zaposlilo. S 
poveËanjem πtevila brezposelnih 
se je spremenila struktura prijav-
ljenih brezposelnih oseb. Tako 
se je zmanjπal deleæ brezposelnih 
æensk, medtem, ko se poveËuje 
deleæ dolgotrajnih brezposelnih 
oseb ter deleæ starejπih od 50 let. 
NajveËji priliv iz posameznega 
podjetja v brezposelnost v letoπ- 
njem letu pomeni redna likvida-
cija podjetja Biring interier d.o.o. 
v likvidaciji. Iz ostalih podjetij 
prihajajo posamezni primeri - ne 
gre za masovno odpuπËanje. Za 
letoπnje leto so samo v podjetju 
KIK napovedali veËje πtevilo pre-
seænih delavcev in sicer 50, ki naj 
bi preπli v odprto brezposelnost. 
Iz drugih podjetij napovedi o veË- 
jih odpuπËanjih na Uradu za delo 
Kamnik niso dobili.

Spodbujanje 
zaposlovanja 
brezposelnih preko 
javnih razpisov

Na spletni strani ZRSZ je ob-
javljenih kar nekaj razpisov, ki 
spodbujajo zaposlovanje brez-
poselnih oseb, na katere Urad za 
delo opozarja tako delodajalce 
kot brezposelne osebe ter tudi 
uspeπno vkljuËuje te programe.

Marija Dobnikar, namest-
nica direktorice Centra za 
socialno delo, je povedala, da 
na CSD opaæajo 1/3 porasta vlog 
za denarne socialne pomoËi. Raz-
krila je, da ljudje prihajajo k njim 
v teækih stiskah, saj ne vedo kako 
bodo preæiveli, jokajo, ugotav-
ljajo, da se vse draæi — predvsem 
poloænice, ne vidijo izhoda, ne 
dobijo dodatnega dela. Pravijo, 
da kljub trdemu delu in rednim 
plaËam ne morejo preæiveti svo-
jih druæin. 

Zato obËutijo poniæanje, ki se 
stopnjuje. Pristojne sluæbe so 
prav tako registrirale vedno veË 
nasilja v druæinah, vedno veË du-
πevnih stisk in duπevnih bolezni, 
kar je vse odraz vedno veËjih fi-
nanËnih stisk ljudi. Predstavnica 
CSD ugotavlja, da jim obËina za-
dovoljivo stoji ob strani. Dodat-
no pa je predlagala obËinskemu 
svetu, da se dogovori s trgovina-
mi, ki dajejo nerazdeljeno hrano 
v seæig, da jo raje dajejo ljudem. 
Povedala je, da so cenzusi nizki 
in po merilih predpisov CSD 
mnogokrat ljudje ne dobijo 
ustrezne finanËne pomoËi, 
Ëeprav so na robu preæivetja. 

Brane GoluboviË, podæu-
pan, LDS, je 34. sejo zakljuËil 
z izjavo, da bodo sredstva za 
enkratno denarno pomoË 
iz 35.000 evrov v rebalansu 
dejansko poveËana, o Ëemer 
bodo razpravljali v juniju na 
35. seji obËinskega sveta Ob-
Ëine Kamnik. Izrazil je zado-
voljstvo nad tem, da so svetniki 
in svetnice æe predhodno izkazali 
visoko stopnjo sloænosti, da bodo 
to podprli v rebalansu.

NINA IRT

Majska seja je minila kratko in jedrnato. VeËino predlaga-
nih sprememb in dopolnitev sklepov so svetniki in svetnice 
sprejeli po skrajπanem postopku, razen predloga pravilnika za 
doloËitev pravilnika o obratovalnem Ëasu gostinskih obratov, 
lokalov in barov. Svetniki so si bili enotni, da bodo poËakali na 
popravljeni in proænejπi pravilnik za noËno odprte lokale v na-
πem mestu. VroËe razprave na tej seji ni bilo, morda tudi zato, 
ker je Center za socialno delo Kamnik obËinski upravi podal 
informacijo o socialno- ekonomskem stanju v ObËini Kamnik. 
PoroËevalka iz CSD Kamnik Marija Dobnikar je trenutno situ-
acijo ocenila kot resniËno nezavidljivo in celo kritiËno. Nad 
takπno oceno obËinska uprava lahko le iπËe hitre reπitve. Ena 
od takπnih je napovedani rebalans proraËuna, ki po besedah 
podæupana Braneta GoluboviËa vkljuËuje tudi poveËanje ob-
Ëinskih sredstev za zagotovitev izredne denarne pomoËi za 
obËane v finanËni in socialni stiski. Na novo prijavljenih brez-
poselnih oseb v naπi obËini je po πtevilkah iz prvega tromeseË- 
ja v primerjavi z lanskim letom manj, saj letos naπe obËine 
niso pretresala mnoæiËna odpuπËanja, vendar je brezposel-
nost ob koncu meseca marca znaπala 7,8%, kar pomeni, da je za  
67,2 % viπja kot v enakem lanskem obdobju. Tako brezposel-
nost v naπi obËini ostaja resen problem.
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Vi spraπujete, æupan odgovarja

O predvideni πiritvi 
pokopaliπËa na Æalah

P. N. iz Kamnika spraπuje, ali ni 
imela obËina æe pred leti namena 
πiriti pokopaliπËa na kamniπkih 
Æalah - kje so se stvari zaustavile, 
da do dejanske πiritve kljub po-
manjkanju prostora πe vedno ni 
priπlo?

ObËina Kamnik je res æe v letu 2003 z Odlokom o ureditvenem 
naËrtu obmoËja K5, K16 Æale predvidela πiritev grobnih polj in 
spremljajoËih objektov. Navedeni prostorski akt predvideva πe pre-
stavitev dovozne ceste ter ureditev parkirnih in manipulativnih 
povrπin. Kot je bilo æe nekajkrat obπirno obrazloæeno v Kamni-
πkem obËanu, je obËinska uprava v letu 2006 naroËila izdelavo 
ustreznih projektov ter vloæila zahtevek za izdajo gradbenega do-
voljenja, vendar pa do izdaje le-tega ni priπlo. VeËina KamniËanov 
se najbræ πe spominja Ëlankov na to temo in dejstev, ki so sledila: 
v postopek izdaje gradbenega dovoljenja je vstopila MeπËanska 
korporacija Kamnik, ki je v svoji zahtevi za denacionalizacijo 
zemljiπË zahtevala tudi vrnitev zemljiπË na obmoËju kamniπkih 
Æal v naravi. Ker MeπËanska korporacija (kot morebitna bodoËa 
lastnica zemljiπË) v postopku izdaje gradbenega dovoljenja ni iz-
dala soglasja h gradnji oz. πiritvi Æal, je Upravna enota Kamnik 
zahtevek za izdajo gradbenega dovoljenja zavrnila.

Vaπe vpraπanje je na ObËino Kamnik pravzaprav prispelo v 
kljuËnem trenutku, ko slika samega denacionalizacijskega postop-
ka (ki se vleËe æe skoraj dve desetletji) konËno postaja vse jasnejπa: 
po izdajah veË (neutemeljenih) delnih odloËb o vraËilu zemljiπË v 
naravi, po raznih pritoæbah zavezancev za vrnitev na vse mogoËe 
instance, itd. je Vrhovno sodiπËe RS v revizijskem postopku v apri-
lu 2010 razsodilo, da se delna odloËba UE Kamnik odpravi in se 
zadeva vrne prvostopnemu organu v ponovni postopek, ker Ëlani 
sedanje MeπËanske korporacije Kamnik sploh niso aktivno legiti-
mirani za vraËilo premoæenjskih pravic. Gre za sodbo Vrhovnega 
sodiπËa, ki je bila izdana v denacionalizacijski zadevi, kjer se kot 
zavezanec za vraËilo zemljiπË pojavlja Sklad kmetijskih zemljiπË 
in gozdov RS, pa vendar je to sodba, ki so jo dolæni upoπtevati 
prav vsi pristojni prvostopni organi v vseh denacionalizacijskih 
postopkih, ki jih je sproæila MeπËanska korporacija Kamnik. Pred-
videvamo, da bodo v bliænji prihodnosti konËno izdane odloËbe, s 
katerimi bo zahtevek MeπËanske korporacije Kamnik za vraËilo 
zemljiπË v naravi zavrnjen.

In da na koncu vendarle odgovorim πe na vaπe uvodno vpra-
πanje: ObËina Kamnik bo z razπiritvijo Æal nadaljevala takoj, ko 
bodo za realizacijo investicije podani vsi pogoji v skladu z veljav-
no zakonodajo: torej vsaj nesporno lastniπtvo nad zemljiπËi, iz-
dano gradbeno dovoljenje ter zagotovljena sredstva v proraËunu 
ObËine Kamnik. ÆUPAN

Anton Tone Smolnikar

Dela na novi Povezovalni ce-
sti, ki bo septembra povezala 
Ljubljansko cesto na Duplici s 
kamniπko obvoznico, potekajo 
po naËrtih. Minuli vikend so za-
kljuËili z betoniranjem najdaljπe-
ga, skoraj 50-metrskega mostu na 
novi cesti. Mostna konstrukcija je 
sodobno zasnovana s tehnologi-
jo gradnje, ki omogoËa izvedbo 
izredno vitke voziπËne konstruk-
cije brez vmesnih podpor. Most 
je zgrajen preko treh polj razpet-
in 13,5 m, 30 m in 6 metrov. V 
osrednjem 30-metrskem razponu 
(ta preËka reko) je tanka voziπËna 
ploπËa, predvidena kot obeπanka 
na jeklena loka z nizom obes, ki 
jih bodo namestili v naslednjih 
tednih.

Zaradi sodobne tehnoloπke 
izvedbe je vlivanje betona po-
tekalo iz obeh zunanjih strani 
mostu proti sredini, ker je zaradi 
opisanih lastnosti mostu ugodno, 
da beton æe v fazi betoniranja z 
vezanjem zaËne prenaπati reakci-
je obteæbe in ugodno statiËno de-
luje. Predpisano tanko debelino 
voziπËne konstrukcije je bilo moË 
doseËi z vgradnjo betona z visoko 
tlaËno trdnostjo (po starem MB 
60). Za ta namen so v betonarni 
Primorja AjdovπËina v Naklem 
pri Kranju, ki zna pripraviti kva-
litetno betonsko meπanico, kar 

Na slavnostnem dogodku v 
Domu kulture Kamnik je ob pod-
pisu pogodbe med ObËino Kam-
nik in UNICEF-om Slovenija æu-
pan obËine Kamnik Anton Tone 
Smolnikar iz rok domæalskega 
æupana Tonija Dragarja prejel 
UNICEF-ovo zastavo kot simbol 
projekta, ki bo odslej plapolala 
na kamniπki obËinski hiπi. Æupan 
Smolnikar je ob tem dejal, da ta 
odgovorni naziv zagotovo pred-
stavlja veliko nalogo in pomemb-
no zaobljubo, na ObËini Kamnik 
pa se bodo πe naprej trudili, da 
ostanejo obËina prijazna otro-
kom. O pomembnosti delovanja 
v korist otrok v Sloveniji je spre-
govoril Lado Leskovar, amba-
sador UNICEF-a Slovenija, ki 
je ob vstopu v Otrokom prijazno 
UNICEF-ovo mesto zaæelel veli-
ko uspeha ter veliko nasmejanih 
otroπkih obrazov. Dogodek je 
obogatil tudi s πopkom veËnih 
slovenskih glasbenih uspeπnic. 

Povezovalka z mostom Ëez 
Kamniπko Bistrico dobiva podobo

Kar 24 ur so potekala dela pri betonaæi novega mostu na 
Povezovalni cesti v bliæini bencinskega servisa OMV, kamor 
so delavci Vegrada iz minulega petka na soboto vlili preko 600 
kubikov betona.

24 ur pripravljali tovrstni beton 
ter ga sproti vozili na gradbiπËe v 
Kamnik, kjer so ga enakomerno 
vgrajevali iz obeh zunanjih strani 
mostne konstrukcije proti njeni 
sredini. V soboto zjutraj je bila 
po napornih πtiriindvajsetih urah 
nenehnega betoniranja betonaæa 
zakljuËena.

Most Ëez Kamniπko Bistrico 
bosta zaznamovala plitka jeklena 
loka na obeh straneh v dolæini 30 

projektant Marjan Pipenbaher 
iz podjetja Ponting d.o.o., ki je 
med drugim projektiral viadukt 
»rni Kal. S svojo skupino se je ob 
razliËnih projektih uveljavil kot 
vrhunski projektant tehnoloπko 
zahtevnih mostov pri nas in v 
tujini.

Na ObËini Kamnik so pred za-
Ëetkom gradnje mostu pripravili 
tudi πtudijsko turo za πtudente 
Fakultete za gradbeniπtvo, ki 
so si z zanimanjem ogledali grad-
biπËe nove Povezovalne ceste. 

Izvedena je æe tudi voziπËna 
betonska konstrukcija mostu 

metrov, ki bosta v veËernih urah 
osvetljena. Tako oblikovan most 
daje obËutek dinamiËnosti, lah-
kotnosti in odprtosti, kar bodo 
πe posebej opazili uporabniki 
panoramskih kolesarskih stez 
in peπpoti, ki bodo speljane tudi 
skozi podhode mostu na levem 
in desnem bregu Kamniπke Bi-
strice.

Most je projektiral priznani 

Ëez energetski kanal, ki je πe 
en most na Povezovalni cesti. Od 
sredine aprila so v polnem teku 
dela pri gradnji novega kroæiπËa 
na kamniπki obvoznici, ki bodo 
predvidoma zakljuËena do julija. 
Intenzivno se izvajajo tudi pre-
ostala dela na Povezovalni cesti, 
katere uradno odprtje na ObËini 
Kamnik naËrtujejo pred zaËet-
kom πolskega leta.

Kamnik je Otrokom prijazno UNICEF-ovo mesto

za njihovo aktivno sodelovanje v 
lokalnem okolju. V mreæo Otro-
kom prijaznih UNICEF-ovih mest 
se vkljuËujejo mesta, ki so aktiv-
no dejavna za svoje najmlajπe meπ-
Ëane, hkrati pa se zavedajo, da te 
dejavnosti lahko vedno razπirijo, 
nadgradijo in izboljπajo. Æupan 
obËine Kamnik Tone Smolnikar 
se je s podpisom pogodbe z UNI-
CEF-om Slovenija zavezal, da bo 
mesto tudi v prihodnje delovalo v 
korist otrok in s tem postal zago-
vornik otrokovih pravic v lokal-
nem okolju. ObËina bo pripravila 
Analizo poloæaja otrok v mestu in 
predloge za izboljπanje v obliki 
srednjeroËnega Akcijskega naËrta 
in letnih planov za otroke. 

Med razlogi oz. argumenti za 
podelitev naziva so naπteti kora-
ki, ki jih je ObËina Kamnik v za-
dnji πtirih letih naredila v smeri, 
da postane prijazna otrokom: za 
ureditev varnih poti je bilo v 
dveh letih namenjenih okoli 1,5 

Kamnik je v sredo, 19. maja, tudi uradno postal Otrokom 
prijazno UNICEF-ovo mesto in se pridruæil osmim slovenskim 
mestom - Ljubljani, Novi Gorici, Mariboru, Velenju, Ruπam, 
Piranu, Trbovljam in Domæalam, ki se s tem nazivom æe po-
naπajo. 

v sklopu πolskega izobraæe-
vanja, kot so kulturni, tehniπki, 
πportni in naravoslovni dnevi, 
ker æelijo, kot pravijo na ObËini 
Kamnik, da imajo vsi otroci moæ-
nosti, da se udeleæujejo takπnih 
aktivnosti. Organizirajo poËit-
niπko varstvo, brezplaËne Ci-
cibanove urice in Montessori 
program, sofinancirajo letova-
nja za otroke iz socialno ogroæe-
nih druæin, finanËno spodbujajo 
prostovoljstvo otrok in njihovo 
humanitarno dejavnost. Od 1. 
septembra naprej bodo finanË-
no pomoË v viπini 103 evre me-
seËno na otroka namenili tudi 
vsem otrokom od 1. do 3. leta 
starosti, ki ne obiskujejo orga-
nizirane predπolske vzgoje in 
varstva. Hkrati intenzivno delajo 
na zagotavljanju novih mest 
v vrtcih, saj se tudi v kamniπki 
obËini sreËujemo s poveËanjem 
πtevila rojstev. NaËrtujejo, da do 
jeseni 2010 z odprtjem 15 novih 
oddelkov zagotovijo skupno 
1300 mest v vrtcih, kar je za 
polovico veË v primerjavi z letom 
2006, ko je bilo v vrtcih prostora 
za 665 otrok. 

V obËini Kamnik æe uspeπno 
potekajo nekateri UNICEF-ovi 
projekti v korist otrok. V okvi-
ru projekta PunËka iz cunj æe veË 
let sodeluje skupina prostovoljk 
Lipa Domæale, v UNICEF-ovem 
programu Izobraæevanja za raz-
voj sodelujeta tudi zasebni vrtec 
Peter Pan in VVZ Antona Medve-
da ter O© Toma Brejca, O© Marije 
Vere in O© Frana Albrehta. 

Na dan prejema naziva ≈otro-
kom prijazno Unicefovo mesto« 
so tudi uradno zaæivele Varne 
toËke - javni prostori, kamor 
se lahko otroci zateËejo po 
pomoË, Ëe se znajdejo v stiski 
na mestnih ulicah. Koordina-
tor Varnih toËk je Mladinski 
center Kotlovnica, nahajajo 
pa se v javnih prostorih: MC 
Kotlovnica, MatiËna knjiæni-
ca Kamnik, Lekarna Kamnik 
- ©utna, Kam-bus (avtobusna 
postaja), Poπta Kamnik, TIC 
Kamnik, Trgovina Nakup, Tr-

UNICEF-ovo zastavo kot simbol projekta Otrokom prijazno Unice-
fovo mesto je æupan obËine Kamnik Anton Tone Smolnikar prejel od 
æupana obËine Domæale Tonija Dragarja, ki je pred Ëasom pridobila ta 
odgovorni naziv.

Podpisan sporazum in zastava, ki so jo razvili otroci, zavezuje Kamnik, 
da bo mesto tudi v prihodnje delovalo v korist otrok.

govina Pikapoka vse za otro-
ke, pisarna KDPM, Zdravstve-
ni dom Kamnik, trgovina Mr. 
Pet, frizerski salon Pro-look, 
Poπta Kamnik-Duplica, Trgo-
vina Pri Petru, AvtoliËarstvo 
in avtokleparstvo Papeæ, 
Market Srednja vas, Trgovina 
Motnik. 

SA©A MEJA»

Osnovni namen projekta 
Otrokom prijazno UNICEF-
ovo mesto je spodbujanje od-
govornih v lokalni skupnosti k 
obseænejπim in raznovrstnejπim 
dejavnostim v korist otrok, za 
uresniËevanje njihovih pravic in 

milijona evrov, urejene so zuna-
nje rekreativne poti, πportna 
in otroπka igriπËa, namenjajo 
180 evrov za vsakega novorojenË-
ka. Sofinancirajo zimsko πolo 
v naravi v viπini 110 evrov na 
otroka ter dnevne dejavnosti 

OBVESTILO

ObveπËamo vas, da ObËina Kamnik
na spletni strani www.kamnik.si

objavlja javni Razpis
za najem in koriπËenje prostih terminov v 

πportnih objektih,
ki so obËinskega pomena.

Anton Tone Smolnikar l.r.
ÆUPAN

OBVESTILO
OB»INA KAMNIK vse zainteresirane obËane 
obveπËa, da je z dnem 28.5.2010 na spletni 
strani: www.kamnik.si in na oglasni deski obËine 
objavljen:

javni razpis za dodelitev finanËnih sredstev
za obnovo spomeniπko zaπËitenih 

stanovanjskih objektov
v obËini Kamnik.

Vloge morajo biti oddane do vkljuËno 31. 8. 2010, 
do 12. ure, v sobi, πt. 1/pritliËje ObËine Kamnik.

Anton Tone Smolnikar
ÆUPAN OB»INE KAMNIK

Obvestilo o poteku gradnje 
dvopasovnega kroæiπËa na Duplici
ObËina Kamnik obveπËa, da so se 24. maja priËela dela 
pri gradnji dvopasovnega kroænega kriæiπËa na Duplici 
pri Kamniku.

V 1. fazi, ki bo predvidoma trajala 1 mesec, bo v celoti zaprt 
prikljuËek v smeri center Kamnik ter severna polovica ceste 
mimo bivπe deponije lesa pri Stolu na relaciji vzhod-zahod. Ob-
voz bo potekal po stari Ljubljanski cesti, ki je danes slepa ulica. 

Celotna gradnja bo potekala fazno v obdobju predvidoma 5 
mesecev. Dvopasovno kroæiπËe bo v veliki meri pripomo-
glo k veËji prometni varnosti in pretoËnosti prometa 
na tem delu regionalne ceste.

Na obmoËju, kjer je predviden zaËasni prehod Ëez dræavno 
cesto (Mengeπ-Duplica), se v Ëasu zapore postavi zaËasni 
semafor z namenom varnejπega prehoda peπcev, saj na 
tem obmoËju poteka πolska pot. 

V prvih dneh se zaradi zaprtja prikljuËka v smeri centra 
Kamnika predvidevajo zastoji na zaËasni obvozni cesti. 

ObËane ter ostale udeleæence v prometu naproπamo 
za razumevanje. 

OB»INA KAMNIK

Poslanska skupina Socialnih demokratov

V ponedeljek, 31. maja 2010 vas ob 18. uri 
vabim na poslanski veËer

v MatiËno knjiænico Kamnik (Ljubljanska 1).
O aktualnih zunanjepolitiËnih zadevah se bomo pogovarjali z
ministrom za zunanje zadeve g. Samuelom Æbogarjem. 

Vabljeni! mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka
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Mestno okolje je z vidika par-
kovnega naËrtovanja prav po-
sebno podroËje, saj vemo, da so 
v mestnih srediπËih mnogo bolj 
ekstremni pogoji za rast drevja 
in drugega okrasnega zelenja. 
Mesta so namreË skupek betona 
in drugih materialov, kar z razliko 
od drugih naravnih okolij slabπa 
razmere za rast dreves. Poleti so 
v mestih mnogo viπje temperatu-
re, v podroËju korenin je zaradi 
vseh tlakovanj, cestiπË in napeljav 
v tleh mnogo manj zemlje kot v 
naravnih okoljih, viπja je stopnja 
zasoljenosti in zbitosti tal, s tem 
pa tudi zmanjπano mikrobioloπko 
delovanje, manjπi pretok plinov v 
tleh, viπja stopnja poπkodb debla 
zaradi prebivalcev idr. »e samo 
pogledamo temperature v mestu, 
te v povpreËju za 2 stopinji Celzija 
in veË odstopajo od povpreËja v 

NAPA»NO OBREZOVANJE OKRASNEGA DREVJA — VSE 
POGOSTEJ©I POJAV V MESTNIH OKOLJIH, TUDI V KAMNIKU 

naravnem okolju. In za blaæenje 
vseh teh dejavnikov, ki negativno 
vplivajo na Ëloveka, imamo rastli-
ne, ki jim vselej ne namenjamo 
dovolj pozornosti.

Danes z rastlinami lahko vsak 
poËne, kar se mu zahoËe, kar ni 
prav! V tujini poznajo na podroËju 
nege okrasnih rastlin nek pravni 
red, kar pomeni, da ima vsak, ki 
se s tem ukvarja, ustrezen certifi-
kat. Dejansko so drevesa narodno 
bogastvo.

In zakaj vse to prelivanje Ërnila 
okrog teh dreves? Iz enega samega 
razloga: danes lahko vsakdo poËne 
kar hoËe in to brez odgovornosti. 
Pustimo ob strani drevesa, ki so 
Ëastitljive starosti 100 in veË let 
in so zavarovana kot spomeniki 
lokalnega pomena. Zavedati bi se 
morali, da vsako drevo, ki raste v 
mestih 20 in veË let, predstavlja 

dendroloπko dediπËino 
in ni vseeno kako se z njo 
ravna in kdo je zanjo od-
govoren. V zadnjih letih 
opazujemo ekstremno 
poveËanje napaËne nege 
dreves v naπem prostoru. 

Drevesa so najstarejπa 
æiva bitja na zemeljski 
obli. V svoji evoluciji so 
izoblikovala specifiËen 
naËin obrambe pred na-
padalci in poπkodbami. 
Ker so stalno na enem 
mestu in se pred nevar-
nostjo ne morejo umak-
niti, so izoblikovala tako 
imenovan sistem izloËitve 
(kompartmentalizacije) 
bolnega od zdravega dela 
rastline, da so lahko pre-
æivela in opravljala svojo 
bioloπko funkcijo. Zakaj 
je to potrebno povedati? 
Preprosto zato, ker napa-
Ëno obrezovanje drevesa 
in nepoznavanje njegove 
biologije pripelje do eks-
tremno hitrega propada-
nja, kot smo mu priËa za-
dnja leta. Drevesa imajo 
povsem svoj obrambni 
mehanizem, tako, kot vsa 

druga æiva bitja, in so sposobna sa-
mozdravljenja, brez pretirane skr-
bi Ëloveka zanje. V kolikor v drevo 
ne posegamo preveË selektivno, 
se bo sposobno pozdraviti samo. 
V nasprotnem primeru pa ga s 
pretiranim Ëlovekovim posega-
njem ogrozimo, da priËne hitreje 
propadati in postane πe nevarno 
za okolico.

Pri okrasnih drevesih je 
pomembno, da ohranjamo 
naravno obliko kroπnje. Vse 
anomalije, od krajπanja vrha do 
moËnega obrezovanja, pripeljejo 
do tega, da se drevo zaËne nenor-
malno obnaπati, nastavlja vodene 
poganjke (metle) na koncu vej. Ne 
zavedamo se, da nevarne za pre-
bivalstvo postanejo prav te, novo 
nastale veje. Le-te so namreË πibko 
povezane z osnovo drevesa, saj jih 
povezuje le kambijsko tkivo, zato 
se pod snegom in vetrom z lah-
koto zlomijo in ogrozijo mimo-
idoËe. 

V zadnjem Ëasu smo tudi v na-
πem mestu priËa nepravilnemu in 
v veËini primerov nepotrebnemu 
obrezovanju okrasnih dreves, kar 

Posledica napaËnega obrezovanja so leto za 
letom vidne tudi v Kamniku, πe posebej na 
Medvedovi in Kajuhovi. Sekundarne veje 
(metle) nastanejo zaradi nepravilnega ob-
rezovanja. To so veje oz vodeni poganjki, 
ki so πibko povezani z drevesom in pred-
stavljajo nevarnost za prebivalce ob mo-
Ënejπem vetru in snegu. Na ta naËin drevo 
tudi izgubi svojo naravno obliko kroπnje, 
zaradi Ëesar je bilo sploh posajeno!

prinaπa na eni strani nepotrebne 
stroπke, na drugi strani pa spa-
Ëena drevesa, povrh vsega pa se 
poveËuje potencialna nevarnost 
za mimoidoËe. Zavedati se je po-
trebno, da bo potrebno slej ko 
prej na tem podroËju narediti red, 
sprejeti ustrezne obËinske odloke 
in zavarovati dediπËino, ki raste v 
naπem mestu in nas varuje pred 
ekstremnimi vplivi vedno bolj 
spreminjajoËega se vremena in ce-
lotnega okolja. Naj poudarimo, da 
je potrebno pri naËrtovanju mest-
ne krajine vedno gledati v naprej 
in poskrbeti, da vedno izberemo 
pravo rastlino za pravo mesto, saj 
rastline pokaæejo svoje razseænosti 
πele po desetih in veË letih. 

Naj ob koncu tega prispevka ne 
bo odveË povabilo na Biotehniπki 
center Naklo, kjer pripravljamo 
πtevilna brezplaËna predavanja in 
delavnice na temo nega urbanega 
drevja in kjer lahko obiskovalci, 
ki jih to zanima, izvedo vse o tem, 
kako negovati in pravilno skrbeti 
za drevesa, ki rastejo med nami. 
Vabljeni! 

PETER RIBI»

KonËana sanacija plazu  
v Podstudencu

ObËina Kamnik je v minulih dneh zakljuËila s sanacijo plazu v Pod-
studencu v krajevni skupnosti »rna, ki se je sproæil v marcu kot po-
sledica veËdnevnega deæevja ter poπkodovanega in podrtega drevja 
v neurju. Za sanacijo plazu so namenili 43.500 evrov proraËunskih 
sredstev.

Nadaljuje se urejanje lokalne 
ceste s Kolovca

Na lokalni cesti, ki vodi s Kolovca v sosednjo obËino Domæale, se 
nadaljuje gradnja treh podcestnih prepustov. ObËina Kamnik je s 
sanacijo ceste priËela v lanskem letu, ko so zgradili dva prepusta in 
postavili varovalno ograjo za dodatno zaπËito roba ceste. V lanskem 
letu so za investicijo namenili slabih 60.000 evrov, pribliæno toliko pa 
so zagotovili tudi v letoπnjem proraËunu. 

Po besedah podæupana Pfajfarja na ObËini raËunajo, da bo kon-
cesionar nadaljeval z aktivnostmi skladno s sprejetim dræavnim sa-
nacijskim programom, kljub temu, da so bila sredstva z rebalansi na 
tem delu zmanjπana. To pomeni, da se po konËani gradnji prepustov 
nadaljuje πe urejanje struge.

V zbirnem centru Suhadole je v okviru obratovalnega Ëasa 
omogoËeno loËeno zbiranje naslednjih frakcij odpadkov:

- papir in lepenka vseh vrst in velikosti, vkljuËno z odpadno embalaæo 
iz papirja in lepenke,

- steklo vseh velikosti in oblik, vkljuËno z odpadno embalaæo iz stekla,
- plastika, vkljuËno z odpadno embalaæo iz plastike ali sestavljenih 

materialov,
- odpadki iz kovin, vkljuËno z odpadno embalaæo iz kovin,
- les, vkljuËno z odpadno embalaæo iz lesa,
- oblaËila in tekstil,
- jedilno olje in maπËobe,
- barve, Ërnila, lepila in smole, ki ne vsebujejo nevarnih snovi,
- detergenti, ki ne vsebujejo nevarnih snovi, 
- baterije in akumulatorji, ki niso razvrπËeni v skupine 16 06 01, 16 06 

02 ali 16 06 03 v klasifikacijskem seznamu odpadkov, doloËenem v 
predpisu o ravnanju z odpadki,

- elektriËna in elektronska oprema, ki ne vsebujejo nevarnih snovi,
- kosovni odpadki,
- zeleni vrtni odpad (veje, listje, trava),
- izrabljene avtomobilske gume, 
- gradbeni in izolacijski material, 
- gradbeni in izolacijski material, ki vsebuje azbest, 
- bitumenske meπanice.

Urnik obratovanja zbirnega centra Suhadole: 

• Poletni urnik: 1. marec - 30. september

    - ponedeljek ∑ petek
    - sobota

od 6.00 do 19.00
od 8.00 do 13.00

• Zimski urnik: 1. oktober - 28. februar

    - ponedeljek ∑ petek
    - sobota

od 6.00 do 16.00
od 8.00 do 13.00

Iz navedenega je razvidno, da lahko obËani Kamnika brezplaËno oz. le 
za simboliËno plaËilo poskrbite za pravilno pot svojih odpadkov ter da 
je odlaganje v naravo resniËno nesmiselno in neodgovorno. Vabimo vas, 
da v bodoËe namesto v naravo pripeljete odpadke v zbirni center 
Suhadole, kjer bomo primerno poskrbeli za prevzete odpadke. Le tako 
lahko skupaj ohranimo vaπo obËino oËiπËeno divjih odlagaliπË.

Spoπtovani obËani obËine Kamnik!

V soboto, 17. aprila 2010, je tudi na obmoËju vaπe obËine potekala 
vseslovenska Ëistilna akcija. V okviru akcije je bilo zbranih preko 166 ton 
odpadkov, kar je velik pokazatelj solidarnosti in okoljske osveπËenosti 
obËanov, poleg tega pa πe skoraj 12 ton azbestne kritine, za katero 
vsi vemo, kolikπen nevarnostni potencial predstavlja za zdravje ljudi. Vsi 
zbrani odpadki so bili pripeljani v zbirni center Suhadole, kjer smo jih 
ustrezno presortirali ter poskrbeli za njihovo pravilno konËno oskrbo. 

Zakaj odlagati odpadne avtomobilske gume v naravo, ko pa jih lahko 
za simboliËno ceno (0,2754 ¤/kos) oddate v zbirnem centru Suhadole. 

Na tem mestu æelimo izpostaviti, da je bilo pri sortiranju zbranih odpadkov 
izloËenih kar 28 ton odpadnih avtomobilskih gum, ki so jih nekateri 
obËani brezvestno odloæili v naravo. Naj poudarimo, da je prevzem le-
teh v zbirnem centru Suhadole sicer res plaËljiva storitev, vendar pa je 
stroπek tako simboliËen, da je resniËno nesmiselno onesnaæevati okolje 
v katerem æivimo. Ponovno naj poudarimo, da je prepuπËanje loËenih 
frakcij odpadkov v zbirnem centru Suhadole za obËane Kamnika, 
ki ste vkljuËeni v redni odvoz komunalnih odpadkov, brezplaËno, le za 
prevzem odpadkov, primernih za kompostiranje (veje, listje, trava), 
izrabljenih avtomobilskih gum, bitumenskih meπanic, gradbenega 
in izolacijskega materiala ter materialov, ki vsebujejo azbest, se 
obraËuna stroπek po veljavnem ceniku. 

Vrsta odpadka Enota 
mere

Cena z DDV 
(¤)

izrabljena avtomobilska guma do 17« kos 0,2754 ¤
izrabljena guma - tovorna vozila kos 0,5008 ¤
odpadki, primerni za kompostiranje - veje kg 0,0278 ¤
odpadki, primerni za kompostiranje - listje, trava kg 0,0831 ¤
beton kg 0,0084 ¤
opeka kg 0,0084 ¤
meπanica betona, opeke in ploπËic kg 0,0084 ¤
bitumenska meπanica kg 0,0084 ¤
izolirni materiali, ki vsebujejo azbest - nezaπËiten kg 0,1707 ¤
izolirni materiali, ki vsebujejo azbest - zaπËiten kg 0,1558 ¤
gradbeni materiali, ki vsebujejo azbest - nezaπËiten kg 0,1614 ¤
gradbeni materiali, ki vsebujejo azbest - zaπËiten kg 0,1466 ¤

‘

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

AGENCIJA ZA TURIZEM IN PODJETNI©TVO
www.kamnik-tourism.si
sobota,12. junij ob 20.30, nedelja 13. junij ob 11. uri - Trg 
prijateljstva, Kamnik
CARMINA BURANA
Scenska kantata v izvedbi MPZ Andechs (NemËija) in MPZ Cantemus 
(Kamnik) z instrumentalno zasedbo in pevskimi solisti.

ß

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si

Sobota, 5. 6. 2010, ob 20. uri v kulturnem domu na Lazah
Ponovna predstavitev knjige »uden preËudeæ, zbirke folklornih pri-
povedi iz Kamnika in okolice. 
O vsebini bodo spregovorile dr. Marija Stanonik, avtorici knjige Irena 
Kotnik in Breda Podbreænik Vukmir, kulturni program pa bodo oboga-
tile otroπke glasbene toËke in pripovedovalci, ki nam bodo v nareËju 
povedali nekaj zanimivih in zabavnih zgodbic. 

Sreda, 16. 6. 2010, ob 19. uri v Ëitalnici MatiËne knjiænice 
Kamnik
Kamniπki obËan v digitalizirani obliki: kako od doma dostopamo do 
starih πtevilk Kamniπkega obËana in kako iπËemo Ëlanke?
Predstavitev projekta digitalizacije in uporabe preko svetovnega spleta 
v sodelovanju z Mestno knjiænica Ljubljana in dLib ∑ slovensko digitalno 
knjiænico.

ß

MEDOB»INSKI MUZEJ KAMNIK
www.muzej-kamnik-on.net
sreda, 9. junij 2010 ob 19. uri 
Razstava Fosili iz okolice Kamnika
Razstava je nastala s sodelovanjem Prirodoslovnega muzeja Slovenije 
(mag. Matija Kriænar), dr. Jureta Æaloharja in Tomaæa Hitija (najditelja 
najstarejπih fosilov morskih konjiËkov na Zemlji) in Eda Grmπka (geoloπki 
kroæek ≈Kamenkost« s Komende).
NajveËji primerek morskega konjiËka bo moË videti samo na ot-
voritvi razstave.

NAPOVEDUJEMO:

Sobota, 19. junij 2010 - Grad Zaprice 
MUZEJSKA POLETNA NO» V KAMNIKU
(otroπki program, ustvarjalnica z Reciklarji, javno vodstvo, razstava 
Rada Dagarina in koncert ALE© RENDLA SEKSTET.)
Vstop prost.

ß

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org
Petek, 28. 5. 2010 ob 20. uri
Mestna godba Kamnik
SPOMLADANSKI KONCERT S SKLADBAMI FRANCIJA LIPI»NIKA
Koncert
Za izven
Vstopnina: 12¤

»etrtek, 3. 6. 2010, ob 20. uri
SiTi Teater BTC
FOTR
Monokomedija z Ladom BizoviËarjem
Za izven
Vstopnina: 15 ¤ / 12 ¤ abonenti Doma kulture Kamnik

Petek, 4. 6. 2010, ob 9. uri
LETNA KONFERENCA OMREÆJA OB»IN POVEZANIH V ALPE
ZakljuËena prireditev

Sobota, 5. 6. 2010, ob 20. uri
JARARAJA
Etno fusion koncert
Za glasbeni abonma in izven
Vstopnina: 15 ¤ / 12 ¤ πtudentje, upokojenci in abonenti ostalih 
abonmajev DKK

Torek, 8. 6. 2010, ob 17. uri 
Podelitev nagrad najboljπim uËencem ObËine Kamnik
Vstop prost!

ß

JSKD OBMO»NA IZPOSTAVA KAMNIK
Inf. 831 98 30
Ponedeljek, 7. junij 2010, ob 19. uri, Galerija Veronika, Kamnik
DU©AN LIPOVEC (1952 - 2005) - Razstava slik iz avtorjeve 
zapuπËine.
Odprta bo do 31. julija 2010
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Zeleno mesto je naπ dom
Otroπki æivæav je v petek, 14. maja, napolnil ulice naπega mesta. Kako 

tudi ne, ko se je na ©utni in ob Parku Evropa odvijal Veronikin festival. 
Dopoldan so otroke, njihove mamice, babice in dedke ter skupine otrok 
z vzgojiteljicami sem ter tja pregnale kaplje deæja, a popoldan je naπe 
mesto obiskalo res veliko πtevilo otrok in druæin iz naπe in sosednjih 
obËin. 

Æe v lanskem letu dobro obiskano prireditev so letos razπirili in vsebin-
sko navezali na aktualno temo ekologije s podnaslovom ≈Zeleno mesto je 
moj dom«. Otroci v kamniπkih vrtcih so vse od jeseni s pomoËjo vzgojiteljic 
pripravljali razne delavnice, katerih rezultate so predstavili na stojnicah 
na ©utni, kjer so skozi ves dan potekale ustvarjalne delavnice, degustacije 
domaËih in naravnih izdelkov in πe mnogo zanimivega. Sodelovale so tudi 
druge inπtitucije, ki so predstavljale svoje aktivnosti s podroËja okoljske-
ga ozaveπËanja: Terme Snovik, Naravni zdravilni gaj Tunjice, Arboretum 
VolËji Potok in Mladinski center Kotlovnica. Na osrednjem odru v parku 
Evropa so uËenci kamniπkih osnovnih πol pripravili predstave z ekoloπko 
vsebino, otroci so se pomerili v AntonËkovem teku.

V organizacijo drugega Veronikinega festivala, ki poteka pod okriljem 
Agencije za razvoj turizma in podjetniπtva in pod pokroviteljstvom Ob-
Ëine Kamnik, se je tudi letos intenzivno vkljuËil VVZ Antona Medveda. V 
lanskem letu so na festivalu podpisali eko listino, na letoπnjem festivalu pa 
so v zakljuËnem delu prejeli eko zastavo, mednarodno priznanje, katerega 
prejmejo πole in vrtci, ki so dosegli najviπje standarde v izobraæevanju in 
upravljanju z okoljem s ciljem πirjenja okoljevarstvenega osveπËanja. Z rok 
Francija DovËa, regionalnega koordinatorja Eko πole v Sloveniji, je sim-
boliËno zastavo prejela ravnateljica VVZ Antona Medveda Renata Hojs, 
ki je predstavila nekatere okoljske projekte vrtca, ob tem pa se zahvalila 
ObËini Kamnik in æupanu Smolnikarju za izkazan posluh. Æupan Tone 
Smolnikar je na osrednjem odru pozdravil vsebino letoπnjega festivala, 
ki najmlajπe seznanja s skrbjo za okolje. Po besedah dr. Andreje Eræen, 
direktorice Agencije za razvoj turizma in podjetniπtva, je obisk letoπnjega 
festivala presegel priËakovanja, posebej pa jih veseli tudi vkljuËevanje 
kamniπkih osnovnih πol. 

Programsko pester dan je zaokroæil nastop Mestne godbe Kamnik in 
Maæoretne skupine Veronika.

SA©A MEJA»

Kulturno prireditev v osnov-
ni πoli Frana Albrehta ≈Pomlad-
ne igrarije« sta simpatiËno in z 
veliko humorja napovedala in 
povezovala uËenca Lovro GrËar 
in Sanela DeπiÊ. Na igriv naËin 
so dogajanje odprle uËiteljice 
z nastopom v Komornem 
pevskem zboru pod vodstvom 
mentorice Darje Zupin. UËen-
ci pevskega zbora ©krjanËki 
pod vodstvom in ob glasbeni 
spremljavi svoje mentorice Jane 
Trebuπak iz PodruæniËne πole 
Tunjice so nam s svojo pesmico 
s pomenljivim naslovom ≈Treba 
je mnogo preprostih besed« pre-
dali sporoËilo o ljubezni in do-
broti. Pesem so zakljuËili z ugo-
tovitvijo: ≈Treba je mnogo tiπine 
— tiπine zunaj in znotraj nas...« 

Ravnatelj Rafko Lah je po to-
plem pozdravu πtevilnim prisot-
nim z vidnim ponosom pohvalil 
vse nastopajoËe na tej prireditvi 
in povedal, da na njej sodeluje 
okoli 400 uËencev in njihovih 
mentoric. Podal je spodbudne 
informacije o gradnji novih πol 
in se ob tem zahvalil æupanu An-
tonu Tonetu Smolnikarju za ves 
vloæen trud in doseæene rezulta-
te s podroËja vzgoje in izobraæe-
vanja ter za doprinos k priËetku 
gradnje novih kamniπkih πol. V 
imenu celotne osnovne πole Fra-
na Albrehta in podruænic mu je 
izroËil sliko, ki jo je prav za æupa-
na naslikala uËenka 6.a razreda 
Tia Justinek.

Æupan Anton Smolnikar je 
bil v svojem govoru nadvse odlo-
Ëen in ob napovedi skorajπnjega 
slovesa v vlogi æupana Kamnika 
poudaril, da ostaja KamniËan s 
srcem in duπo in bo πe naprej 
delal v dobrobit Kamnika tudi 
v vlogi obËana tega mesta. Jedr-
nato je obrazloæil vse aktivnosti, 
pa tudi nekatere teæave, ki so jih 
reπevali v zvezi s papirno doku-
mentacijo, potrebno za priËetek 
gradnje tako teæko priËakovanih 
novih πol za kamniπke otroke. Za-
nosno je oznanil, da ocenjujejo, 
da bo po vseh prestanih in reπe-
nih teæavah πe letos ≈zapela prva 
lopata«, ki bo simbolno odprla 
gradbiπËe za priËetek gradnje. 
Prisotni so se gotovo strinjali z 

Æe drugo leto zapored je v ga-
leriji Joæi Boltar na kamniπkem 
Glavnem trgu potekala prodajna 
razstava Unicefovih punËk, ki jih 
je izdelala skupina prostovoljk 
iz Univerze za tretje æivljenjsko 
obdobje Lipa Domæale. Namen 
projekta punËk iz cunj sledi 
sloganu ≈posvoji punËko, reπi 
otroka«, kar pomeni, da vsakdo z 
nakupom roËno izdelane punËke 
zagotovi cepljenje otroku iz ne-
razvitega sveta proti πestim nalez-
ljivim otroπkim boleznim. Lipine 
prostovoljke so se tej Unicefovi 
akciji pridruæile v januarju 2005 
in do danes æe presegle magiËno 
πtevilko tisoË izdelanih punËk in 
fantkov. 

Za izdelavo ene punËke Lipine 
≈mame« porabijo od deset do pet-
najst ur. V Ëasu ustvarjanja se na 
≈svojega otroka« ob izmenjavanju 
πiviljskih izkuπenj, obËudovanju 
vedno novih kreacij in prepeva-
nju moËno naveæejo ter zato ob 
koncu od njega le s teæavo poslo-
vijo. Kljub temu je bilo 14. maja 
v Kamniku veliko punËk, kar 

Pomladne igrarije v O© Frana Albrehta
Na osrednji πolski prireditvi s prodajnim sejmom, 
je nastopilo okoli 400 uËencev z uËiteljicami.

Lepega majskega dne smo ponovno obËudovali tradicional-
no spomladansko πolsko prireditev, ki jo vsako leto pripravlja-
jo uËenci s svojimi uËitelji in uËiteljicami iz osnovne πole Frana 
Albrehta in njenih podruænic iz Tunjic, Vranje PeËi in Nevelj. V 
kulturnem delu prireditve nam je okoli 400 nastopajoËih otrok 
v spremstvu svojih mentoric skozi pesmi, ples in besede na 
zabaven, pouËen in na trenutke eksploziven naËin povedalo 
svojo zgodbo o svojih pomladnih igrarijah, o medsebojnih 
odnosih, o naπem planetu Zemlja. Z otroπko prikupnostjo in 
neposrednostjo so nas vzpodbudili k razmiπljanju o jutriπnjem 
dnevu, ki je seπtevek vseh naπih skupnih danaπnjih dejanj. 
Mnogokrat se premalo zavedamo koliko nas lahko nauËijo 
naπi lastni otroci. Takπna prireditev je Ëudovita priloænost, da 
jim zbrano prisluhnemo in namenimo iskren poklon njihovi 
ustvarjalnosti, bistrini misli, lepoti otroπke preprostosti. In 
v πoli Frana Albrehta se uËenci in vsi delavci πole s skupnimi 
moËmi trudijo jasno posredovati pomembna sporoËila, ki so 
bila namenjena nam starπem, uËiteljem in uËiteljicam, ravna-
telju Rafku Lahu, æupanu Antonu Smolnikarju in podæupanu 
Branetu GoluboviËu. In zaradi pozitivne energije, ki so nam 
jo poklonili, smo jim prisluhnili z odprtim srcem.

njegovo izjavo, da Kamniku pri-
padajo nove πole, ki sledijo æe 
zgrajenim πolam v Stranjah, na 
Duplici in ©martnem. ≈Zdaj je na 
vrsti Kamnik - mesto!« je æupan 
zakljuËil svoj slavnostni govor. 
Za njim so na veliki oder kamni-
πke πportne hale pritekli maËki 
in maËke iz prvih, drugih in 
tretjih razredov O© Frana Al-
brehta z mentorico Natalijo 
Rak in nam v okviru πolskega 
kroæka glasbenega gibalnega 
izraæanja na izredno igriv naËin 
uprizorili malo plesno predsta-
vo na glasbo MaËek Muri. UËenci 
PO© Vranja PeË z mentorico 
Majo Jesenik ©tefin so z izred-
no duhovito izvedbo pesmice 
≈ZvoËnik na ploËnik« sproæili na-
vale smeha in glasnega odobrava-
nja humornega prepletanja pet-
ja deËkov in deklic v igri srca in 
ljubezni. Za malimi romantiki so 
se nam z glasbeno - plesno toËko 
predstavili uËenci prvih dveh 
razredov O© Frana Albrehta 
pod okriljem mentorice Maje 
©krjanc, ki so z roza uπesci prav 
prisrËno s plesom in pesmico 
pokazali kako Ëofotajo mali puj-
ski v mlaki. Z veselo plesno ko-
reografijo in radoæivo glasbo ≈La 
bimba« so nam drugoπolËki O© 
Frana Albrehta pod okriljem 
svoje mentorice Maje Benko-
viË pokazali izreden smisel za 
skupinski ples. Dvorana pa se je 
najglasneje odzvala na plesno ko-
reografsko izvedbo nove sloven-
ske glasbene uspeπnice ≈Narod-
no — zabavni rock«, ki so jo upri-
zorili Ëetrti razredi O© Frana 
Albrehta s spretnim izborom 
glasbe in plesa mentorice Mete 
Kregar. Prebujanje metuljËkov 
in brstenje petoπolËkov pa sta 
prepoznali mentorici petih 
razredov matiËne πole Mateja 
Jamnik in Simona Podborπ-
ek, ki sta skozi glasbo iz 70-ih let 
s svojimi uËenci spretno prikaza-
li prvo nedolæno spogledovanje 
na plaæi, ki je bilo, je in bo... Pe-
toπolci so navduπili s plesom in 
z izborom pesmi ≈Zemlja pleπe 
— tja med zvezde«. PO© Nevlje 
se je predstavila s simpatiËno 
plesno izvedbo kavbojske polke 
pod vodstvom mentoric An-

dreje Modrijan in Barbare 
Bergant. Z dinamiËno plesno 
toËko osmih ≈velikih« deklet pod 
vodstvom mentorice Mirjam 
Marinko so se nam predstavila 
starejπa dekleta iz zunanje skupi-
ne interesnih dejavnosti, ki po-
teka na matiËni πoli.

Nato smo prisluhnili podæu-
panu Branetu GoluboviËu, ki 
je preudarno izbiral besede in se 
ponovno zavzel za uresniËitev ci-
lja: enake razvojne moænosti za 
vse kamniπke otroke. ≈Zaradi vas 
uËencev in zaradi teh prireditev 
je ta obËina mlada! Zapomnite si 
— VI ste Kamnik in VI soustvarja-
te Kamnik! Zato — hvala vam!« je 
iskreno nagovoril vse mlade in 
mlade po srcu.

Sledila je prava dramsko-
glasbeno-plesna sladica, ki nas 
je skozi izrazno pretresljivo 
zgodbo o onesnaæenju naπega 
planeta, ki ga Ëloveπtvo s svojim 
neodgovornim ravnanjem do 
narave uniËuje, popeljala do pre-
obrazbe, preroditve, oËiπËenja 
planeta Zemlja in zmagoslavja 
svetlobe, barv, veselja in ljubezni 
nad temo in pogubo. Mentorici 
Tamara BraËiË in Jana Svetec 
sta v tej izvedbeno zahtevni toË-
ki zdruæili svoje ustvarjalne spo-
sobnosti in tako spektakularno v 
plesno — akrobatski toËki pove-
zali uËence O© Frana Albrehta 
v pesmi z naslovom, ki pove vse: 
≈Drug z drugim«. UËenci so 
zdruæevali vse elemente dobrega 
plesnega spektakla z dramskimi 

interpretacijami, plesno zgodbo 
so podprli z izvirnim recitalom, 
skozi katerega nas je vodil odli-
Ëni pripovedovalec zgodbe Lov-
ro GrËar. Solo plesalec v rdeËem 
Martin Mestek je simboliziral 
zmago æivljenja. V tej toËki lah-
ko izrazimo posebno navduπenje 
tudi nad Ëistilkami, zaposlenimi 
v matiËni πoli, ki so zaplesale 
okoli planeta Zemlja in s svojimi 
delovnimi rekviziti simboliËno 
oËistile naπ planet. Æivahnost in 
veselje iz kulturnega dela pri-
reditve se je nato preselila na 
veliko travnato povrπino za πolo 
Frana Albrehta, kjer so uËitelji in 
uËenci ter njihovi starπi pripravi-
li pisani pomladni sejem iz-
delkov, ki so jih ustvarili uËenci 
πole in vseh podruænic. Denar, 
ki so ga uËenci zbrali na sejmu, 
bo πola namenila nakupu novih 
πportnih rekvizitov. ©portno raz-
poloæeni uËitelji, uËenci in starπi 
so popestrili sobotno dopoldne 
s tekmo v odbojki, kjer so (po 
priËakovanjih πportne napovedi) 
prvo mesto zasedli uËenci, dru-
go njihovi starπi in tretje uËitelji 
in uËiteljice. Spomladanska pri-
reditev je dobila svoj dinamiËni 
zakljuËek, vsi prisotni pa smo 
iz pomladnega sejma odπli 
za kanËek bogatejπi — s spo-
minskim izdelkom svojega 
otroka in z æivim spominom 
na prijetno in veselo druæenje 
ter na sporoËila iz pesmi in 
plesa nastopajoËih otrok.

NINA IRT

Spretnostna hoja po vrvi pod budnim oËesom uËitelja Simeona.

Ravnatelj Rafko Lah je æupanu Antonu Smolnikarju izroËil darilo v 
imenu celotne osnovne πole Frana Albrehta in podruænic. Sliko je za 
kamniπkega æupana naslikala uËenka 6.a razreda Tia Justinek.

Z Lipinimi ©pelcami sonce posije ≈otrokom sveta«
131, na otvoritev razstave, ki jo 
je spremljal bogat kulturni pro-
gram, pa je priπla tudi mnoæica 
posvojiteljev. S tremi skladbami 
je otvoritev obogatil nastop OPZ 
VrabËki pod vodstvom zboro-
vodkinje Marinke Aparnik, 
Maria ©pinela je obiskovalcem v 
svojem premiernim javnem na-
stopu predstavil mlad imitator 
Iztoka Mlakarja Jurij Macura, s 
πopkom zapetih slovenskih uspeπ-
nic pa je na dobrodelnih krilih 
skupaj z obiskovalci razstavnega 
prostora in sinom Martinom 
letel ambasador Unicefa Lado 
Leskovar.

Predsednica Univerze za tretje 
æivljenjsko obdobje Lipa Met-
ka Zupanek je gostom zaupala 
zgodbo iz svojih otroπkih let. Za 
rojstni dan ji je babica podarila 
lepo, majhno punËko iz cunj. Pu-
nËko, ki jo je spremljala povsod 
in ji je lahko zaupala vse svoje 
otroπke teæave, je Metka poime-
novala ©pelca. ©e danes v njeni 
hiπi ta punËka, sedaj stara, ogulje-
na ©pela, zavzema Ëastno mesto. 

Druæbo pa ji dela lepotica ©pel-
ca, ki so jo izdelale Lipine pros-
tovoljke. Metka Zupanek je svoj 
govor zakljuËila z besedami, da ji 
je babica s poklonom punËke iz 
cunj polepπala huda otroπka leta 
vojnega pomanjkanja, podobno 
pa danes veselje s posvojitvijo - 
nakupom Unicefovih punËk pri-
naπamo v srca otrok iz nerazvitih 
dræav sveta.

V imenu ObËine Kamnik je 
udeleæence prodajne razstave 
pozdravil kamniπki podæupan 
Brane GoluboviË. Pohvalil in 
zavalil se je Lipinim prostovolj-
kam, ki z izdelovanjem punËk na 
plemenit naËin pomagajo ljudem. 
Izpostavil je lep namen programa 
izdelovanja Unicefovih punËk, ki 
æe dolga leta skuπa enake moæno-
sti za preæivetje zagotoviti vsem 
otrokom sveta, tudi otrokom zu-
naj meja Slovenije in Evrope.

Predstavnik Unicefa, nacional-
ni ambasador Slovenije Lado Le-
skovar je izrazil navduπenje nad 
lepotami Kamnika in misel, da 
verjetno zato tu æivijo tudi dobri 

ljudje. Z zadovoljstvom je pove-
dal, da Kamnik prejme Unicefovo 
zastavo in bi si æelel biti πe enkrat 
otrok - v Kamniku. Malce πaljivo 
misel je ta samooklicani ≈stari 
KamniËan« (ker je v Kamniku 
prviË kot πe dokaj neznan pevec 
prepeval daljnega leta 1962, na-
stopu v Domu kulture pa je takoj 
naslednje leto sledil πe nastop v 
Domu invalidne mladine) do-
polnil z resnim zagotovilom, da 
sredstva, pridobljena s projektom 
’PunËka iz cunj‘, zagotovo dobi-
jo otroci iz nerazvitih dræav. Le-
skovar je nato Joæi Boltar izroËil 
Unicefovo zahvalo za pomoË pri 
izvedbi prodajne razstave PunË-
ke iz cunj, prav tako pa je zahva-
lo za prostovoljno sodelovanje v 
projektu, ustvarjanje unikatnih 
punËk in izvedbo samostojne 
prodajne razstave prejela skupi-
na PunËka iz cunj iz Univerze za 
tretje æivljenjsko obdobje - Lipa 
Domæale. 

Za sklep spnimo majsko pro-
dajno razstavo domæalskih ©pelc 
v Kamniku, ki so ena za drugo 

≈A takole nastajajo posode, ki jih ima moja mami?« so otroci z zanima-
njem spraπevali lonËarja in ga tiho opazovali pri delu.

Veronikin festival je bil letos povezan z aktualno tematiko ekologije. 
Otroci, starπi in drugi obiskovalci so na razstavnih stojnicah dobili vrsto 
informacij o zdravi prehrani in seveda tudi degustirali naravne bioloπke 
izdelke. ©e posebej radi so se ustavljali pri stojnici bio trgovine Mama 
terra iz Kamnika, kjer jim je Brigita med naravnimi bio izdelki prijazno 
ponudila okusne prigrizke in napitke.

pristale v toplih objemih posvoji-
teljev, z mislijo povezovalke pri-
reditve Mirjane KavËiË: ≈Dajte, 
posejte dobroto ljudje, iz vsake-
ga zrna jih bo ducat vzklilo. »e 

hoËemo, da bo ta krut svet spet 
lep, le to ga bo, vem, zagotovo 
reπilo. Posejte, no dajte dobroto 
ljudje.«

Katja Trotoπek

Domæalske ©pelce, ki veljajo za najlepπe Unicefove punËke v Sloveniji, 
so v svojo radost, veselje tistih, ki punËko kupijo, predvsem pa v dobro 
otrok, ki jim starπi ne morejo zagotoviti osnovne zdravstvene varnosti 
izdelale Lipine prostovoljke: Bernarda Biber, Marija Cerar, Albina 
»ad, Mira Jarc, Vlasta JanæekoviË, Mirjana KavËiË, Bernarda Kavka, 
Jelka KonËan, Binca Lomπek, Ljudmila Mezgec, Metka Paternoster, 
Ave Roπkar, Bernarda Rutnik, Jelka Robinik in Sanda Volk.
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Mnogi smo bili pretreseni, ko se je naπemu 
hramu demokracije zgodil vandalizem brez 
primere. Medtem, ko smo se poslanci ukvar-
jali z zakoni, ki naj bi πtudentom prinesli veË 
πtipendij in viπje πtipendije, starπem viπje otro-
πke dodatke, delavcem udeleæbo na dobiËku, 
osnovnoπolcem brezplaËno malico za socialno 
ogroæene in subvencije k malici ipd., je opita 
mladina razbijala spomeniπko zaπËiteno pro-
Ëelje parlamenta, razbijala stekla, zaæigala in 
metala vse mogoËe v stavbo in v policiste, ki 
so varovali parlament. Demonstracije so sicer legitimen naËin izraæanja 
staliπË, vandalizem in nasilje pa sta obsojanja vredna.

Napad na hram demokracije je sramotno dejanje 
Granitne kocke so letele tudi v pisarne zaposlenih v parlamentu in 

v poslanske pisarne. Neverjetno je, kako strpno in korektno so ravnali 
policisti, med katerimi so bili nekateri tudi poπkodovani. ©e dobro, da 
nasilje ni terjalo Ëloveπkih æivljenj.

Mlade naj bi za demonstracije proti vladi in za napad na parlament 
zlorabili tisti, ki iz πtudentskega dela kujejo velike dobiËke, kupujejo na 
raËun dela mladih jahte, s πtudentskim denarjem vodijo πe druge do-
nosne posle in se bojijo, da bodo zaradi zakona o malem delu izgubili 
del svojega zasluæka. 

Strpnost, solidarnost in samozavest
To so vrednote, h katerim je mlade pozval Janez Stanovnik, pred-

sednik Zveze zdruæenj borcev za vrednote NOB Slovenije, na prireditvi 
ob dnevu zmage nad okupatorji. Pomanjkanje strpnosti se kaæe tudi 
v verbalnem nasilju. Tega je v druæbi preveË. Od verbalnega nasilja je 
le πe korak do fiziËnega nasilja. Kako nevarno je netiti nestrpnost med 
ljudmi in jih pozivati na ulico, smo se lahko prepriËali ob vandalizmu 
na parlament. 

Tudi politiËna kultura je pri nas æal pogosto na zelo nizki ravni. Opazi-
la sem, da se vËasih celo na uradnih obËinskih proslavah dogaja, da se ne 
upoπteva uradnega protokola ali sploπnih pravil vljudnega komunicira-
nja med ljudmi. Zavedati se moramo, da dajemo starejπi zgled mlajπim. 
Vesela sem bila, ko je Kamnik dobil naziv Otrokom prijazno Unicefovo 
mesto. S tem nazivom je odgovornost nas odraslih za odpravo vseh 
oblik nasilja, zlorabe drog, alkohola ipd. πe toliko veËja. Z vljudnostjo, 
s prijaznostjo, s solidarnostjo in s svojimi sposobnostmi lahko Kamnik 
naredimo za prijazno mesto tudi vsem obËanom in obËankam. 

Spominska slovesnost na Komendski Dobravi
Na vrednote NOB sem spomnila prisotne 14. maja tega leta kot slav-

nostna govorka na slovesnosti v spomin na uniËeno in poægano bol-
niπnico dr. Tineta Zajca na Komendski Dobravi, kjer so bili poleg tega 
znanega zdravnika pobiti tudi ranjeni partizani in dve bolniËarki. VeËina 
pobitih je bila KomendËanov in KamniËanov. 

ObËina Komenda je praznovala dvanajst let samostojnosti
Prijetno je bilo na slavnostni seji obËine Komende posluπati o razvoju 

in napredku te obËine v zadnjih dvanajstih letih. V svojem nagovoru 
sem izrazila zadovoljstvo nad hitrim razvojem obËine in bila ponosna, da 
sem poslanka Kamnika in Komende. Razmiπljanja prisotnih na prireditvi 
so bila, da obËina ne bi imela reπenih toliko problemov in se ne bi tako 
pospeπeno razvijala, Ëe do odcepitve od obËine Kamnik ne bi priπlo. 
Morda se lahko KamniËani kaj nauËimo tudi od naπih sosedov.

Poslanska vpraπanja
Na pobudo dveh KamniËanov sem postavila poslanski vpraπanji mi-

nistru za zdravje Dorijanu MaruπiËu in ministru za finance dr. France-
tu KriæaniËu. Prvo vpraπanje se nanaπa na zmanjπanje pravic iz javnih 
sredstev, drugo vpraπanje pa na previsoke davke, ki jih DavËni urad RS 
obraËunava kmetom. Poslanska vpraπanja in odgovore nanje lahko naj-
dete na moji spletni strani www.julijanabizjakmlakar.si.

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Iz poslanske pisarne

Primoæ ©timac, mali Taj in 
Tamara Kelmar:

Primoæ ©timac: ≈Seveda bomo 
πli na referendum, da se sporne 
zadeve æe enkrat reπijo! Dovolj æa-
lostno je æe to, da moramo to reπe-
vati mi - dræavljani! Menim, da je 
Ëas, da nesposobni politiki odsto-
pijo svoja mesta in dajo priloænost 
predvsem mlajπim od sebe. Kljub 
dolgoletnim izkuπnjam v politiki 
jim oËitno ne gre, morda je po-
treben nov in sveæ pristop. Do 
sedaj so imeli πkarje in platno v 
rokah razliËni predsedniki vlad in 
razliËni politiki, pa πe niso uspeli 
doseËi sporazuma. Sedaj pa to pri-
Ëakujejo od nas! Na koncu bo itak 
narod kriv - preprosto bodo rekli: 
≈Saj ste sami tako hoteli!« Zato 
grem na referendum. Verjamem 
v najboljπi izid tega referenduma, 
ki tudi pomeni, da bo Slovenija 
πe vedno imela dostop na odprto 
morje - kot do sedaj. Vpraπanje 

Pred referendumom je tako kot pred tunelom
- ne vemo, kaj nas Ëaka na oni strani
Slovenske volivke in volivci bomo æe na 13. referendumu od-
loËali o usodi Slovenije in sicer o ratifikaciji arbitraænega spo-
razuma s Hrvaπko. Zdi se, da je Slovenija z razliËnimi staliπËi 
razdeljena na veË interesnih podroËij, namesto, da bi bila pri 
reπevanju tako pomembnega vpraπanja za vse vpletene odloË-
na in sloæna in tako zgled vsem dræavam v Evropski Uniji in 
πirπe. Morda je na mestu, da svojim juænim sosedom priznamo 
izredno pozitivno lastnost, ki jo nekateri slabπalno imenujejo 
≈nacionalizem«, vendar v takπnem primeru lahko pomeni tudi 
zedinjenje naroda z enotnim javnim mnenjem. Vsaj navzven. 
Naπi politiki razliËnih oblik vlad, poslanskih skupin, strank in 
interesov so po devetnajstih letih breme svojih odloËitev preko 
referenduma prenesli na ramena dræavljank in dræavljanov. 
Pa Ëe nam je prav ali ne. Zdaj smo na toËki odloËitve in karkoli 
bomo odloËili - odloËitev bo naπa. Morda je prav, da se pokaæe 
naπ nacionalni interes na takπen naËin. Tako bomo spoznali in 
pozicionirali sami sebe kot narod, ki ve kaj hoËe. In spoznali 
nas bodo tudi drugi. Ta hip pa se zdi, da vsi skupaj stojimo na 
æelezniπki postaji pred tunelom in se spraπujemo, kaj nas Ëaka 
na drugi strani. Naπa anketa je pokazala, da imamo tudi Kamni-
Ëani deljena mnenja o referendumu in ratifikaciji arbitraænega 
sporazuma, v neËem pa so si bili vsi vpraπani zelo enotni - prav 
bi bilo, da bi se tisti, ki smo jih volili in jim s tem izkazali svoje 
zaupanje za vodenje slovenskega naroda, v skladu z vsemi svo-
jimi preteklimi izkuπnjami, strokovnim znanjem in zaupano 
odgovornostjo znali sami modro odloËiti o usodi slovenskega 
naroda in njegovih teritorialnih mej - predvsem pa o strateπki 
toËki na morju. 

nekaterih slovenskih mej pa πe 
naprej ostaja odprto - ne le tiste 
na morju.«

Tamara Kelmar: ≈Pridruæu-
jem se partnerjevemu mnenju 
in se v celoti strinjam z njim. 
Grem na referendum in verja-
mem, da se bo vse reπilo v prid 
Slovenije.

Denis Poljanπek: ≈Sem proti 
referendumu, ne vem pa πe, Ëe se 
ga bom udeleæil ali ne. Vse skupaj 

je dvorezen meË! Ne glede na vse 
se mi glede na informacije dozde-
va, da bomo izgubili stik z odpr-
tim morjem. Kar se tiËe spornega 
izraza ≈junction«, ki pomeni teri-
torialni stik, in naj bi po Pahorjevi 
trditvi in obljubi zagotavljal, da bo 
Slovenija ohranila teritorialni stik 
z mednarodnimi vodami, osebno 
tega ne verjamem. Izid je vendar 
jasen - po vseh medijih in anketah 
postaja jasno, da bo referendum 
padel. V vsakem primeru, pa bo 
narod ≈kriv« - ne glede na to kako 

in kaj se bomo odloËili v zvezi s 
tem primerom. »e bomo ZA spo-
razum, lahko izgubimo morje, Ëe 
ne bomo πli na referendum in/ali 
bomo PROTI sporazumu, pa si 
bomo lahko kar sami oËitali, da 
nismo poizkusili zadeve reπiti 
na svoj naËin, ko smo za to imeli 
priloænost. Politiki pa bi morali dr-
æati skupaj - namesto tega, da ob-
likujejo dva pola in nas vse skupaj 
vleËejo v to kaπo! Res πe ne vem, 
ali naj se referenduma udeleæim 
ali ne.«

Cveti Podgornik s sinom 
Aleksandrom: ≈Na referendum 

ne bom πla, ker preprosto nimam 
Ëasa.«

Anton Janæevec: ≈Grem na 
referendum, ker se pridruæujem 

miπljenju, da je to naπ zadnji izhod 
- zdaj moramo dræavljani sami od-
loËati o tem, kar politiki ne zna-
jo! Itak bodo potem nas krivili za 
kakrπenkoli konËni izid. Ne glede 
na vse, pa mislim, da nam bodo na 
koncu vzeli dostop do odprtega 
morja.«

Vili Grebenc, novo priselje-
ni KamniËan, prihaja iz Ljub-
ljane, kjer do volitev πe oprav-
lja funkcijo predsednika sveta 
Ëetrtne skupnosti Beæigrad:

≈Referenduma se bom udeleæil. 
Zavedati pa se moramo dejstva, da 
sporazum sam praktiËno ne pri-
naπa niËesar - lahko le pomaga ar-
bitraænemu sodiπËu, ki bi razsojal 
o naπem slovenskem staliπËu do 
meje na jugu naπe dræave in na 
morju s tisto znamenito toËko. 
Kaj pa bo nastalo iz tega, se dejan-
sko ne ve. Naπa politika ne ravna 
prav; namreË, Ëe za Hrvaπko velja, 
da za njih enostranske odloËitve 

niso merodajne, bi moralo veljati 
enako za nas. »e se ne znamo bila-
teralno dogovoriti o meji, dan ≈D« 
25.6.2010 kot odloËilni datum ne 
pomeni - niË! Vseeno ocenjujem, 
da je dobro, da gremo na referen-
dum, ker tako moralno in tudi 
dejansko podpremo æe vloæene 
napore in prizadevanja preteklih 
devetnajstih let, da se nekaj po-
zitivno in predvsem hitreje pre-
makne do konËne reπitve. 

Nekateri politiki bi æeleli preko 
reπevanja spora meje s Hrvaπko 
vplivati na vstop Hrvaπke v Evrop-
sko Unijo, kar se mi ne zdi prav. 
Dejansko je vsaka stvar - stvar po-
litike. Vendar je prav, da se spom-
nimo, kako nam je ob vstopu v EU 
nagajala Italija. Nedopustno se mi 
zdi, da bi zdaj mi delali enako na-
pako do svoje juæne sosede. Nekaj 
se moramo nauËiti iz svoje lastne 
izkuπnje in Hrvatom pustiti ne-
oviran vstop v EU - seveda pod 
pogojem, da bodo zadostili vsem 
predpisanim zahtevam za vstop 
v EU. 

Kar se tiËe predvidenih stro-
πkov referenduma v viπini 4,3 mi-
lijona evrov pa menim, da je tega 
davkoplaËevalskega denarja groz-
no πkoda, Ëe bi se izkazalo, da je 
2 milijona Slovencev le politiËno 
orodje 90-ih poslancev! ©e enkrat 
pa poudarjam, da na to tako ne æe-
lim gledati in ocenjujem referen-
dum kot pozitivno pot za dosego 
naπega skupnega cilja. 

»e πpekuliramo z napovedjo, 
lahko reËemo, da bomo Slovenci v 
primeru, Ëe sporazum ne bo pod-
prt, zopet na nulti toËki, ko se bo 
vse zaËelo znova. Koliko let pa bo 
potem potrebno za reπitev tega 
vpraπanja niti politiki niti dræav-
ljani ne znamo pravilno prognozi-
rati. Poglejte, tudi na krizo in fina-
nËni nered znotraj EU nihËe ni bil 
pripravljen - ne veliki narodi, ne 
mali. Prav tako ne vemo, kaj bo na 
primer v prihodnosti z Evropsko 
Unijo. Se strinjam z ugotovitvijo, 
da ta hip vsi skupaj stojimo pred 
tunelom in se spraπujemo kaj je 
na oni strani. Osebno menim, da 
nas Ëaka luË.«

Anketirala: NINA IRT

BuËi morje Adriansko
Tempo naπega æivljenja je v danaπnjih Ëasih izredno hiter. 
ObËinske teme, kot so pomanjkanje vrtcev in πol, se prepletajo 
z dræavnimi temami. V tem trenutku je za vse Slovence zelo 
pomembna tema doloËitev naπe juæne meje in kot del tega 
tudi doloËitev meje na morju. Kljub temu, da nas veËina æivi 
v pomanjkanju prostega Ëasa, sem mnenja, da si moramo pri 
tako pomembnih in dræavotvornih temah vzeti kakπno prosto 
urico in se poduËiti o posledicah arbitraænega sporazuma med 
Slovenijo in Hrvaπko. KamniËani πe posebej dobro poznamo 
problem slovenskih meja, saj smo se pri svojem πolanju veËkrat 
sreËali s svojim sokrajanom Rudolfom Maistrom. Brez njega bi 
bila naπa dræava danes πe manjπa. 
Zaradi razjasnitve problema naπe juæne meje smo prejπnji 
petek v SDS Kamnik organizirali okroglo mizo na temo 
arbitraænega sporazuma s Hrvaπko. Glavni govornik je bil 
dr. Æiga Turk, nekdanji minister za razvoj v vladi Janeza 
Janπe. Njegov sogovornik je bil g. Rudi Verπnik, nekdanji 
poslanec v Dræavnem zboru Republike Slovenije. 
G. Turk je na pregleden naËin pojasnil, kateri so argumenti za 
to, da ne podpremo predlaganega sporazuma. Seveda je na tem 
mestu premalo prostora, da bi opisal vse slabosti sporazuma. 
V strnjeni obliki si jih lahko preberete na spletnih straneh 
sds.si. 
G. Turk je tudi komentiral argumente, ki jih vladajoËa koalicija 
predstavlja kot glavne argumente za predlagani sporazum. 
Po obπirnem predavanju se je razvnela prijetna debata, ki 
je postregla z mnenji sodelujoËih v smislu ≈tujega noËemo, 
svojega ne damo«. Vsi smo soglaπali, da je sprejetje 
referendumskih predlogov za Slovenijo πkodljivo in 
da nesprejetje sporazuma za nikogar ne predstavlja 
nobene katastrofe. Na koncu nas je predsednik SDS 
Kamnik g. Damjan Hribar povabil na udeleæbo na 
stojnici, ki bo na Glavnem trgu v sredo, 2.6.2010. Tudi 
tam bomo s tehtnimi argumenti nagovorili volivke 
in volivce, naj se udeleæijo referenduma in glasujejo 
PROTI.

Robert Kokotec, SDS Kamnik
NaroËnik oglasa: SDS Kamnik

Nedavno je Anton Tone Smol-
nikar napovedal, da na letoπnjih 
lokalnih volitvah ne bo veË kandi-
diral za æupana obËine Kamnik. Ali 
bo obljubo dejansko dræal, bomo 
lahko videli πele jeseni. Æupan 
Smolnikar je veËkrat povedal, da 
si æeli tudi po umiku iz æupanske 
funkcije ohraniti vpliv na delova-
nje obËine. Dejal je, da bo podprl 
tistega kandidata, ki bo nadaljeval 
njegovo delo. Napoveduje celo 
morebitno kandidaturo za obËin-
skega svetnika, da bi tako lahko 
ohranil neposredni vpliv v obËin-
skem svetu in sedeæ v bruseljskem 
Odboru regij. 

Kakπna je Smolnikarjeva za-
puπËina? Smolnikarjev osebni 
uspeh bo zagotovo izgradnja po-
vezovalne ceste med Duplico in 
kamniπko obvoznico. Po podatkih 
zakljuËnih raËunov za leto 2008 in 
2009 ter proraËuna za leto 2010 bo 
obËino ta povezovalna cesta stala 
4,7 milijonov evrov. Ko bo æupan 
jeseni slovesno odpiral novo po-
vezovalno cesto, bo pred vrati vrt-
cev πe vedno Ëakalo veË sto otrok, 
kamniπki uËenci se bodo stiskali v 
premajhnih in potresno nevarnih 
πolah, Velika planina pa bo πe na-
prej prepuπËena zobu Ëasa. Bilo bi 
nekorektno, Ëe bi æupanu oËital, da 
se ni lotil reπevanja omenjene pro-
blematike. Jeseni bodo tako ob O© 
27. julij zgrajeni novi oddelki vrtca, 
a na æalost ne bodo zadoπËali tre-
nutnim potrebam. V prihodnjem 
mandatu bo potrebno za poveËa-
nje kapacitet otroπkega varstva 
nameniti πe pribliæno 2 milijona 
evrov. Za gradnjo oziroma adapta-
cijo dveh kamniπkih mestnih πol so 
bili spomladi na obËinskem svetu 
sprejeti vsi potrebni akti. Investici-
ja je ocenjena na pribliæno 20 mili-
jonov evrov, v zaËetku letoπnjega 
leta smo imeli za izgradnjo πol zbra-

Smolnikarjeva zapuπËina
nih 4 milijone evrov, manjka jih πe 
16 milijonov. Prav tako smo bili 
spomladi svetniki obveπËeni, da 
Velika planina do prihodnjega leta 
potrebuje 1 milijon evrov samo za 
poplaËilo dolgov in najnujnej πo sa-
nacijo opreme. »e bi æeleli resno 
razvijati Veliko planino kot okolju 
prijazno in druæinsko turistiËno 
destinacijo, potem moramo raËu-
nati na veË deset milijonov evrov, 
ki jih bo potrebno v prihodnjih le-
tih vloæiti v razvoj Velike planine. 
Prihodnji mandat bo kljuËen tudi 
za izgradnjo kanalizacijskega in 
vodovodnega omreæja v skladu z 
zahtevami in Ëasovnico EU. Tudi v 
ta projekt bo potrebno vloæiti veË 
milijonov evrov. »e potegnete Ërto 
pod navedene projekte, potem lah-
ko hitro ugotovite, da novi æupan 
veliko manevrskega prostora ne 
bo imel. Letni obËinski proraËun 
se giblje med 20 in 25 milijonov 
evrov, vendar je velika veËina pro-
raËuna razdeljenega æe vnaprej, za 
investicije tako ostane manj kot 30 
% proraËuna. Novi æupan bo mo-
ral trdo poprijeti za delo in pred-
vsem najti nove proraËunske vire. 
Po zgledu nekaterih drugih obËin 
bi veljalo razmisliti o ustanovitvi 
javnega podjetja - polnilnica vode. 
Voda je naπ izjemno kvalitetni na-
ravni vir, ki bi ga lahko træili in s 
tem obËini zagotovili dodaten vir 
prihodkov.

Vsak Smolnikarjev naslednik bo 
moral, ne glede na to, ali prihaja iz 
opozicije ali koalicije, izboljπati in 
dokonËati njegovo delo. Smolni-
kar je hote ali nehote zaËrtal pot 
svojemu nasledniku, saj ta zaradi 
nujnosti investicij in pomanjkanja 
sredstev drugih moænosti, kot da 
zaËete projekte izpelje do konca, 
niti ne bo imel. »e bi se Smolnikar 
dobesedno dræal svoje napovedi, 
potem bi moral podpreti vse æu-

panske kandidate. Seveda jih ne 
bo! Podprl bo predvsem tistega, 
za katerega bo ocenil, da bo preko 
njega ohranil vpliv na delovanje 
obËine Kamnik. Jasno je, da tega 
vpliva nad opozicijskimi kandida-
ti ne bo imel, zato bodo slednji v 
prihodnjih mesecih deleæni naj-

razliËnejπih oËitkov, ki s samo 
realnostjo ne bodo imeli nobene 
zveze. Vsekakor pa je πkoda, da se 
je æupan Smolnikar ustraπil javnom-
nenjskih raziskav in tako volivcem 
odvzel moænost, da bi se na volit-
vah izrekli o njegovem delu. 

MATEJ TONIN

M A J / J U N I J
Kulturni dom Franca Bernika Domžale
petek, 28. maj 20h - MESTNI KINO DOMŽALE
9:06
triler, režija: Igor Šterk

ponedeljek, 31. maj 20h
Plesni klub Zebra / Društvo študentov invalidov Slovenije
A, RES?
plesna predstava invalidov, ki gledalce popelje v svet latin-
sko-ameriških in standardnih plesov

torek, 1. junij 20h
Slovensko mladinsko gledališče
Svetlana Makarovič: KRIZANTEMA NA KLAVIRJU
kabaret, nastopajo: Janja Majzelj (vokal), Jože Šalej klavir 
(harmonika), Jelena Ždrale (violina, mandolina), Blaž Ce-
larec (tolkala, klarinet), Nino de Gleria (bas)

3. in 4. junij 20h
SNG Drama, Ljubljana
Ernst Lubitsch: KO SEM BIL MRTEV
burleska, režija: Diego de Brea

četrtek, 10. junij 19h
ZAKLJUČNI NASTOP UČENCEV GLASBENE ŠOLE DOMŽALE
“Solisti, komorne skupine in zbori”

petek, 11. junij 19h
ZAKLJUČNI NASTOP UČENCEV ZASEBNE
GLASBENE ŠOLE PARNAS

KULTURNI DOM FRANCA BERNIKA DOMŽALE
Ljubljanska 61, 722 50 50 www.kd-domzale.si



Na nekdaj cenjeno in poznano Praπnikarjevo zdraviliπËe, ki 
je obsegalo veË objektov in vrtove v mestu ob Kamniπki Bistrici 
proti Mekinjam, nas v prenovljeni podobi na vrhu klanËka s 
Ëudovitim pogledom na mesto z Malim gradom spominja Praπni-
karjeva poletna rezidenca ali Sommerhaus, kot so v 19. stoletju 
poimenovali enega izmed kamniπkih arhitekturnih biserov. Je 
ena izmed tedanjih petih hiπ znamenitega Kurhausa, v kateri 
so bivali predvsem premoænejπi gostje. Posestvo nekdanjega 
zdraviliπËa se je do danes bistveno zmanjπalo, ohranil se je le 
drevored ob Praπnikariji in KerπmanËev park kot ostanek ne-
kdanjega kopaliπkega parka ob Kamniπki Bistrici. Novogradnje 
po 2. svetovni vojni so razdrobile nekdanji zdraviliπki kompleks 
do te mere, da skoraj ni veË prepoznaven. Poruπen je bil tudi ob-
jekt Kurhausa s pripadajoËimi objekti. Poleg Praπnikarjeve hiπe, 
poletne depandanse in drevoreda ob Mekinjskem samostanu se 
je ob Kamniπki Bistrici ohranila samo vila Neptun.

Pred petimi leti sta zakonca Jana in Stane Skok iz Komende, 
ki jima je tudi sicer arhitekturna dediπËina zelo blizu, kupila od 
ObËine Kamnik propadajoËi objekt nekdaj priljubljene poletne 
Praπnikarjeve hiπe. Skrbno in s sodelovanjem strokovnih inπti-
tucij sta se lotila temeljite prenove. Skupaj z Majo Avguπtin, ki 
je v tistem Ëasu zaËela delati kot konservatorka kranjske enote 
Zavoda za kulturno dediπËino Slovenije na podroËju kamniπke-
ga mestnega jedra in ji je bila obnova Praπnikarjeve hiπe velik 
poklicni izziv, jim je uspelo ohraniti enega izmed pomembnih 
objektov stavbne in arhitekturne dediπËine Kamnika. »eprav sta 
Skokova na zaËetku imela precej drugaËno vizijo obnove Praπni-
karjeve hiπe, so s konservatorko naπli skupen pogled na obnovo 
in s sodelovanjem je danes kulturnozgodovinski objekt lepo in 
funkcionalno obnovljen, lastnikoma nudi prijeten dom, mestu in 
okolici pa Ëudovite prostore za kulturne in druæabne dogodke.

Konservatorka mag. Maja Avguπtin, umetnostna zgodovinarka 
in grafiËna oblikovalka, je za strokovno sodelovanje pri obnovi 
Praπnikarjeve poletne hiπe v Kamniku pred dobrim mesecem 
dni prejela Steletovo priznanje, ki ga tradicionalno vsako leto 
podeljuje Slovensko konservatorsko druπtvo. ≈Njeno pet let tra-
jajoËe delo pri prenovi Praπnikarjevega dvorca - depandanse v 
Mekinjah pri Kamniku je z dokonËanjem marca lani pokazalo 
rezultat, ki je daleË nad rutino prenov v Sloveniji. Skupaj z oza-
veπËenima lastnikoma, ki se nista ustraπila podaljπanih rokov 
obnove objekta in tudi dodatnih stroπkov in navidezno manj 
funkcionalnih povrπin, je Avguπtinovi uspelo ohraniti enega 
izmed pomembnih objektov stavbne in arhitekturne dediπËine 
Kamnika,« smo sliπali ob podelitvi priznanja mag. Avguπtinovi. 
≈Za svojo strokovno zmago πtejem korektno prenovo objekta, 
ohranitev prvotne tlorisne zasnove in funkcije objekta ter prenos 
konservatorskega znanja na oba lastnika, ki sta s svojo πirino 
in razgledanostjo znala prisluhniti stroki in z njo vzpostaviti 
strokoven pa hkrati tudi sproπËen odnos«, je ob naπem pogovoru 
povedala Avguπtinova, ki je za naπe bralce obseæno predstavila 
zgodovino znamenite Praπnikarjeve poletne rezidence in potek 
njene obnove do danaπnje Ëudovite podobe. Verjamem, da vam 
bo sprehod po poteh dediπËine zanimiv. 

Kamnik v 19. stoletju
Praπnikarjeva depandansa se nahaja ob Praπnikarjevi hiπi nedaleË 

stran od Mekinjskega samostana. Je ena izmed πe ohranjenih objektov, 
ki so ob koncu 19. stoletja sestavljali obseæen kompleks kamniπkega 
zdraviliπËa Kurhaus. 

»as zadnje Ëetrtine 19. stoletja je bil Ëas hitrega razvoja neagrarne 
proizvodnje. Z industrijskim razvojem se je razvil tudi æelezniπki promet, 
s pomoËjo katerega so hitreje dobavljali surovino in hkrati izdelke tudi 
laæje dostavljali. Æelezniπki promet je bil namenjen hitrejπi mobilnosti 
ljudi in s tem se je zaËel razvijati tudi turizem. Leta 1891 je bila zgrajena 
æelezniπka proga Ljubljana-Kamnik. V Kamniku so v tem Ëasu nasta-
le tovarna portlandskega cementa in apna Alojza Praπnikarja (1867), 
tovarna kisa in æganih pijaË Julija in Marije Stare (1875), tovarna be-
loprstene posode Blaæa in Marije Schnabl (1878), tovarna za izdelavo 
stavbnih kljuËavnic Jana ©paleka (1896) in tovarna krivljenega pohiπtva 
Ivana Bahovca na Duplici (1907). K mnoæiËnemu obisku Kamnika je 
pripomoglo tudi Praπnikarjevo zdraviliπËe in kopaliπËe, ki je v Mekinjah 
zaËelo delovati leta 1876. Zaradi novih prometnih povezav, ki jih je 
omogoËala æeleznica, se je moËno razvila tudi trgovina. Trst je postal 
srediπËe prehodne trgovine za vso monarhijo. Vrsta kamniπkih druæin, 
ki se je ukvarjala s πpedicijo, je obogatela. Med njimi so bile druæine 
Soss, Ranzinger, Souvan. 

Z vzponom meπËanskih druæin tudi nov slog 
bivanja — razvoj meπËanskih vil

Vzpon meπËanskih druæin je tako kot v drugih veËjih mestih zahteval 
tudi nov slog æivljenja, bivanja in nov tip stavbarstva. Prometne pove-
zave s Trstom, Celovcem in Dunajem so omogoËile tudi prenose novih 
stavbarskih idej. Tako se je zasnoval nov tip bivaliπËa — vila. Glede na 
bogastvo lastnika so vile æelele zadovoljiti in prezentirati individualizem 
bogatega lastnika. S svojo arhitekturo so æelele spominjati na gradiËe. 
Vsaka med njimi je bila umeπËena v zeleno in urejeno okolico nekoliko 
stran od mestnega vrveæa. Urejen in razkoπno zasajen vrt, park ali drevo-
red je sodil zraven. V Kamniku je kljub πtevilnim gradbenim moænostim 
v bliænji okolici mesta nastalo le manjπe πtevilo vil. PrivoπËili so si jih 
predvsem trgovci in tovarnarji. Znane bogate druæine tistega Ëasa so 
bile: Soss, Eksler, Ranzinger, Praπnikar, Kecel, Oroæen.

Alojz Praπnikar - veliki kamniπki podjetnik  
v 2. polovici 19. stoletja

Alojz Praπnikar se je rodil 13.5.1821 v Izlakah. Umrl je 14.1.1899 v Me-
kinjah. IzuËil se je za strojarja in se zelo mlad preselil v Kamnik. Pri osem-
najstih letih se je poroËil s Terezijo ©porn ter prevzel posestvo æenine 
tete v Mekinjah πt.16. Imel je deset otrok. Takoj po poroki se je z æeninim 
sorodnikom lotil gradbenega podjetja. ZaËel je z gradbenimi posegi na 
cerkvi sv. Primoæa in Felicijana in nadaljeval z izgradnjo cest, mostov na 
Kranjskem in Koroπkem. Leta 1857 je prevzel dela za kamniπko smodniπ-
nico. Zgradil je nekaj objektov in postavil obzidje. Zaradi laæje oskrbe z 
materialom je zgradil najprej opekarno, nato πe cementarno. Dobival je 
naroËila za gradnjo æeleznic v Avstriji, na Ogrskem in v ©vici. Leta 1867 je 
v Mekinjah odprl proizvodnjo Ëistilnega praπka, portlandskega cementa 
in apna. V tej proizvodnji je izdeloval odliËen portlandski cement, moza-
iËne ploπËe za tlakovanje, cementne streπnike in cevi, cementno figura-
liko, okrasne vaze in razliËne arhitekturne ornamente. Po njegovi smrti 
so dediËi postali njegovi otroci. Z bratom Francem in zetom Janezom 
Keclom je leta 1880 po Kneippovi metodi odprl zdraviliπËe, kopaliπËe in 
gostiπËe, leta 1886 je vzpostavil πe nakladaliπËe kamna, leta 1890 je skupaj 
z baronom Oskarjem Lazzarinijem odprl gradbeno podjetje.

Praπnikarjeva poletna rezidenca ponovno sije 
Obnova kamniπkega arhitekturnega bisera - letne depandanse Praπnikarjevega zdraviliπËa  
v Mekinjah nagrajena s priznanjem stroke

Razvoj prvega turizma v Kamniku
Konec 19. stoletja se je pojavilo tudi novo razumevanje termina po-

Ëitnice, ki se je ohranilo vse do danes. Te naj bi se dogajale v drugaËnem 
okolju, v naravi, na podeæelju. Preæiveti jih je treba naravno in zdravo. V 
poletnih mesecih so se premoæni meπËani umaknili v svoje poletne vile 
na podeæelju. Kljub temu, da je zdraviliπËe uradno zaËelo delovati πele 
leta 1880, so s pripravami zaËeli æe leta 1875. Toplice so se v svojem pro-
gramu naslanjale predvsem na takrat moderno Kneippovo zdravljenje z 
vodo. Praπnikar se je pri zasnovi zgledoval tudi po Riklijevem zdraviliπËu 
na Bledu. Gostje so bivali v vilah vzdolæ levega brega Kamniπke Bistrice. 
ZdraviliπËe je obsegalo glavno poslopje Curhaus s parkom, bazenom, 
vodnimi kopelmi ter namestitvene vile. 

V nemπki knjiæici o kamniπkem zdraviliπËu iz leta 1898 je gostom po-
leg vil ponujena tudi Sommerhause pri vili Praschnikerhof solastnika 
zdraviliπËa Alojza Praπnikarja. V nadstropju poletne hiπe so bili tedaj 
na voljo: salon z verando in πtiri sobe s kamrico. V hiπi je tako lahko 
prenoËilo πest ljudi. V pritliËju je bila kuhinja s shrambo, gostje so so-
uporabljali vrt. Praπnikarjeva vila je bila ob svojem nastanku numerirana 
kot hiπa Mekinje πt. 4. Praπnikarjevo zdraviliπËe je bilo vse do njegove 
smrti zelo cenjeno zdraviliπËe in kopaliπËe v celotni monarhiji. Slabe 
prometne povezave, izgradnja smodniπnice v bliæini in Praπnikarjeva 
smrt leta 1899 so bili glavni vzroki za zaËetek propada slavnega zdra-
viliπËa in kopaliπËa. 

Praπnikarjeva poletna hiπa 
Do druge svetovne vojne je Praπnikarjevo posestvo pripadlo njego-

vim potomcem, ki so stanovali na Dunaju. Po drugi svetovni vojni je 
bilo posestvo prikljuËeno nepremiËninam FLR Jugoslavije. 20.4.1948 je 
bilo lastniπtvo preoblikovano v sploπno ljudsko premoæenje. OdloËba iz 
24.11.1950 je za upravitelja nepremiËnine doloËila Ljudski odbor mest-
ne obËine Kamnik. Od 11.4.1958 do leta 2005 je bila lastnica Praπnikar-
jeve letne depandanse ObËina Kamnik. Z letom 2005 pa sta z nakupom 
letne depandanse to postala zakonca Skok iz Suhadol. Depandansa je 
bila na podlagi Strokovnih zasnov, ki jih je v zaËetku leta 2006 izdelal 
Zavod za varstvo kulturne dediπËine Slovenije, ObmoËna enota v Kranju, 
razglaπena za kulturni spomenik lokalnega pomena. 

Posest Praπnikarije so nekdaj sestavljali Praπnikarjeva hiπa, letni pavi-
ljon in gospodarska poslopja. Praπnikarjeva hiπa naj bi nastala okoli leta 
1820, o Ëemer priËa vklesana letnica na vhodnem portalu. Med vsemi 
tremi objekti se je izoblikovalo dvoriπËe z bogatim vhodnim portalom, 
ki se je ohranil vse do danes. Letni dvorec je lahkotna visokopritliËno za-
snovana zgradba. Do vhoda na severni strani vodijo dvoramne kamnite 
stopnice, nad katerimi se pne bogato izrezljana dvokapnica kot napuπË 
nad vhodom. Severna fasada je s svojimi okenskimi odprtinami skorajda 
kristaliniËno zasnovana. Proti jugu se z visokimi in bogato oblikovanimi 
okenskimi odprtinami objekt odpira v park. Osrednji del izstopa z dvo-
osnim rizalitom, kar daje stavbi klasicistiËen znaËaj. Celotna stavba je 
izdelana iz Praπnikarjevega cementa roænato rjavkaste barve. Iz istega 
cementa je tudi plastika Marije na zahodni fasadi. Posamezni dekora-
tivni elementi, kot so npr. rozete pod okni in streπni venec so odlitki, 
ki so jih naknadno pritrdili na fasado. Kiparski okras je bil na objektih 
nekdanjega zdraviliπkega kompleksa sodeË po ohranjenih fotografijah 
bogato zastopan. Nekaj fasadnega okrasa iz tega obdobja se je ohranilo 
tudi na fasadah hiπ v mestnem jedru.

Od leta 2005 do leta 2009 je potekala prenova Praπnikarjeve letne 
depandanse. Pred prenovo je bila hiπa v slabem in zanemarjenem stanju. 
Fasada je v kosih odpadala, notranjost je bila veËkrat pregrajena in pre-
delana. Stavbna oprema se je sicer delno ohranila, notranje opreme ni 
bilo veË. V veËji meri so se ohranila notranja dvokrilna in bogato rezljana 
lesena vrata in polkna, ki so bila zloæena v okenske niπe. V oknih na 
severni fasadi so se ohranila barvna stekla. Pod sekundarnimi talnimi 
oblogami sta se v πtirih sobah ohranila dva tipa bogato intarziranega par-
keta. V hodniku so se ohranile marmorizirane talne ploπËice. Ohranil se 
je tudi æe omenjen lesen in bogato rezljan napuπË z dvoramnimi kamniti-

mi stopnicami in kovano 
ograjo. Na juæni strani so 
se ohranila kletna umet-
no kovana vrata. 

Kljub sekundarnim 
montaænim prezidavam 
se je ohranila tlorisna 
zasnova objekta. V sre-
dinsko os umeπËen re-
prezentativen vhod vodi 
preko hodnika v veliki 
salon. Iz velikega salona 
se je levo in desno priπlo 
do prenoËiπË. Na skrajni 
levi in desni strani objek-
ta sta bili πe dve manjπi 
sobi in kamra. Skrajno 
vzhodno je bilo poleg 
straniπËa v hodnik ume-
πËeno tudi stopniπËe, ki 
je vodilo na podstreho. 

Zakonca Skok sta v za-
Ëetku prenove namerava-

la v vili urediti prenoËiπËa. Po izdanih kulturnovarstvenih pogojih in 
mnogih terenskih sestankih in pogovorih pa sta spoznala, da je nujno 
potrebno ohraniti tudi tlorisno zasnovo, ker le ta nudi tisto kvaliteto 
bivanja, ki jo objekt gostu obljublja æe navzven. In to so prostorne sobe 
pravokotnega tlorisa z visokimi stropovi, ohranjenimi okni in vrati. 
Kljub temu je do konËne idejne zasnove priπlo πele leta 2007, ko sta se 
lastnika na pobudo odgovorne konservatorke odloËila, da bosta v celoti 
ohranila tlorisno zasnovo in se v objekt tudi sama naselila. V pritliËju ob-
jekta sta nameravala urediti le dve namestitveni sobi, salon pa ohraniti 
kot osrednji bivalni prostor.

Prenova se je zaËela leta 2005. Najprej je bilo treba objekt temeljito 
oËistiti. Pod vodstvom gospoda Skoka so bile najprej odstranjene vse 
sekundarne montaæne stene in predelave. Prenova se je zaËela z me-
njavo streπne kritine in namestitvijo treh polkroænih kukrlov na vsako 
stran strehe. 

Prenova prostorov
V kletnem prostoru je bil pod debelo plastjo navoæene zemlje odkrit 

delno ohranjen kamniti tlak in stara kanalizacija, ki je bila speljana pod 
hiπo. Speljana je bila po kamnitih kanalih pod tlakom. Izvedena je bila 
tako natanËno in uËinkovito, da smo jo v enaki funkciji in z nekaj dodat-
nimi posegi tudi ohranili. V najveËjem kletnem prostoru pod salonom 
je bilo na notranji steni odkrito okno s kamnitim okenskim okvirom. 
Osrednji  kletni 
prostor je obokan 
z oboËnimi kapami 
in v celoti grajen iz 
kamna. OËitno je 
bila letna depan-
dansa zgrajena na 
nekem starejπem 
k a m n i t e m  o b -
jektu. Prostor se 
levo in desno od-
pira v dva manjπa 
prostora. Vzhodni 
prostor je v celoti 
opeËnat in mlajπi, 

Praπnikarjeva poletna hiπa je bila pred ob-
novo v izredno slabem stanju. Takπen je bil 
pogled na vhod s stopniπËem.

Podoba po prenovi - letni dvorec je lahkotna visokopritliËno zasnovana 
zgradba. Do vhoda na severni strani vodijo dvoramne kamnite stopni-
ce, nad katerimi se pne bogato izrezljana dvokapnica kot napuπË nad 
vhodom. Severna fasada je s svojimi okenskimi odprtinami skorajda 
kristaliniËno zasnovana.

Kletne prostore, kjer je bil pod debelo plastjo 
zemlje odkrit ohranjen kamniti tlak, je bilo po-
trebno temeljito oËistiti in inπtalacijsko urediti.

Danes je prenovljen kletni prostor Ëudovita dvorana za razliËne kultur-
ne in druæabne dogodke.

zahodni prostor je iz kamna in pripada zasnovi starejπega objekta. Pod 
hodnikom v pritliËju se tudi v kleti na severni strani nahaja hodnik, 
ki je prav tako iz opeke. Vse te prostore je bilo potrebno oËistiti in 
inπtalacijsko urediti. 

PritliËni prostori so se brez dodatnih prezidav ali prebojev ohranili 
v celoti. Prav tako se je v celoti ohranila vsa stavbna oprema. Okna in 
vrata so bila restavrirana. Za potrebe svoje stanovanjske enote in dveh 
sob v pritliËju sta lastnika æelela objektu na vzhodni strani dograditi 
lesen prizidek s teraso, kar je bilo s strani Zavoda potrjeno kot sprejem-
ljivo. Celoten objekt je bil s strani Zavoda za varstvo kulturne dediπËine 
Slovenije, ObmoËne enote v Kranju tudi sondiran. Sondiranje fasade je 
pokazalo, da je bil prvotno objekt v celoti toplo bele barve v kombinaciji 
s hladno belimi izstopajoËimi arhitekturnimi elementi. Fasada je bila 
po svojem nastanku samo enkrat prebarvana in sicer z zlatim okrom, 
ki se je ohranil vse do zadnje prenove. Stene notranjih prostorov so 
bile ponekod veËkrat prebarvane, poslikane z valËki in prelepljene s 
tapetami. PriËakovali smo πablonsko poslikavo, vendar je tudi v velikem 
salonu nismo naπli. S πablono je bil razmeroma skromno poslikan samo 
hodnik. V celoti je obokan in z loki razdeljen na veË oboËnih pol. Oboki 
se stekajo v kapitele profiliranih pilastrov ob stenah hodnika. Hodnik je 
bil pobarvan v izredno svetli bledo vijoliËasti in svetlo sivi barvi. ©ablon-
ske dekoracije so bile temnejπe sive barve. Sondiranje lesenih okenskih 
kril na severni fasadi in lesenega nadstreπka ob vhodu je pokazalo, da 
so bili vsi leseni elementi pobarvani s turkizno barvo. Restavrirani so 
bili vsi ohranjeni intarzirani parketi. Na lokacijo nekdanje lonËene peËi 
v velikem salonu, ki se æal ni ohranila, je bil na novo postavljen odprt 
kamin. Vsi prostori so bili po gradbeni prenovi opremljeni s historiËnim 
pohiπtvom, ki sta ga lastnika zbirala in kupila æe dolgo pred nakupom 
Praπnikarjeve depandanse.

Ob prenovi notranjih prostorov je potekala tudi ureditev okolice ob-
jekta. Lastnika sta okolico objekta tlakovala z granitnimi kockami in 
starim kamnitim tlakom. Zasadila sta æivico iz puπpana. V naslednjem 
letu nameravata ob objektu urediti tudi manjπi letni vrt za goste. 

Kot sta ob naπem sreËanju povedala zakonca Skok, ki sta hiπo resniËno 
vzljubila in se pri obnovi ves Ëas angaæirala, sta æe ob zaËetku obnove 
hiπe æelela, da bo hiπa funkcionalna in bo s træenjem prostorov - poroËni 
salon, apartma, veËnamenski prostor za razstave, koncerte in druæabne 
prireditve — zagotavljala preæivetje hiπe, saj so stroπki vzdræevanja takπne 
znamenite meπËanske hiπe zelo visoki. Prenova Praπnikarjevega dvorca, 
kot ga radi poimenujemo, je primer uspeπnega konservatorskega dela, 
ki poleg strokovnega dela pomeni tudi in predvsem delo z lastniki, kajti 
ti so tisti, ki bodo objekt vzdræevali in v njem æiveli. 

SA©A MEJA»
Foto: Saπa MejaË in arhiv Maje Avguπtin
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Lastnika - zakonca Skok s konservatorko Majo Avguπtin (v sredini) 
pred obnovljenim arhitekturnim biserom.



Zofka Golob, dekliπko Cvikl, 
je na svoj 68. rojstni dan dru-
giË dahnila ≈da«, zlati ≈da«. V 
soboto, 8. maja, natanko po 
petdesetih letih, odkar sta si na 
Brezjah Zofka in France Golob 
z Jeranovega obljubila veËno 
zvestobo, sta v mekinjski æup-
nijski cerkvi Marije Vnebovzete 
obnovila poroËno obljubo. To-
krat je bil slovesen dan sobota, 
medtem, ko je poroËno slavje 
pred petdesetimi leti potekalo 
na nedeljo, kar je bila prava po-
sebnost. Æenin je namreË moral 
poËakati na polnoletnost svoje 
neveste, ki je 18 let dopolnila  
≈πele« v nedeljo, 8. maja 1950. In 
πe istega dne ≈sta se vzela«.

Pol stoletja skupnega zakon-
skega æivljenja Golobovih na Je-
ranovem sta æe na daleË slovesno 
naznanjala mlaja, povezana z napi-
som ≈SreËno zlatoporoËenca Zofka 
in France«, ki so ju postavili njuni 
sinovi in prijatelji na predveËer 
zlate poroke. Na slovesno jutro so 
dom zakoncev Golob z iskrenimi 
Ëestitkami, stiski rok, toplimi ob-
jemi in dobrimi æeljami obkroæili 
πtevilni svatje. Pred odhodom k 
cerkveni zlati poroki pa so vsi 
skupaj na domaËem dvoriπËu za-
peli staro ljudsko planinsko pesem 
Pozdravljam te, gorenjska stran.

France Golob je poznan kot pla-
ninec, lovec, gasilec in pritrkova-
lec, spozna pa se tudi na zidarska 
dela. Rodil se je 30.10.1934 kot 
najstarejπi izmed πestih otrok na 
Zduπi. Petega novembra 1947 sta 
z bratom Vladom na vrtu domaËe 
hiπe med grabljenjem naletela na 
vojaπko bombo, ki je ob eksploziji 
13-letnega Franceta hudo ranila. 
Izgubil je desno roko, hudo pa 
je imel poπkodovano tudi desno 
nogo, zaradi katere je imel hude 
teæave vse do pred πtirih let, ko 
so mu jo morali amputirati, od 
tedaj je 100-odstotni civilni vojni 
invalid. Mladi France æe takrat (in 
tudi pozneje) ni obupal, koval je 
naËrte o vrtnarskem poklicu in 
ob spominu na tiste Ëase se mu 
zaiskrijo solze v oËeh in poudari, 
da mu æal takratna oblast tega ni 
dovolila, ker ni bil fiziËno zdrav. 
Vztrajal je in opravljal vrtnarska in 
druga dela vse do pred πtirih let, 
ko je zaradi posledic omenjene 
nesreËe ostal πe brez noge. Vse-
skozi je rad zahajal v planine in bil 
zelo delaven pri planincih, poma-
gal je pri gradnji in obnovi planin-
skih domov. Gasilec je æe od leta 
1953, zadnja πtiri leta kot Ëastni 
Ëlan. Æena Zofka ponosno pove, 
da ljubeËi moæ teæave in boleËine 
vseskozi prenaπa z obilo dobre 

≈France, ti si srËno rad roæice 
gojil, 
najlepπo pa s ©tajerske v Mekinje 
si presadil.
Te Zofka je vzela za moæa 
in ker ona knjige rada ima,
se je trudila, da vajino æivljenje 
bilo bi roman,
ki si ga æeliπ brati noË in dan ...« 
ju je na zlati poroki na zaËetek 
petdesetletne skupne æivljenjske 
poti spomnila Francetova neËaki-
nja Vladka BuËevec. 

Zofki in Francetu Golob z Je-
ranovega pri Mekinjah so se v 
zakonu rodili trije sinovi: Franci, 
Damjan in Marjan. V veliko vese-
lje starima starπema so vnuki: Ma-
tej, Vesna, Franci, Saπa in Mark. 
≈Vnuki so naπe sonce s posebni-
mi æarki, pod katerimi vse lepπe 
uspeva«, sreËna poudari ljubeËa 
gospa Zofka. Njun sin Franci in 
vnuk Matej sta Ëlana mladega 
ansambla Grintovci, ki so z æivah-
nimi viæami skozi ves dan skrbeli 
za veselo vzduπje praznovanja. 
ZlatoporoËno slavje je trajalo vse 
od jutranjih ur, ko so se svatje 
zbrali pri Golobovih, slovesne 
maπe v mekinjski cerkvi do slavja 
v ≈farovæu« in nato v prijetnem 
gostiπËu na »rnivcu do zgodnjih 
jutranjih ur. 

ki so pred cerkvijo postavili πpa-
lir, je zlatoporoËencema sreËo in 
zdravja zaæelel poveljnik ObËin-
ske gasilske zveze Kamnik Janez 
Repanπek. 

»estitkam se pridruæuje tudi 

Zofka in France Golob si skupno æivljenje skozi vseh pet desetletij boga-
tita z ljubeznijo in pridnim delom, o Ëemer priËa tudi njun bujno cvetoËi 
vrt, ki lepπa kraj in razveseljuje tudi mimoidoËe. 

ZlatoporoËenca s priËama (v sredini) in preko sto svati. Zofkina priËa je brat Franci (tako kot pred petdesetimi leti), Francetova priËa pa brat Vili, medtem, ko je bil poroËna priËa 
pred petdesetimi leti pokojni brat Vlado, ki se je smrtno ponesreËil v gorah leta 1986 pri obnavljanju planinskega doma na Kokrskem sedlu.

»e bi videli Marjana Osolnika, 
pobudnika podoknice in stareπi-
no LD Kamnik, v petek, 14. maja, 
zgodaj dopoldne sedeti pred lov-
sko koËo v Zgornjih PalovËah in 

nemoËno zreti v nebo, bi rekli, da 
to ni on.... Da bi sedel in gledal v 
nebo? To ni njemu podobno! Do 
potankosti vse je bilo pripravlje-
no, le vreme ga je skrbelo, saj je 
æe πtirinajst dni vsak dan deæeva-
lo. Vedel je, da bo Nedeljski pod-
oknico speljal v vsakem vremenu, 
toda kam postaviti ≈lojtro«? Pod 
balkon nad vhodom ali pod viπji 
stranski balkon, kjer bi prireditvi 
lahko sledilo veË ljudi. OdloËil se 
je - prostor bomo odprli na trav-
nik ob koËi.

ReËeno - storjeno! Lovci so 
zavihali rokave in... en, dva, tri 
je bilo prizoriπËe pripravljeno! 
Njihovi vnemi so prisluhnili tudi 
tam zgoraj in - glej ga zlomka 
- izza oblakov je posijalo sonce. 
Ljudje so se zbirali, priπli so tudi 
æupan Tone Smolnikar, pred-
sednik KS Vranja PeË Avgust 
Smeπnjavec in tamkajπnji æup-

Podoknica z lovskim ropotom
LD Kamnik je podoknico Nedeljskega podarila lovki Ireni

nik ©tefan Stele, ki je blagoslovil 
leseni kip sv. Huberta, zavetnika 
lovcev (njemu je lovec Jernej 
©trajhar posvetil svojo pesem). 
Kip je delo rezbarja Janeza Kle-

menca - Ivka, ki je 
≈varuh« 109 let sta-
rega lovskega roga, 
s katerim je naznanil 
prihod PodokniËar-
ja, ki ga je s konjsko 
vprego in z lovsko 
okraπenim vozom v 
spremstvu harmoni-
karja Marjana Raka 
pripeljal Andrej ©tu-
par. 

Franca Pestotni-
ka - PodokniËarja 
(s podoknico Ne-

deljskega je tokrat v ≈domaËih« 
kamniπkih krajih gostoval æe 
petiË) v znaËilni velikoplaninski 
pastirski noπi in s πopkom v roki 
lovci niso kar tako spustili naprej; 
pravzaprav se niso pustili motiti 
pri kartanju in lovski veselici. 
Uprizorili so pravi lovski krst, s 
katerim je Tine ©midovnik postal 
polnopravni Ëlan lovske druæine, 
PodokniËarju pa zastavili nekaj 
vpraπanj, saj je tudi neke vrste 
≈lovec«. Z lovskim ropotom - 
zanimivim obiËajem potrkavanja 
kozarcev ob mizo v ritmu, ki ga 
doloËi vodja in ki ga obiËajno na-
menijo kakπni pomembni obletni-
ci ali dogodku, so izkazali zahvalo 
Nedeljskemu za podoknico, hkra-
ti pa poËastili lovsko kolegico Ire-
no. Po uspeπno opravljenem lov-
skem izpitu so tudi PodokniËarju 
dovolili, da se je lahko povzpel po 
lestvi do edine kamniπke lovke 

Irene Podgorπek, ki so ji lovski 
tovariπi v zahvalo za vsa lepa 
skupna lovska doæivetja poklonili 
podoknico. Irena ga je priËakala 
v slavnostni lovski uniformi in z 
nasmehom sprejela πopek. Njej v 
Ëast so zaigrali Zasavski rogisti, 
Ëlani kluba harmonikarjev iz Go-
diËa in Gamsi - kdo pa drug, saj 
imajo kamniπki lovci gamsa tudi 
v svojem logotipu)! Slavljenki je 
zapel Damjan Brajnik in oktet 
Podmeninski petelini, sestavljen 
prav za to priloænost (lovce-pevce 
je zbral Ivan Hribernik, za ubra-
no petje pa je zasluæen pevovodja 
Rok Juhant). 

Prireditev so, kot pravi igralci, 
popestrili uËenci iz podruæniËne 
πole Vranja PeË pod mentorstvom 
Sare Luæovec z duhovitim nasto-
pom iz Sarine predstave Razgled 
z balkona. Prav vsi, πe posebej no-
vodobni Bedanec, Pehta, Kekec 
in Mojca, so navduπili s svojo ne-
posrednostjo.

≈Razgled z balkona« bi lahko 
rekli tudi Zgornjim PalovËam, 
kjer se je prireditev odvijala, saj 
so podnevi Domæale in Ljubljana 
kot na dlani; ko pa smo zveËer 
odhajali, smo pod seboj lahko 
opazovali na tisoËe luËi... 

Prijetno in izvirno druæenje ob 
lovski koËi v Zgornjih PalovËah se 
je nadaljevalo ob lovskem golaæu, 
okusni peËenki, domaËem pecivu 
in pijaËi. Prav vse je bilo obisko-
valcem na voljo le za ≈boglonaj«!

Kamniπki lovci so se izkazali v 
vseh pogledih. Lovska podoknica 
je obudila stare lovske obiËaje, ki 
se bodo ohranili na DVD-ju sku-
paj z uvodnim filmom s predsta-

vitvijo njihove lovske druæine, ki 
ima lepo tradicijo. Prvi pisni viri 
omenjajo organizirano lovstvo 
na Kamniπkem v letu 1905, ko je 
bilo ustanovljeno Lovsko druπtvo 
Kamnik. Sedanja lovska druæina 
Kamnik pa samostojno deluje od 
leta 1954 (po razdruæitvi od lov-
skih druæin Stahovica in Komen-
da). Meje lovskega revirja segajo 
do 940 m visokega vrha Vovarja 
na severu, na zahodu do Tunjiπke-
ga griËevja, skoraj do Kolovca na 
jugu in do Vranje PeËi na vzho-
du. LoviπËe meri 4.200 ha. Lovska 
druæina Kamnik πteje 53 Ëlanov. 
Najstarejπi ustanovni Ëlan je 
Joæe Zobavnik - Strehov oËe iz 

volje in potrpeæljivostjo in da s 
svojimi pozitivnimi vrlinami lepπa 
æivljenje ne le sebi in domaËim, 
temveË tudi drugim sorodnikom, 
planinskim in gasilskim prijate-
ljem ter πe mnogim drugim. 

Zofka, ki se je v Mekinje omo-
æila iz Hramπ pri Dobrni, je bila 
gospodinja in delavka v Svilanitu, 
pa seveda tudi planinka, kot moæ 
France. Ljubezen do hribov in 
gora sta vneto prenaπala tudi na 
sinove æe od tretjega leta starosti, 
ko so skupaj spoznavali in razis-
kovali lepote Slovenije, πe zlasti 
z njenih Ëudovitih vrhov. Rodila 
se je sredi vojne vihre kot sedma 
izmed devetih otrok in zaradi po-
æiga domaËe hiπe ob koncu vojne 
26.6.1945 je stara komaj tri leta 
æe morala v rejniπtvo za deset let. 
Kot 13-letno dekletce se je vrnila 
na domaËijo, kjer je morala po-
prijeti za vsako delo, poleg tega 
pa je v Savinjski dolini obirala 
hmelj. Prav med obiranjem hme-
lja je takrat 15-letna Zofi spoznala 
postavnega, delovnega in vedrega 
Franceta in ob njunem ponovnem 
snidenju prav tam Ëez dve leti je 
vzklila ljubezen, ki sta jo Ëez eno 
leto, 8. maja 1960, na Zofkin 18. 
rojstni dan, okronala z veËno po-
roËno obljubo.

Najbolj slovesen del velikega 
dogodka je bila maπa v mekinj-
ski cerkvi, kamor so sorodniki in 
prijatelji zlatoporoËenca pospre-
mili v πpalirju, in trenutek, ko sta 
si Zofka in France pred Bogom 
ponovno obljubila zvestobo in 
izmenjala prstana. Pomemben 
dogodek je zaznamoval prijazen 
mekinjski æupnik Pavel Pibernik, 
ko je pred cerkvijo zlatoporo-
Ëenca s priËama in domaËimi 
prisrËno sprejel, med slovesnim 
zlatoporoËnim obredom pa se je 
zlatoporoËencema pred πtevilni-
mi svati toplo zahvalil za poærtvo-
valno pomoË pri obnovi cerkve 
in drugih cerkvenih dogodkih in 
opravilih. S svojo vero, goreËnost-
jo in ljubeznijo se je æupniku, 
svojim najbliæjim in sorodnikom 
srËno zahvalila slavljenka Zofka. 
Slovesno vzduπje so ustvarili tudi 
Ëudoviti glasovi pevcev okteta 
Skrivnostni glasovi s cerkvenega 
kora ob mogoËni spremljavi zvo-
kov obnovljenih orgel.

Ko sta zlatoporoËenca priπla 
iz cerkve, je zavrπalo in veselo za-
donelo. Zaigrala je vaπka godba 
Hramπe iz Zofkinega domaËega 
kraja, ki ga, kot je povedala Zofki-
na neËakinja Joæi, ni nikoli poza-
bila. V imenu kamniπkih gasilcev, 

uredniπtvo Kamniπkega obËana, 
saj sta zlatoporoËenca veË let skr-
bela za raznos tega Ëasopisa, ki 
stopa v peto desetletje izhajanja.

Besedilo in fotografije 
VERA MEJA»

Tunjic, ki bo drugo leto prazno-
val 100. rojstni dan.

Lovska koËa v Zgornjih PalovË-
ah je zrasla leta 1969, zlati jubilej 
pa so kamniπki lovci praznovali 
v prenovljeni koËi leta 2004. Ob 
koËi se dogajajo druæabna sreËa-
nja in strelske prireditve, v Tunji-
cah stoji kozolec, kjer shranjujejo 
posuπeno travo, po loviπËu so po-
stavljene liËne preæe in krmiπËa. 
Imajo lovski prapor in logotip, v 
katerem sta upodobljena kamni-
πki Mali grad z Brano, Kamniπkim 
sedlom in Planjavo v ozadju. V 
obrisu kamniπkega grba je upo-
dobljen gams. Posebnost kamni-
πke lovske druæine je æe omenjeni 

stari lovski rog, eden od treh, 
ki jih je leta 1891 podaril baron 
Born.

Kamniπki lovci skrbijo za na-
ravno ravnovesje divjadi v revirju, 
se udeleæujejo razliËnih lovsko-
strelskih tekmovanj in posveËajo 
pozornost delu z mladimi lovci - 
lovskimi pripravniki. Sodelujejo 
na razliËnih prireditvah, kot so 
kmeËke igre v »ezsoËi ali sprevod 
narodnih noπ v Kamniku in (kar 
ni zanemarljivo) dobro sodelujejo 
s krajani na obmoËju revirja. Pri 
lovski koËi vsako leto poskrbijo 
za pravi lovski prvomajski golaæ. 

Tekst: MARINKA MO©NIK
Foto: NINA KLISARI»

PodokniËar je vasoval pri lovki Ireni Podgorπek.

Lovski pevski oktet PODMENINSKI PETELINI.

8 27. maj 2010 NA©I JUBILANTI

Zlata poroka Zofke 
in Franceta Golob 
iz Mekinj 
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Kolona ≈lepotcev« z mednarodno 
udeleæbo s »eπke, Avstrije, Italije 
in seveda Slovenije se je popeljala 
po parku Arboretuma VolËji Po-
tok in pritegnila pozornost obis-
kovalcev. 

Naπe starodavno mesto so minulo soboto, 22. maja, æe πesto leto za-
pored obiskali starodobniki - avtomobili in motorji, ki po letu izdelave 
sodijo v obdobje pred drugo svetovno vojno. Krivec za ta prijeten 
dogodek v znamenju tehniËne dediπËine je Druπtvo starodobnih vozil 
Kamnik z Mirom Vrhovnikom na Ëelu, ki je dosedanji festival letos 
nadgradilo z odliËno Mednarodno revijo starodobnikov ≈A«.

Lastniki, vozniki in sopotniki preko πtiridesetih zloπËenih, zanimi-
vih, celo unikatnih starodobnih avtomobilov in dvajsetih motorjev 
so se na pot podali iz ©marce proti mestu. Po kroæni voænji so vozila 
razporedili po ©utni vse do Glavnega trga, kjer so bila na ogled do 
popoldanskega odhoda proti Arboretumu VolËji Potok. Organizatorji 
so na Glavnem trgu pripravili krajπi program s pozdravnimi govori, 
sreËanje pa je tako v Kamniku kot v Arboretumu pospremila Mestna 
godba Kamnik in poskrbela za πe prijetnejπe vzduπje. 

Starodobniki obiskali Kamnik 
Druπtvu starodobnih vozil Kamnik je uspelo na revijo privabiti 

vozila iz Slovenije ter sosednje Italije, Avstrije in letos prviË tudi s 
»eπke. V petek, prvi dan sreËanja, so podpisali dogovor o sodelovanju 
s prijateljskim klubom iz Ëeπkega mesta JiËin, za prihodnje leto pa 
predsednik kamniπkega druπtva Miro Vrhovnik napoveduje πe bolj 
pisano mednarodno udeleæbo, saj so v Kamnik æe povabili deæelo, ki 
je znana po svoji bogati tehniπki dediπËini, ime te pa zaenkrat ostaja 
skrivnost. Tudi obisk veleposlanikov in predstavnikov veleposlani-
πtev v Sloveniji, med drugim so se prireditve udeleæili veleposlaniki 
Makedonije, Filipinov in Jordanije, potrjujejo, da je prireditev iz leta 
v leto kvalitetnejπa in ima vedno veË obËudovalcev in udeleæencev z 
res lepo ohranjenimi starodobniki.

Besedilo in fotografije:
SA©A MEJA»

Tudi letos so se starodobniki usta-
vili v Arboretumu. Mnogo obËu-
dojoËih pogledov je bil deleæen 
æe naπ ≈stari znanec« - πportni in 
atraktivni Jaguar 3200 ccm, letnik 
1932, lastnika Matjaæa Mateja iz 
Portoroæa. S takπnimi πportnimi 
modeli so vozili ≈formulo 1«, zato 
vozniku Julijanu ni dolgËas med 
voænjo. 

Vladimir PerkiË iz Ljutomerja se je v Kamnik pripeljal s πportnim le-
potcem. Ponosno nam je pripovedoval, da je njegov Amilcar CS, letnik 
1923, edini avtomobil te znamke v Sloveniji. Je tipiËni predstavnik fran-
coskega proizvajalca, uspeπni model, ki so ga izdelovali od leta 1920. 
Zavore ima le na zadnjih kolesih, na sprednjih πe ne, ter æivahni 4-valjni 
motor, zato so bili ti modeli redni udeleæenci dirk v Franciji. Dobil ga 
je pred petimi leti v slabem stanju in tri leta intenzivno delal, da ga je 
obnovil in mu povrnil nekdanji sijaj. Prav ta avtomobil je namreË leta 
1927 zmagal na prvi tekmi v Sloveniji na Ljubelju.

Kamnik je bil minulo soboto resniËno v znamenju starodobnih vozil, 
tudi poroËni par s priËama se je k poroËnemu obredu v obËinski hiπi 
pripeljal z bleπËeËe rdeËim Cadillacom, ki je odliËno skrival svoja prava 
leta.

Pa so moπki spet staknili glave - tokrat zaradi zanimivega primerka 
Ford A iz leta 1928.

Za humor je tudi tokrat poskrbel 
redni udeleæenec sreËanja staro-
dobnikov v Kamniku Bojan ©ulek 
z Lemarij v Prekmurju, ki nas je 
nasmejal s pripovedovanjem za-
nimivih dogodivπËin v prekmur-
skem dialektu. Pa niË hudega, Ëe 
nismo vsega razumeli! 

MAMA TERRA, trgovina z zdravo 
prehrano in naravnimi bioloπkimi izdelki, 
V Kamniku, Ljubljanska cesta 4/a (Svetilnik II.),
tel.: 01/8311 611, www.jancomm.si

• izdelkov zdrave prehrane priznanih znamk in bioloπko certificiranih slovenskih
   ponudnikov, izdelkov brez glutena in sladkorja
• visokokakovostnih zeliπËnih, sadnih in japonskih zelenih Ëajev
• vrhunske otroπke hrane Holle in BIO otroπkih Ëajev.
• vrhunske naravne kozmetike Dr. Hauschka, Logona, Bergland in Sophyto
• ekoloπkih Ëistil znamk Almawin in Biokor

UPOKOJENCEM od 1. do 5. dne v mesecu nudimo

5% POPUST!
BrezplaËno merjenje krvnega tlaka vsak dan.

V juniju vas vljudno vabimo na naslednje dogodke:
1. 6. od 15. do 18. ure: Predstavili vam bomo kako lahko naπo dobro vodo πe izboljπamo s 
pomoËjo vodnih filtrov Brita. 
2. 6. od 15. do 18. ure: Degustacija energetskih ovsenih ploπËiË (okus Ëokolade, jabolk, kokosa,..)
3. 6. od 15. do 18. ure: Predstavitev mineralnih zaπËitnih preparatov za sonËenje
7. 6. od 16. do 19. ure: Predstavitev kozmetike Weleda, ki ima v svoji ponudbi tudi negovalne 
izdelke za naπe najmlajπe. Na voljo bodo πtevilni testerji.
8. 6. od 15. do 18. ure: Predstavitev deodorantov in sprejev, ki ne vsebujejo πkodljivih derivatov 
in alumijevih vezav.
10. 6. od 15. do 18. ure: Kot naπo novost vam bomo predstavili in degustirali super sokove za vaπ 
organizem: 1ure% Acerolin sok, sok Aloe vera, sok granatnega jabolka in brusniËni sok. 
12. 6. od 9. do 12. ure in 21. 6. od 16. do 19. ure: Degustacija medu slovenskega Krasa z 
dodanimi eteriËnimi olji. 
14. 6. od 16. do 19. ure: Predstavitev ekoloπkih pralnih sredstev za perilo. 
15. 6. od 15. do 18. ure: Predstavili vam bomo πtevilne izdelke, ki so na osnovi pire - dragocenega æita.
16. 6. od 16. do 19. ure: Degustacija Ëemaæa s podroËja Tuhinjske doline.
19. 6. od 9. do 12. ure: Kot novost vam bomo predstavili otroπke ekoloπke pleniËke. 
22. 6. od 15. do 19. ure: Obiskala nas bo kozmetiËarka, ki bo razvajala vaπo koæo 
obraza s preparati kozmetiËne linije Logona in Sante. Prijave na tel. πt.: 01/83 11 611.
30. 6. od 13. do 19. ure: KozmetiËna hiπa Dr. Hauschka ima v naπi trgovini organizirano 
brezplaËno mini nego obraza. Udeleæba je omejena, zato prijave zbiramo na tel. 01/83 11 
611. Vsem naπim obiskovalcem bomo ponudili sveæe pripravljen japonski zeleni Ëaj.

Delovni Ëas: ponedeljek- petek od 9. do 19. ure, sobota od 9. do 12. ure.

Avto na pregled, potem na dopust!
Skrbni vozniki ne pustimo, da nas avto pusti 
na cedilu, zato s preventivnim pregledom pred 
dopustom prepreËimo morebitne nevπeËnosti. 

V podjetju SITAR PNEUMATIC CENTER svetujejo, 
da skupaj z njihovimi mehaniki preverite ustreznost 
pnevmatik, zavorni sistem, podvozje, vse 
tekoËine, akumulator, brisalce, svetila, obvezno 
opremo in drugo.

Naj se dopust zaËne veselo, zapeljite se na Perovo  
v SITAR PNEUMATIC CENTER, saj v Ëasu akcije 
lahko ob nakupu prejmete darilo - poletno majico  
ali kapo!

Redna udeleæenca sreËanj sta-
rodobnikov v Kamniku sta tudi 
zakonca Peric iz Naklega z mo-
torjem Moto Guzzi 500 s prikoli-
co, letnik 1934. Tudi z oblaËili in 
dodatno opremo sta prepriËljivo 
predstavljala obdobje, s katerega 
je njun motor.
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V nedeljo, 25. aprila,je druπtvo 
Utrip - pod lipo domaËo v Mot-
niku pripravilo praznovanje in 
sreËanje v poËastitev motniπkega 
farnega zavetnika velike cerkve 
pod lipama ob obeh motniπkih 
cerkvah. 

V kratkem programu so sode-
lovali motniπki meπani, mladinski, 
dekliπki in otroπki pevski zbor. 
Skupaj so pevci zapeli najprej 
motniπko himno ≈V samotnem 
dolu sred miru« Karola Bervarja 
(1864-1956), ki je besedilo pesmi 
napisal leta 1949 ob svoji 85-let-
nici. Karol Bervar je bil rojen v 
Motniku πt. 7, v Novakovi hiπi 
(danes KadunËevi), bil je πolan 
glasbenik, v Celju je ustanovil 
in vodil orglarsko πolo skoraj 
50 let. Meπani zbor je zapel πe 
pesem ≈Prav lepa je motniπka 
fara«, ≈Priπla je pomlad« in ≈Tam 
v dolu sama zase«. Mladinke so 
zapele pesem ≈Regiment po cesti 
gre« in ≈Izvedel sem nekaj nove-
ga«, otroπki zbor pa ≈V dolinci 
prijetni« in ≈Prav lepo je res na 

Pod lipo domaËo na Jurijevo nedeljo
deæeli«. Vmes smo prisluhnili tudi 
sestavku o æivljenju sv. Jurija ter 
zanimivim podatkom o naπem 
kraju in trgu Motnik - povze-
to po knjigi profesorja Pavleta 
Urankarja. Pavle Urankar, pro-
fesor zgodovine in geografije, je 
bil rojen v Selcah nad Blagovico, 
poroËen z MotniËanko in je leta 
1940 izdal za Motnik zelo po-
membno knjigo Zgodovina trga 

Motnika. Program je povezoval 
domaËin Roman Urh z domaËije 
ob grajskem hribu in obeh cer-
kvah, v kateri je bil rojen tudi 
slavni Gaπper Kriænik.

SreËanja ≈pod lipo domaËo« 
so se udeleæili πtevilni domaËini, 
zato se organizatorji programa 
za dobro voljo in udeleæbo vsem 
lepo zahvaljujemo.

Marina Drolc

Blagor æenskam ∑ 
tudi v Kamniku

Æivimo v Ëasu, ki je poln izzivov, s katerimi se sreËujemo v vsakodnevnem 
æivljenju. Problemi, obveznosti, teæave nas potegnejo v svoj vrtinec reπevanja, 
v katerem se z lahkoto izgubimo in pozabimo, kdo pravzaprav smo in kaj 
si æelimo. Dobimo obËutek, da gre æivljenje mimo nas, kot da v njem nismo 
prisotni. A nekje v ozadju zveni glas, ki nam govori, da je lahko drugaËe. 
Ker verjamemo, da je æivljenje lahko radostno in bolj lahkotno, smo se na 
poti odkrivanja in spoznavanja sreËale æenske, ki nas druæi toplina osebne 
ustvarjalnosti in æelja, da bi vse kar vemo in znamo delile z drugimi. 

Svoj navdih in poti iπËemo na razliËne naËine. Mnogi psihologi in drugi 
duhovni uËitelji ponujajo odgovore in poti, a med njimi nas je posebno pri-
tegnila Alenka Rebula, pesnica, filozofinja, psihologinja, avtorica posebne 
knjige o otroπtvu ≈Globine, ki so nas rodile«, izvirne slovenske psiholoπke 
knjige ≈Blagor æenskam« in pesniπke zbirke ≈V naroËju«. V svojih knjigah 
govori o æivljenju, o naπih globinah in ponuja odgovore na πtevilna vpraπanja, 
ki se nam zastavljajo. 

Pobudo za sreËanje z Alenko v okviru bogatega kulturnega veËera, ki bo v 
kamniπki Galeriji Veronika v soboto, 5. junija, ob 19.30 uri, je med podobno 
zavzete in iπËoËe æenske, ki v ustvarjanju in medsebojnem sodelovanju iπËejo 
svoj osebni izraz, zasejala Barbara Patrizia Berden. Na svoji poti se je najprej 
navduπila nad knjigo ≈Blagor æenskam«, se osebno spoznala z Alenko, sodelo-
vala na njenih delavnicah, ki jih organizira skupaj s terapevtko Josipo Prebeg 
in iz potrebe po podpori pri delu na sebi, povabila k skupnemu branju knjige 
≈Blagor æenskam« tiste æenske, ki jim je bila ta knjiga v spodbudo in ki so si 
æelele podpore pri odkrivanju lastnih moËi za razvijanje ljubezni do sebe.

Bralna skupina se v Kamniku redno, na vsakih 14 dni, sreËuje æe leto dni. 
Prostore, ki nam nudijo dovolj zasebnosti, so nam prijazno ponudili v kavarni 
Marjanca, kjer lahko poskrbimo tudi za to, da so sreËanja prijetno sladka...Po 
prvih sreËanjih v Kamniku sta se samoiniciativno oblikovali πe dve podobni 
skupini za samopomoË v drugih krajih Slovenije, ne dolgo nazaj πe ena v 
Ljubljani.

Æenske smo spoznale, da smo v skupnem delu, nudenju opore, razumeva-
nja in sprejetosti moËnejπe. Imeti krog ljudi, v katerem ozavestiπ in ovrednotiπ 
vse majhne, doæivete in resniËne korake, ki jih narediπ sebi v dobro, je danes 
neprecenljiva vrednost, saj so ti intimni, zunanjim oËem skriti notranji premiki 
nekaj, kar Ëlovek sam vse prehitro spregleda in zanemari.

Vsi vemo, kako teæko je vztrajati pri preseganju starih vzorcev v miπljenju 
in Ëustvovanju in pri oblikovanju novih navad, ki ruπijo zastarele, neuËin-
kovite in pogosto boleËe notranje duπevne pokrajine. Vsepovsod se ljudje 
zdruæujejo, da bi laæje uresniËili svoje osebne in sploπno Ëloveπke potrebe, 
æelje in cilje, zato je tudi sreËanje z Alenko, ki bo obogateno s prepletanjem 
poezije, plesa, glasbe, æive besede in upodabljajoËih umetnosti (fotografska 
razstava, barve na svili) samoiniciativno nastalo v medsebojnem sodelovanju 
æensk, ki si æelijo to, kar delajo rade in kar delajo dobro, deliti z drugimi. 
Kajti le v druæenju lahko zasijejo naπi notranji darovi, ki nam bogatijo in 
izpolnjujejo æivljenje.

Govorimo predvsem o æenskah, a naπi moπki zagotovo niso izvzeti. Z 
odprtimi rokami pozdravljamo vse, ki se æelijo potopiti v svoje globine, se v 
njih spoznati in izraziti vse bogastvo, ki ga nosijo v sebi. Podajmo se skupaj 
na to Ëudovito pot ustvarjanja novega, lepπega in laæjega æivljenja. 

Barbara BoæiË
Barbara Patrizia Berden

Soæitje,  druπtvo za pomoË 
osebam z motnjami v duπevnem 
razvoju, je v petek, 23. aprila, 
obeleæilo 10. obletnico delovanja 
Varstveno delovnega centra Soæit-
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V hiπi na Lokah so delo, smeh in pesem doma
SreËa se najprej razkrije v oËeh,
ker v njih najlepπe sije njen smeh.

Te misli Nika Grafenauerja kar najlepπe opiπejo varovance 
Varstveno delovnega centra Soæitje in zaposlene, ki jim s stro-
kovnim pristopom, individualno obravnavo in izjemno huma-
nostjo omogoËajo zaæiveti v njim prijaznem in ustvarjalnem 
okolju, ob tem pa razviti razliËne sposobnosti. VDC je velika 
pridobitev za kamniπko obËino, za varovance in njihove starπe 
ter za okolje, ki povsem drugaËe sprejema ljudi s posebnimi 
potrebami kot pred desetletji.
Za vse zaposlene v VDC to ni samo vsakdanja delovna obvez-
nost, temveË mnogo veË - je poslanstvo, razdajanje, ljubezen in 
spoπtovanje drugaËnih. Ni mogoËe materialno ovrednotiti dra-
gocenih spoznanj in πtevilnih aktivnosti v VDC pod vodstvom 
prizadevne Irene Bizjak ali priloænosti, ko predsednica Soæitja 
Metka Hribar varovancem zaigra na harmoniko ali sintesizer 
in otroci zapojejo in zapleπejo, oËi pa se jim iskrijo od veselja. 
Varstveno delovni center je za varovance drugi dom, je najbo-
ljπa reπitev za otroke in starπe, je medsebojno bogatenje. 

Poleg varstva, vodenja in zapo-
slitve VDC nudi varovancem tudi 
razliËne aktivnosti ohranjanja 
psihofiziËnega zdravja. Radi imajo 
dejavnosti, povezane s πportom in 

mi o dogajanju v druπtvu in reci-
tacijami je poseben aplavz poæela 
Tisa Gjergek s pesmimi, ki jih je 
sama napisala in recitiral na odru. 
Æiga Svet in Marinka Drolec sta 
zaigrala na sintesizer, zaplesali so 
plesalci ©ole irskega plesa in Ples-
na skupina Danica, Dramska sku-
pina Mekinje pa je uprizorila skeË 
A je to? Po njihovem nastopu je 
predsednica Zveze Soæitje Kat-
ja Vadnal slikovito ponazorila, da 
je odnos naπe dræave do ljudi s po-
sebnimi potrebami podoben pri-
zorom iz ≈A je to?« Dogajanje je s 
samostojno likovno razstavo risb 
v preddverju popestrila Kristina 
SinËiË, varovanci pa so razstavili 
svoje izdelke, ki so jih ustvarili z 
velikim prizadevanjem, trudom, 
vztrajnostjo in ob podpori svojih 
mentorjev 

Varuhinja Ëlovekovih pravic 
dr. Zdenka »ebaπek Travnik 
je na jubilejni slovesnosti izrazi-
la veselje, da pozna ljudi, ki vedo 
kaj pomenita iskrenost in poπte-
nje. Tega je bila v krogu druπtva 
in VDC vselej deleæna. V imenu 
starπev je spregovorila Slavica 
Navinπek, predsednica nadzor-
nega odbora Druπtva Soæitje in ak-
tivna pri ustanavljanju in razvoju 
VDC. Izpostavila je strokovno in 
uspeπno delo VDC, saj so πtevilne 
dejavnosti, ki jih izvajajo varovan-
ci, lahko razvili le s strokovnim 
pristopom, humanostjo in dobro 
organizacijo. Za varovance se v 
VDC, ki ga vse od prvih korakov 
usmerja Irena Bizjak, iz leta v leto 
odpirajo nove moænosti. Individu-
alna strokovna obravnava ohranja 
njihovo æe pridobljeno znanje in 
odkriva nove sposobnosti, za 
katere niti starπi niso vedeli. So-
cializacija, obËutek sprejetosti in 
varnosti so vrednote, ki oblikuje-
jo varovancem samozavest in po-
zitivno samopodobo. ≈Starπi in 
vsi, ki spremljamo razvoj VDC, z 
obËudovanjem in hvaleænostjo 
sprejemamo strokovno delo in 
izredno osebno angaæiranost 

zaposlenih«, je poudarila Slavica 
Navinπek.

≈VDC ni le ustanova, 
v katero hodimo v 
sluæbo, je kraj, ki 
nam je vsem obogatil 
æivljenje in ponudil 
nov smisel«

V prvi publikaciji, ki jo je dru-
πtvo izdalo ob ustanoviti leta  
2000/2001, so zapisali: ≈Predvsem 
si æelimo, da VDC ne bi bil le usta-
nova varstva, vodenja in zaposlit-
ve pod posebnimi pogoji, temveË 
kraj, ki bi nam vsem obogatil æiv-
ljenje in ponudil nov smisel!«. In 
v prvih desetih letih jim je uspelo! 
To potrjujejo zadovoljstvo upo-
rabnikov in zaposlenih, zaupanje 
in podpora starπev ter sprejema-
nje in priznanje okolice.

Desetletno delo in utrinke iz 
vsakdanjika varovancev in zapo-
slenih so predstavili v simpatiË-
nem biltenu, ki ga je pripravila in 
uredila Irena Bizjak. Programi, ki 
so se skozi desetletje oblikovali 
v VDC, izhajajo iz priËakovanj, 
potreb, zmoænosti varovancem z 
enim in edinim ciljem: doseËi kar 
najveËjo samostojnost vsakega po-
sameznika in s tem enakovredne 
pogoje za æivljenje v oæjem in 
πirπem okolju. ≈Spoπtljiv, odkrit, 
partnerski odnos med uporabni-
ki in zaposlenimi je od vsega za-
Ëetka uveljavljen odnos, ki upo-
rabnikom omogoËa spoznavanje 
svojih pravic in odgovornosti, na-
Ëine za njihovo uveljavljanje ter 
vpliv na æivljenje in delo v VDC« 
podari Bizjakova. 

Pogoji za delo, ki jih v prenov-
ljeni stavbi nekdanje O© na Lokah 
v Tuhinjski dolini zagotavlja Dru-
πtvo Soæitje Kamnik s predanim 
delom in iznajdljivostjo Ëlanov, πe 
posebej predsednice druπtva Met-
ke Hribar in zaposlenih v VDC, 
so se iz leta v leto izboljπevali. V 
stavbi so si uredili Ëajno kuhinjo, 
pletiljsko delavnico in tkanje na 
statvah, πivalnico, delavnico ob-
likovanja gline, delavnico za izva-
janje kooperantskega dela, delav-

nico kvaËkanja in izdelovanja vo-
πËilnic, veËnamenski prostor, ki je 
opremljen z raËunalniki, sluæi pa 
tudi za gibalno plesno terapijo in 
vaje pevskega zbora, v zunanjem 
objektu so si uredili prostor za 
rekreacijo, zlasti namizni tenis 
in namizni nogomet, obËasno pa 
tam izdelujejo sveËe in izdelke iz 
lesa. VDC obdaja veliko travnato 
dvoriπËe z zelenjavnim vrtom, 
sadnim drevjem, trto, okrasnimi 
gredicami in prostorom za igrala 
in poËitek ter pogovor po konËa-
nem delovnem dnevu.

©tevilne skrbno naËrtovane 
individualne in skupinske zapo-
slitve omogoËajo ohranjanje pri-
dobljenih znanj in pridobivanje 
novih veπËin. Koπnja, vrtnarje-
nje, skrb za roæe, skrb za æivali, 
pranje, likanje, priprava malice, 
kuhanje kave in Ëaja, uporaba go-
spodinjskih aparatov, delo z raËu-
nalniki, pisanje Ëlankov, dnevna 
rekreacija, skrb za zdravje in πe 
mnoge druge so tiste spretnosti, 
ki so nenadomestljive v uporab-
nikovem æivljenju v kateremkoli 
okolju. Hkrati pa jih utrjujejo v 

Varovanci Varstveno delovnega centra Soæitje Kamnik so ob desetlet-
nici uspeπnega dela skrbno pripravili prijeten program. Ponosno so 
pokazali, kaj vse znajo in zmorejo... med drugim so tudi zapeli. Marin-
ka, varovanka VDC Soæitje æe vseh 10 let, je po slavnostnem dogodku 
povedala: ≈ Imela sem lep obËutek, da so priπli vsi starπi gledat kaj mi 
tukaj zmoremo narediti in πe veË lahko naredimo. Ponosna sem nase 
in na vse nas ....«

Prijazna hiπa na Lokah, kjer so v prostorih nekdanje osnovne πole pred desetimi leti uredili Varstveno delovni 
center Soæitje, je postala drugi dom 22 mladih ljudi s teæavami, vendar z velikim srcem, polnim hvaleænosti, 
saj se v tej hiπi dobro poËutijo in radi prihajajo. Tudi zaradi prizadevnih in strokovnih mentorjev - zapo-
slenih, ki jim zaupajo, saj jih skuπajpo razumeti in sprejeti v vsej njihovi drugaËnosti in jih popeljejo po poti 
samostojnosti. 

je Kamnik s slovesno prireditvijo 
v Domu kulture Kamnik.

Predsednica Druπtva So-
æitje Kamnik Metka Hribar 
je toplo pozdravila zbrane v dvo-
rani in orisala pot druπtva, ki se 
je zaËela leta 1999. Leto pozneje 
je druπtvo dobilo prvo koncesijo 
za varstvo, vodenje in zaposlitev 
pod posebnimi pogoji za osebe 
z motnjami v duπevnem razvoju. 
V stari πoli na Lokah 7 so uredi-
li prostore varstveno delovnega 
centra (VDC) in sprejeli prvih se-
dem varovancev. Ker pa so bile 
potrebe po tovrstni oskrbi oseb 
z motnjami v duπevnem razvoju v 
obËini Kamnik veËje, so do danes 

uspeli pridobiti koncesijo πe za 15 
varovancev, tako, da prijazna hiπa 
na Lokah, ki so jo medtem tudi 
temeljito obnovili in ji vdahnili 
domaËnost, danes vsak dan spre-
jema pod svojo streho 22 mladih 
ljudi s teæavami, vendar z velikim 
srcem, polnim hvaleænosti, saj se 
v tej hiπi dobro poËutijo in radi 
prihajajo. To pa je plod dobrega 
dela vodstva in πestih zaposlenih - 
Irene Bizjak, Sandre Rems, Mateje 
Klemen, Danijele J. Perko, Jakoba 
Hribarja in Joæi Osolnik, ki razda-
jajo svoje znanje in sposobnosti za 
dosego ciljev, ki so si jih zastavili 
æe davnega leta 1999, ko je bilo 
druπtvo ustanovljeno.

treningi za Specialno olimpijado, 
kjer pridno pobirajo medalje, ure 
terapevtskega jahanja v CIRIUSU 
in plavanja v Termah Snovik ter 
gibalno-plesne terapije pod stro-
kovnim vodstvom Plesne πole 
Miki. Tudi zapojejo radi. 

Druπtvo pa ne skrbi samo za va-
rovance VDC, temveË tudi za tiste, 
ki niso vkljuËeni. Zanje priprav-
ljajo delavnice, kjer se druæijo s 
svojimi vrstniki, starπi pa se lahko 
pogovorijo o skupnih ali poseb-
nih teæavah, opravijo kakπno delo 
ali se jim pridruæijo. Organizirajo 
druæabna sreËanja, kjer se starπi 
in varovanci bolje spoznajo in 
naveæejo prijateljstva, saj so prav 

ljudje z motnjami v du-
πevnem razvoju tisti, ki 
nas s svojo prisrËnost-
jo in neposrednostjo 
napeljejo k temu. Radi 
imajo druæbo in radi so 
veseli.

Metka Hribar je spo-
mine na desetletno pot 
druπtva Soæitje zaokro-
æila z zahvalo vsem, 
ki  so pomagali ,  da 
druπtvo in varstveno 
delovni center danes 
delujeta v taki obliki. 
Posebno zahvalo je 
namenila æupanu An-
tonu Tonetu Smolni-

karju, ki je s sodelavci vedno znal 
prisluhniti potrebam druπtva pri 
prizadevanjih izboljπati in oboga-
titi æivljenje otrokom z motnjami 
v duπevnem razvoju in njihovih 
druæin. Æupan je predsednici 
Metki Hribar izroËil simboliË-
no darilo in iskreno Ëestital ob 
jubileju prijateljem, varovancem 
in zaposlenim VDC Soæitje.

Varovanci varstveno delov-
nega centra so s plesnimi in 
glasbenimi toËkami ter recitaci-
jami pripravili lep program, v ka-
terem so sodelovali vsi varovanci, 
med drugim v Plesni skupini VDC 
Lastovke in Pevskem zboru VDC 
SonËek. Med njihovimi pripoved-

Varovanci VDC na Lokah vselej z veseljem 
zapojejo, ko jim predsednica Soæitja Metka 
Hribar zaigra na harmoniko ali sintesizer ...

prepriËanju o njihovi uspeπno-
sti, pomembnosti in pripadnosti. 
RazliËni træno zanimivi izdelki, ki 
nastajajo v zaposlitvenih progra-
mih, prispevajo k prepoznavnosti 
VDC v lokalnem in πirπem okolju. 
Najdemo jih v TIC Kamnik, VDC 
in na stojnicah ob dogodkih v Tu-
hinjski dolini in v mestu. 

≈Drug ob drugem rastemo, se 
uËimo, zorimo v medsebojnih od-
nosih, vsi, ki smo kakorkoli pove-
zani z naπim VDC. Veliko smo se 
nauËili. Lahko se pohvalimo, da 
veliko znamo, da je pri nas moË 
najti Ëudovite, z veliko truda na-
rejene izdelke, ki ob praznikih 
razveseljujejo πtevilne ljudi, da 
nismo deleæni gest soËutja, tem-
veË spoπtovanja in priznanja«, 
zaokroæi misli Irena Bizjak, vodja 
VDC Soæitje Kamnik. Æelimo jim 
πe naprej uspeπno pot z obilo 
volje, samopremagovanja in opti-
mizma pri doseganju zastavljenih 
ciljev. Naj bodo πe tako majhni ali 
za nekoga tako samoumevni, so 
velik korak k samostojnosti v so-
bivanju z naravo in ljudmi!

SA©A MEJA»
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Pomladne aktivnosti 
©tudentskega kluba Kamnik

PoËasi se za πtudente bliæajo izpiti, na katere smo se pripravljali dolgo 
Ëasa, tako z obiskovanjem predavanj in vaj, kot s sedenjem za knjigami 
in zapiski. Pomladni meseci so polni aktivnosti, druæenj na prostem in 
Ëeprav nam izpiti te dni nekoliko grenijo æivljenje (pa saj nam ga tudi 
vreme), smo v ©tudentskem klubu Kamnik pripravili celo vrsto aktivnosti, 
na katerih se lahko πtudentje sprostijo in si oddahnejo. 

V zaËetku maja smo se odpravili na tradicionalni pohod ob æici Ljub-
ljane, ki je dolg kar 34 km, vendar smo razdaljo z lahkoto premagali in 
sklenili, da bomo naslednje leto, ko bo pohod æe 55., zagotovo spet tam. 
Naslednji dan smo se odpravili na eno najlepπih slovenskih rek — na reko 
SoËo, kjer smo odprli rafting sezono. Kljub deæevnemu vremenu smo 
uæivali, se zabavali in πe dodatno ohladili v mrzli SoËi (temperature so 
bile za maj precej nizke).

Najpomembnejπi dogodek v maju pa je bil finale v streljanju za naslov 
prvaka ©KK-jevega streljanja. Lanskoletni zmagovalec je pometel s kon-
kurenco in dokazal, da mu nihËe ni kos. Vendar to ostalih ni odvrnilo in 
zagotovo se bodo drugo leto spet udeleæili streljanja v upanju, da morda 
premagajo najboljπega. Projekti v maju se πe kar vrstijo, veË o njih lahko 
izveste na www.skk.si.

Festival Pozdrav iz Kotla 
je v polnem teku, prinaπa 
pester in zanimiv program 

Sreda je bila v znamenju break dance tekmovanja Rock & Roll 2, na 
katerem se je tudi letos pomerila mednarodna zasedba. Breakerji iz 
Slovenije, Hrvaπke, Srbije, ... so zbrane navduπili! »etrtek bo najbolj 
ustrezal alternativcem — kolektiv Cheap Tunes bo namreË v ≈pod-
zemlje« Doma kulture Kamnik pripeljal skupine Don Vito (Leipzig), 
Spock Studios (Kamnik), Vortex Magnolia (Zasavje) in It‘s Everyone 
Else (Prekmurje). V petek se bomo uËili æongliranja in bruhanja ognja, 
za zakljuËek pa bodo na kotlovniπkem odru ≈zakurili« πe metalci Swe-
et Sorrow, Gonoba in The Scourge.

V soboto pa gre zares: æe opoldne bodo na tekmovanju Debela 
Veronika 3 svoje vragolije zaËeli izvajati ≈skejtarji«, ki si moËno pri-
zadevajo za izgradnjo skate parka v Kamniku. Ogledali si boste lahko 
tudi uliËno predstavo Mesto (©UGLA) in se nasmejali domislicam im-
provizatorjev iz Impro lige. Nasmejala vas bosta tudi stand up komika 
Tanja Kocman in Janez Usenik, ki ga bolj poznamo kot novinarja s TV 
ekranov, za zakljuËek festivala pa vam ponujamo kamniπke rockerje 
Kalaia in Krik ter skupino TIDE na velikem zakljuËnem koncertu.

Na festivalu se bodo predstavili tudi Foto klub Kamnik, taborniki 
(Rod bistriπkih gamsov) ter arhitekti (skupina ©tajn) in grafiterji, manj-
kale pa ne bodo niti razstava ter foto in video delavnice. Mladinska 
trænica, ki jo pripravlja Mladinski svet Kamnik, bo v soboto poskrbela 
za aktivno preæivljanje prostega Ëasa mladine, program za najmlajπe 
pa je vsak dan festivala popestren z ustvarjalnimi delavnicami, dru-
æabnimi igrami, πportnimi aktivnostmi, pravljiËnim kotiËkom, ...

Se vidimo v Kotlu, kjer se æge! Tjaπa PetroËnik,
MC Kotlovnica

Leo leto se konËuje,  
novih idej je æe veliko...

Leo leto se poËasi izteka, saj zanj velja, da po πolskem vzoru traja od 
septembra do junija. Pa ostanimo pri uporabi πolske terminologije — Ëe 
leto ocenimo s πolsko oceno, bi mu dali dobro πtirico, saj smo veËino za-
stavljenih projektov uresniËili, za nekatere pa je zmanjkalo Ëasa, energije, 
sredstev ali ljudi. Leo Ëlani so lahko mladi, med 15. in 30. letom starosti, 
ki æelijo pomagati soËloveku, sodelovati pri dobrih delih, priËarati na-
smehe na obraze tistih, ki se le redko nasmehnejo, in se druæiti z enako 
misleËimi. V Leo klubu Kamnik smo se v zadnjih letih uspeli popolnoma 
postaviti na noge, vpeljali smo tradicionalne projekte in akcije, Ëim veË 
se poskuπamo udeleæevati akcij in dogodkov na ravni distrikta, skratka 
imamo se lepo in se obenem tudi zabavamo. Vendar pa se kot klub po-
Ëasi staramo — prihajamo v leta, ko ne bomo mogli biti veË Leoti, zato 
potrebujemo Ëim veË mladih ljudi s sveæo energijo, idejami in æeljo po 
izboljπanju sveta. Upamo, da bomo drugo leto okrepili naπe vrste in nas 
bo veË takih, ki æelimo delati dobro.

Biti Ëlan Leo kluba in pomagati je zagotovo eno veËjih zadovoljstev v 
mojem æivljenju, saj pomagati soËloveku je resniËno nekaj najlepπega. »e 
pa se ob tem πe druæiπ, potem je Leo klub zagotovo prava izbira. V Leo 
letu 2010/2011 bomo delovali in pomagali pod novim vodstvom, ki mu 
æelim uspeπno leto. ©pela Kralj

Predsednica Leo kluba Kamnik

Kaj veπ o prometu?
Tekmovanje osnovnoπolcev z naslovom Kaj veπ o prometu? v zadnjih 

letih postaja tradicionalna oblika preventivnih akcij za kolesarje na ob-
Ëinskih in dræavnem nivoju.

ObËina Kamnik, Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu, je 
v sredo, 12. maja, za uËence osnovnih πol v obËini pripravilo to æe kar 
tradicionalno tekmovanje, ki se ga je udeleæilo 37 uËencev od 6. do 9. 
razreda osnovnih πol. Pomerili so se v voænji s kolesom po mestu, voænji 
na poligonu ter v teoretiËnem delu.

UËence so na pot pospremili AnËka Podbevπek, predsednica Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem prometu, Mojca ©krjanc Rode, ravnate-
ljica O© Toma Brejca — gostiteljice ter podæupan Brane GoluboviË, ki je 
osnovnoπolcem zaæelel varno voænjo tako na tekmovanju kot pri vsakdanji 
voænji s kolesom.

Vsak od uËencev je za nagrado prejel kolesarsko Ëelado, najboljπi pa 
kolo in povabilo na dræavno tekmovanje v Murski Soboti.

Druπtvo kamniπkih maæoretk 
Veronika πteje 20 aktivnih Ëlanic, 
razdeljenih v 2 skupini — mlajπo in 
starejπo. Slednjo æe vsi dobro po-
znajo, saj dekleta v njej nastopajo 
æe okroglih 10 let. V zadnjem ob-
dobju so se predstavile na letnem 
koncertu Mestne godbe Kamnik, 
tradicionalni pustni povorki na 
Veronikinem festivalu in na do-
brodelnem koncertu O© Domæale 
skupaj z znanimi glasbeniki, kot so 
Vili Resnik, Rok KosmaË, Marko 
Vozelj, Martina ©raj in drugi. Kam-
niπke maæoretke so popestrile tudi 
dogodke v Supernovi na Rudniku 
v Ljubljani ob 125-letnici godbe 
Mengeπ ter ob 80-letnici PGD Kam-
niπka Bistrica, v Logatcu na tradici-
onalnem sreËanju maæoretk in πe 
bi lahko naπtevali. V Kotlovnici in 
Snoviku so uspeπno organizirale 
malo πolo maæoretk, so tudi redne 
spremljevalke BoæiËka v Termah 
Snovik in udeleæenke tradicional-
ne povorke na Dnevih narodnih 
noπ v Kamniku. Z letoπnjim letom 
je druπtvo postalo Ëlan Maæoretne 
in Twirling zveze Slovenije, ki je 
Ëlanica EMA — Evropske maæoret-
ne zveze in W.B.T.F. — Svetovne 
zveze twirlinga.

©CRM Kamnik se je v letoπnjem 
πolskem letu vkljuËil v projekt 
ekoloπke πole, zato æe vse πolsko 
leto potekajo dejavnosti, ki usmer-
jajo dijake k pravilnemu odnosu 
do okolja. Mladi se zavedamo, da 
je naπa prihodnost odvisna od Ëlo-
vekove kulture do dobrin, ki niso 
samoumevne, zato je pomembno 
razumevanje narave.

V Ëetrtek, 22. aprila, na svetovni 
dan Zemlje, smo imeli na naπi πoli 
eko dan, na kar smo se pripravljali 
nekaj mesecev. Na ta dan so pote-
kale razliËne dejavnosti, vse sku-
paj pa smo zakljuËili s prireditvijo 
v πolski avli, kjer smo predstavili 
rezultate naπega dela.

Dijaki prvih letnikov so imeli Ëi-
stilno akcijo v Kamniku in okolici. 
Nabralo se je kar nekaj smeti, Ëe-
prav je bila prejπnjo soboto akcija 
OËistimo Slovenijo. OËitno akci-
je ne osvestijo ljudi do te mere, 
da bi od danega trenutka naprej 
pravilno odlagali smeti. Vestno 
smo pobirali in nabrali mnogo 
vreË. Sklepno prireditev projekta 

Æe v prejπnjem πolskem letu 
smo na kamniπki gimnaziji nave-
zali stik in se odloËili za sodelo-
vanje v programu mednarodne iz-

menjave s πvedsko gimnazijo Åva 
iz Tabyja. Gospod Pelle Persson 
je priπel na ©CRM Kamnik sredi 
junija 2009, si ogledal πolo, spo-
znal dijake 3.a razreda ter veËino 
uËiteljev, ki naj bi sodelovali v 
tem programu. Z videnim je bil 
zelo zadovoljen in izmenjava se 
je lahko priËela. Najprej so nas 
obiskali ©vedi med 14. in 16. 
septembrom. ©vedske najstnike 
so spremljali trije uËitelji (Pelle, 
Thomas in Gusten), ki so pred 
obiskom Kamnika preæiveli pet 
dni v Bovcu. 

Predstavili smo jim naπo πolo, 
Kamnik, Ljubljano, obiskali smo 
Planinsko jamo, Soline in Piran. 
Druæenje je trajalo kratek Ëas in 

Maæoretke Veronika so sep-
tembra pridobile nove Ëlanice. 
Odziv na vpis je bil zelo dober, 
prijavilo se je veliko prikupnih 
deklet, ki sestavljajo novo skupi-
no mlajπih Ëlanic v okviru maæo-
retnega druπtva. Nove Ëlanice, ki 
so se prviË predstavile na tradi-
cionalni pustni povorki po Kam-
niku, so poæele velik uspeh, saj 
so izjemno hitro osvojile osnove 
vrtenja palice ter veπËine koraka-
nja. Vendar to πe ni vse. Izjemno 
nadarjena dekleta vestno treni-
rajo æe za naslednji izziv — 40. 
Dneve narodnih noπ. 

Nove Ëlanice so nam zaupa-
le svoje vtise in razkrile zakaj 
so maæoretke tako posebne: 

Nina Porovne »erne, 15 let
VπeË mi je 

koreografija 
ter druæenje s 
prijatelji. Ma-
æoretna dejav-
nost je unikat, 
pridruæila pa 
s e m  s e ,  k e r 
me je vedno 

zanimalo, kako narediti vse tiste 
trike.

Nina Rajh, 13 let
K maæoret-

k a m  s e m  s e 
odloËila pri-
druæiti  zato, 
ker me je za-
nimalo, kako 
se to dela in 
mi je bilo vπeË 
oblaËilo. Maæo-
retna dejavnost je posebna zato, 
ker predstavlja mesto Kamnik in 
ker tega ne zna vsak. 

Lejla KliËiË, 12 let
Za maæoret-

ke sem se od-
loËila zaradi 
druæbe, zabave 
ter nastopov. 
V π e Ë  m i  j e 
prav vse, po-
sebej pa uËite-
ljica Katja, na-

stopi ter prijateljice. Maæoretke 
smo nekaj posebnega, ker smo 
lepo obleËene in vrtimo palico 
ter smo prav posebej pogumne. 

Laura Levec, 12 let
Z a  m a æ o -

retke sem se 
odloËila, ker 
se mi je zdela 
ta zvrst plesa 
zmeraj nekaj 
p o s e b n e g a . 
Na narodnih 
noπah sem ob-
Ëudovala oblekice, palice, trakce. 
Maæoretke se mi zdijo zelo poseb-
ne, ker vem, da so zahtevne ter 
da brez dobre volje ne doseæeπ 
niË! Vsako dekle ni primerno za 
maæoretke! 

Zbrala in zapisala
Katja Kroπelj

Odgovornost do okolja smo imeli 
v πolski avli za dijake, profesorje 
in druge udeleæence. Na njej smo 
predstavili rezultate raziskovanja 
in anket. Nastali so tudi zelo zani-
mivi plakati, prestavitve ter foto-
grafije. Dobili smo tudi primerjal-
ne rezultate o poskusih varËevanja 
z energijo, kako in kam z laborato-
rijskimi odpadki, o onesnaæevanju 
in kajenju. Dotaknilo se nas je zla-
sti kajenje, saj smo v okviru pro-
jekta dijaki prvih letnikov obiskali 
bolniπnico na Golniku in izvedeli, 
kakπne so posledice teh mladost-
nih razvad, ki kasneje preidejo v 
æivljenjsko navado. Strokovnjaki 
so nam pokazali in razloæili mno-
go koristnega.

Dijaki drugih letnikov so imeli 
nekoliko drugaËen dan. Odpravili 
so se na naravoslovno ekskurzijo 
in si ogledali podjetja, ki se ukvar-
jajo z odpadki, nekateri pa so πli 
na Ljubljansko barje ter si ogledali 
πe botaniËni vrt. Skupaj z otroki 
so poËistili smeti okoli vrtca, nato 
pa imeli z njimi πe delavnico.

Dijaki tretjih letnikov so si naj-
prej ogledali film Neprijetna res-
nica, nato pa so imeli v jedilnici 
skupno predavanje, ki so ga vodili 
Ëlani druπtva ≈Vozim, a ne hodim«. 
©est dijakov je pomagalo pri ureja-
nju rasti drevja v okolici πole.

Dijaki Ëetrtih letnikov so se 
udeleæili predavanja g. Antona 
Komata, ki je na podroËju eko-
logije pravi strokovnjak. Povedal 
je veliko novih stvari in koristnih 

æivljenjskih napotkov za dobro so-
æitje z naravo.

Dan je minil zelo hitro. Bil je 
lep in koristen za vse, saj smo se 
nauËili veliko novega in hkrati na-
redili nekaj malega za naπe okolje. 
Takih dni si v prihodnje æelimo πe 
veË. Sicer pa mora vsak sam skr-
beti in paziti na naπe okolje, da 
bo lepo in se bomo v njem dobro 
poËutili. Maja KeræiË,  

dijakinja ©CRM

ob slovesu smo obljubili, da vrne-
mo obisk.

Njihovo vabilo in naπo oblju-
bo smo vzeli skrajno resno ter 

zaËeli s priprava-
mi na pouËni izlet 
na Skandinavijo. 
Uskladili smo ter-
min izmenjave ter 
celoten program, 
nato pa so dijaki 
3.a z razredniËarko 
Valerijo Podjed s 
svojimi idejami in 
marketinπkimi po-
tezami zaËeli akcijo 
zbiranja sredstev.  
Dijaki so si ves Ëas 
dopisovali in prav 
nestrpno Ëakali na 
17. marec, ko smo 

sredi noËi odrinili z avtobusom 
proti Dunaju. Na Stockholmsko 
letaliπËe Arlanda smo prileteli ob 
9.30 uri, kjer nas je priËakal Pel-
le Persson, predstavnik πole Åva 
Gymnasium. Po kratki predstavit-
vi in ogledu πole smo se okrepËali 
s kosilom v πolski jedilnici, potem 
pa so πvedski dijaki odpeljali naπe 
dijake domov, jih namestili in sku-
paj odπli v raziskovanje okolice. 
UËitelji smo popoldne preæiveli 
na πoli, kjer nas je sprejel ravnatelj 
Lennart Kränz in uËitelji, ki sode-
lujejo v programu izmenjave.

Naslednji dan smo preæiveli na 
πoli, kjer smo spoznavali oblike 
dela, πvedski πolski sistem, opre-
mo velike πole (1.400 dijakov), 

uËitelji smo æe usklajevali pro-
gram njihovega obiska septembra 
letos, spoznali smo razred, ki bo 
v Kamnik priπel v prihajajoËem 
πolskem letu. Dijaki so raziskali 
tudi samo mesto Taby (cca. 60. 
000 prebivalcev, 20 km severno 
od glavnega mesta), po kosilu 
pa smo si skupaj ogledali pred-
stavitve razliËnih tem o Sloveniji, 
ki so jih naπi dijaki pod vodstvom 
prof. Æumrove pripravili pri urah 
angleπkega jezika. Dijaki so v po-
poldanskem Ëasu obiskali Cyber-
town.

V petek, 19. marca, smo imeli 
organiziran ogled Stockholma 
— vodiËi so bili πvedski dijaki, ki 
so nas vodili v manjπih skupinah 
ter nam predstavljali zelo zani-
mive podrobnosti o prestolnici. 
Ogledali smo si veliko prekrasnih 
stavb, zgrajenih iz granita, med 
njimi tudi veliËastno kraljevo pa-
laËo. Zelo zanimiva 
izkuπnja je bila tudi 
ogled Vasa muzeja, 
v katerem je raz-
stavljena 300 let 
stara ladja. ZveËer 
so nas popeljali na 
vodeni ogled (ime-
novan Ghost walk) 
starega mestnega 
jedra Gamla stana; 
na atraktivni naËin 
nam je lokalna vo-
diËka predstavila 
temne plati zgodo-
vine mesta.

V soboto smo si ogledali muzej 
narave in zgodovine (Naturhi-
storiska risk museet) z ogledom 
zanimivega filma v 3D tehniki ter 
raziskovali znamenitosti, ki jih v 
πvedski prestolnici ne zmanjka. V 
Stockholmu je namreË veË kot 70 
muzejev, mreæa javnega prometa 
pa zelo dobro organizirana tako, 
da lahko brez veËjih teæav prideπ z 
enega konca mesta na drugega. 

V nedeljo smo se poslovili in 
odrinili domov, bogatejπi za zelo 
pomembno æivljenjsko izkuπnjo. 
Dijaki so spoznali popolnoma 
drugaËno kulturo enega najuspeπ-
nejπih evropskih narodov, se 
pridno urili v angleπkem jeziku, 
πirili svoja obzorja in pridobivali 
nova prijateljstva. Tak program 
mednarodne izmenjave si bomo 
prizadevali ohranjati tudi v bo-
doËe.

≈Krivec« za zaËetek izmenjave: 
mag. ©emso MujanoviË, prof.

Iz kotlovnice

Spretne in prikupne 
kamniπke maæoretke

Le kdo πe ni sliπal za skupino mladih ter simpatiËnih deklet, 
ki spretno vrtijo palice ob zvokih godbe? Seveda so to kamni-
πke maæoretke, ki so po navadi spremljevalke godbe ali samo-
stojna plesna skupina. V Kamniku imajo 15-letno zgodovino, 
svoje vrste pa so okrepile z novimi Ëlanicami. 

EKOLO©KI DAN NA ©CRM

Dijaki drugih letnikov so na eko dan skupaj z otroki poËistili smeti 
okoli vrtca.

KAMNI©KI GIMNAZIJCI NA ©VEDSKEM

UËitelji pred muzejem (V. Podjed, P. Persson,  
I. Æumer).

Skupno dijaπko raziskovanje Stockholma.
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Dijaki ©CRM-ja so dræavni 
podprvaki v odbojki

V Ëetrtek je ©olski center Rudolfa Maistra gostil finale dræavnega 
prvenstva dijakov v odbojki, kamor so se po veË letih ponovno uvrstili 
tudi dijaki ©CRM-ja. V finalu so se pomerile πtiri ekipe. Iz skupine A 
sta se uvrstili Gimnazija Ravne na Koroπkem in Gimnazija ©iπka iz 
Ljubljane, iz skupine B pa poleg ©CRM-ja πe dijaki Srednje elektro 
πole in tehniπke gimnazije iz Novega mesta.

Pred zaËetkom finalnega tekmovanja sta zbrane pozdravila ravna-
teljica Srednje ekonomske πole mag. Tatjana Novak ter æupan obËine 
Kamnik Anton Tone Smolnikar, ki je ob tem izpostavil bogato bero 
kamniπkih πportnih uspehov, πe posebej v odbojki, saj so konec aprila 
dekleta Calcita Volleyball osvojila naslov dræavnih prvakinj.

Zmago v Kamniku so slavili NovomeπËani, domaËi kamniπki dijaki 
pa so zasedli odliËno 2. mesto ter s tem izpolnili svoja priËakovanja. 
Na 3. mesto se je uvrstila Gimnazija Ravne na Koroπkem, na 4. mesto 
pa Gimnazija ©iπka.

Tilen GraπiË dræavni podprvak 
v breakdancu med pionirji

Na dræavnem prvenstvu v modernih tekmovalnih plesih, ki je pote-
kalo v soboto, 8. maja, v ©portni dvorani v Medvodah, je v tekmovalni 
disciplini breakdance med pionirji posamezniki, ki so se kvalificirali 
na dræavno prvenstvo, nastopalo 22 plesalcev. Svoj prvi nastop na 
takπnem tekmovanju je odliËno opravil πe ne osemletni Tilen GraπiË 
iz Kamnika, ki je osvojil izvrstno drugo mesto. 

Tilen se je za ta ples 
navduπil, ko je na Duna-
ju opazoval uliËni nastop 
skupine breakdancerjev. 
Zapomnil si je nekaj ko-
rakov in jih uporabil na 
veËernem plesu sredi pu-
πËave Wadi rum, ko je bil 
s starπi na potovanju po 
Jordaniji. Glede na odziv 
tam prisotnih sta ga sta-
rπa kasneje vpisala v plesni 
klub Akademija iz Domæ-
al. Od svojega petega leta 
trenira dvakrat tedensko 
pod vodstvom Gregorja 
Æure, ki je eden od za-
Ëetnikov in utemeljiteljev 
breakdanca v Sloveniji. Na 
zaËetku je potreboval ne-
kaj vzpodbude, sploh pri 
treningih, sedaj pa komaj 
Ëaka, da se nauËi kakπen 
nov trik. Z veseljem se 
udeleæi vsakega breakdance dogodka, rad nastopa tudi na porokah 
ali praznovanjih. 

Tilen pravi, da si æeli, da bi postal dræavni in evropski in nekoË 
morda tudi svetovni prvak, vendar pleπe predvsem zato, ker mu je 
breakdance preprosto vπeË. Mi mu æelimo veliko plesnih uspehov in 
veselja!

©e ne 8-letni Tilen GraπiË je pionirski dræ-
avni podprvak v breakdancu. Uspeha se 
je veselil skupaj s trenerjem Gregorjem 
Æuro, ki je eden od utemeljiteljev break-
danca pri nas. 

Patricija CrnkoviË evropska 
mladinska viceprvakinja v jazzu

Od 22. do 24. aprila je v Novem Sadu v Srbiji potekalo Evropsko 
prvenstvo v jazz danceu. Tridnevnega tekmovanja se je udeleæilo 550 
plesalcev iz desetih dræav, med njimi tudi naπi plesalci. Posebej pohval-
na je izbira prizoriπËa tekmovanja, ki se je odvijalo na odru Srbskega 
narodnega gledaliπËa Novi Sad, kamor tovrstna plesna tekmovanja 
tudi sodijo. 

O© Frana Albrehta je dosegla 
izjemen πportni uspeh, kakrπ-
nega πe nismo zabeleæili v vsej 
zgodovini πole. Najprej smo do-
segli tretje mesto v projektu ©KL 
odbojka, sedaj pa so naπi fantje 
osvojili πe odliËno drugo mesto 
v finalu dræavnega prvenstva. K 
tako velikemu uspehu je vsekakor 
pripomoglo trdo delo in uspeπno 
sodelovanje med naπo πolo in OK 
Calcit Kamnik.

UËenci (Pino Lenart Lah, Do-
men Lipovπek, Rok KoËevar, 
Jernej JuriË, Leon Lombergar, 
Gaπper Hribar, Andrej Repnik, 
Tim Bartolj, Klemen Kotnik, 
Gregor Boπtic in Anæe Hribar) so 
pod mentorstvom trenerja Jureta 
Sitarja premagali vso konkurenco 
na obËinskem in podroËnem pr-
venstvu. »etrtfinalni turnir se je 
odvijal v Æuæemberku, polfinalni 
na O© Brezovica, veliki finale pa v 
©empetru, kamor so se naπi πam-
pioni odpravili skupaj s πtevilËno 
skupino navijaËev (uËencev O© 
Frana Albrehta); pribliæali so se 
samemu vrhu in dosegli odliËno 
drugo mesto na dræavni ravni. 

Prav tako kot na dvoranskem 
dræavnem prvenstvu je tudi na 

ODBOJKARJI O© FRANA ALBREHTA DRUGI 
V DRÆAVI

tekmovanju odbojka na mivki 
naπe fante spremljal trener Jure 
Sitar, pod vodstvom katerega so 
osvojili izvrstno tretje mesto dr-
æavnega prvenstva.

Na tekmovanju so pod budnim 
oËesom trenerja Gregorja Hribar-
ja nastopile tudi odbojkarice O© 

Frana Albrehta (Lea Bartolj, Tina 
Vesna Novak, ©pela ©midovnik, 
Sara Petek, Maπa Hribar, Lara 
Trstenjak, Klara Lukanc, Matjaπa 
Vehovec, Adelisa RujoviË, Hana 
MavriË ter Lara Koritnik), ki so 
se s svojo igro uvrstile med de-
set najboljπih v Sloveniji. Vsi si 

æelimo, da bi naπi πportniki nada-
ljevali s tako vnemo in πe naprej 
dosegali rezultate, ki nam bodo 
v ponos, njim pa zadoπËenje za 
vloæeni trud.

Tjaπa ©midovnik 9.c  
in Sara Petek 9.b

Na zakljuËnem turnirju v ma-
lem nogometu v celjski πportni 
dvorani Golovec so uËenci O© 
Marije Vere osvojili naslov dr-
æavnih prvakov. Pot do izjemne-
ga πportnega doseæka v πolskih 
tekmovanjih ni bila enostavna. 
V predtekmovanjih na obËinski 
ravni so bili sicer brez konkuren-
ce, vendar pa je bilo æe na podroË-
nem tekmovanju za uvrstitev v 
Ëetrtfinale dræavnega prvenstva 
vse drugaËe. V nadaljevanje se je 
uvrstila le prva ekipa, tako da je 
bila zmaga nujna. Proti tradicio-
nalnim nasprotnikom iz Domæal 

UËenci O© Marije Vere osvojili 
naslov najboljπih v dræavi

smo bili priËa razburljivi tekmi, 
sojenje nam ni bilo naklonjeno 
in po izgubi æivcev in izkljuËit-
vi kljuËnega napadalca nam ni 
kazalo ravno najbolje. Toda z za-
detkom proti koncu tekme se je 
vse obrnilo in igralci O© Marije 
Vere so si zagotovili napredova-
nje. V Ëetrtfinalu smo gostovali v 
Novi Gorici proti O© Dragomer, 
O© Trbovlje in O© Milojke ©tru-
kelj Nova Gorica. Zaradi naporne 
poti in brez pravega ogrevanja ja 
naπa ekipa prvo tekmo proti no-
vogoriπki πahovski igri izgubila 
in morala v moπtvu je bila na psu. 

Kljub temu pa je trenerju ekipe 
Franciju Ostreæu uspelo fante zbi-
striti, kar se je na koncu pokazalo 
s suverenima zmagama v ostalih 
dveh tekmah.

Ker so v nadaljevanju GoriËa-
ni zadnjo tekmo izgubili, smo se 
kljub porazu v prvi tekmi uvrstili 
v polfinale kot zmagovalci Ëetrtfi-
nalnega turnirja.

Polfinalno tekmovanje je bilo v 
Tolminu. Fantje so odigrali svoje 
najboljπe tekme, naredili smo tudi 
nekaj zamenjav igralnih mest, kar 
se je izkazalo kot kljuËno.

V gol se je po nekajletnem pre-

moru vrnil Primoæ KoËar, prav 
tako pa je ≈πtoparsko« pozicijo 
zasedel Primoæ Rems, nekdaj od-
liËni igralec na tem igralnem me-
stu (upam, da ne veË nekdanji). 
V napadu so zabijali kot za stavo 
Andrej Urankar, Deniel HokiÊ in 
Aladin KeranoviÊ, ki so z zbrano 
igro v obrambi in hitrimi protina-
padi deklasirali polfinalne tekme-
ce in se tako uvrstili v finale.

Finale se je odvijalo 18. maja na 
O© ZreËe. Prvo tekmo smo odig-
rali proti favoriziranim uËencem 
iz O© Videm pri Ptuju. PtujËani 
so zaËeli izjemno napadalno, naπi 
nogometaπi pa so v fazi branjenja 
Ëakali na svojo priloænost in s pro-
tinapadi pretili nasprotnikovemu 
golu. Kljub nenehnemu pritisku 
PtujËanov so se naπi uspeli ubrani-
ti, velike zasluge gredo tudi vratar-
ju Primoæu KoËarju (razglaπen za 
najboljπega vratarja). V napadu so 
igralci Ëakali na napako nasprotne 
ekipe in s hitrim prenosom æoge 
zadevali iz Ëistih situacij.

Tekma se je konËala z zmago 
4:3. Sledila je pot v Celje in fi-
nalna tekma. Nasprotnik je bila 
ekipa Nove Gorice, s katero so 
naπi uËenci v Ëetrtfinalu doæiveli 
edini poraz. Obetala se je napeta 
tekma, naπi so æeleli dokazati, da 
zmorejo premagati tudi Gorico. 
Taktika je bila enaka, z obrambno 
igro, potrpeæljivostjo in stopnje-
vanjem æivËnosti nasprotne ekipe 
so izkoristili svoje priloænosti in z 
zmago 2:1 osvojili naslov najbolj-
πih v dræavi!

S tem naslovom so uËenci O© 
Marije Vere Kamnik prviË v zgo-
dovini obËine Kamnik osvojili 
naslov dræavnih prvakov v malem 
nogometu! Iskrene Ëestitke vsem 
nogometaπem za odliËne nastope, 
pa tudi drugim, ki ste bili v moral-
no podporo naπim πportnikom. 
Tekmovanje si boste lahko ogle-
dali 6. junija ob 13. uri na drugem 
programu RTV Slovenija (ponovi-
tev v ponedeljek, 7. junija).

Zmagovalna ekipa O© Marije Vere v malem nogometu: Primoæ KoËar, Aladin KeranoviÊ, Deniel HokiÊ, 
Andrej Urankar, Primoæ Rems, Jasmin KoraÊ, Domen Pleπko, Muharem DizdareviÊ, Miπo BiliÊ, Nejc Gak. 
Trener ekipe Franci Ostreæ, vodja ekipe Marko Zadravec (foto: arhiv radigramnogomet).

Duatlonski pokal se bo kmalu 
konËal. Tekmovalci so se v nede-
ljo pomerili na predzadnji tekmi 
v letoπnji sezoni. Mestno jedro 
Kopra je bilo æivahno, saj je teklo 
in kolesarilo blizu 100 tekmoval-
cev. Prav tako pa je bila tekma 
zelo zanimiva za gledalce, saj je 
bila prviË organizirana v Kopru.

Kar nekaj tekmovalcev TK TRI-
SPORT ALPREM v pokalu posega 
po najviπjih mestih. Na tokratni 
tekmi so bili rezultati naslednji:

REZULTATI TEKMOVALCEV 
TK TRISPORT KAMNIK po ka-
tegorijah:
CICI DUATLON (500 m tek -2 km 
kolo - 200 tek) 
ml.deklice: 1. Nejka Spruk, 4. Tara 
MandiË, 5. Karin Dobovπek
ml. deËki: 1. Lovro Planko, 2. Jan 
©krjanc, 3. Teo Flis, 4. Æiga Brlec, 
5. Marko Pretnar, 6. Matej Strehar, 

Duatlon v Kopru
7. Nejc Flis, 8. Gaπper Zajc 
deklice: 2. Katarina Humar, 3. Tja-
πa VrtaËiË, 4. Gaja Perko, 5. Tin-
kara Capuder, 6. Klara Strehar, 7. 
Æana MandiË 
deËki: 2. Luka Bela KoËar, 3.Do-
men Obreza
SUPER SPRINT DUATLON (2 km 
tek - 8 km kolo - 1 km tek): 
st. deklice: 2. Kristina UrπiË, 4. 
Nika BavËar 
st. deËki: 1. Matevæ Planko, 2. 
Drejc Kregar, 3. Jurij Strehar, 4. 
Æiga Zajc, 5. Mark MandiË, 6. Jaka 
PauliË 
kadetinje: 2. Liza UrπiË
kadeti: 2. Jan Lipovπek, 5. Domen 
Leskovec, 6. Leon Obreza, 8. Lov-
ro Humar
SPRINT DUATLON (5 km tek - 20 
km kolo - 2,5 km tek)
mladinci: 1. Simon Koæelj (abso-
lutno 8.) Ëlani 1: 2. Aleπ Suπnik 

(absolutno 10.)
Ëlani 2: 8. Peter MandiË
veterani 1: 1. Franci Pirc

Ëlanice 2: 1. Barbara Galjot
PrihajajoËi vikend bo za tri-

atlonce TK Trisport Alprem zelo 
pester. Nekaj se jih bo odpravilo 
na triatlon v avstrijski St. Polten, 

kjer se bodo zmogljivejπi pome-
rili v pol IRON MAN preizkuπnji. 
Preostali triatlonci pa πe na zadnji 
duatlonski tekmi v Murski Soboti. 
Vsem tekmovalcem æelimo obilo 
πportnih uæitkov! VeË informacij 
najdete na www.trisport-klub.si.

Romana Capuder

Tekmovalci mladinskih kategorij so v senci Ëakali na πtart.

V moËni konkurenci mladink je 12-letna Patricija CrnkoviË znova 
navduπila s svojo plesno izvedbo toËke Time after time koreografa 
in trenerja Blaæa Godca in osvojila naslov Evropske mladinske vicepr-
vakinje v kategoriji jazz solo. 

Patricija je domov prinesla πe zlato medaljo - v kategoriji jazz male 
skupine so dekleta s toËko Kooza, prav tako delo Blaæa Godca, osvojila 
nesporni naslov Evropskih mladinskih prvakinj med malimi skupinami, 
saj so jim vsi sodniki enotno prisodili 1. mesto.

Konec meseca maja in v juniju so na sporedu nova tekmovanja, 
zato Patricija dneve preæivlja v plesalnici. Njen moto je: Dan brez 
plesa je izgubljen dan. 
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Gregor Rajh na mladinskih 
olimpijskih igrah  
Singapur 2010

Deæ, veter in nizke temperature so bili glavni krojaËi lokostrelske tek-
me FITA 70 m krog, ki je potekala v soboto, 15. maja, v Mariboru in na 
katero se je kljub izredno neugodnim vremenskim razmeram prijavilo 
toËno 100 tekmovalcev. In ravno na njej so kamniπki lokostrelci dosegli 
uspeh, ki bo z veliki Ërkami zapisan v zgodovino kluba. Tekma je bila 
zadnja v nizu za kadetske reprezentante pred odhodom na evropski 
mladinski pokal v ponedeljek, 17. maja, v mesto Reggio di Calabria na 
jugu Italije. »lan kadetske reprezentance je tudi Ëlan Lokostrelskega 
kluba Kamnik Klemen ©trajhar. 

OdliËne Klemnove puπËice
»lan Lokostrelskega kluba Kamnik Klemen ©trajhar se je skupaj s 

kolegi iz slovenske mladinske reprezentance udeleæil tekme za evrop-
ski mladinski pokal, ki je potekala od 18. do 22. maja v mestu Reggio 
di Calabria na jugu Italije. V kvalifikacijah, v katerih so kadeti streljali 
na razdaljo 60 metrov, je Klemen pokazal izjemno formo in osvojil  

1. mesto izmed 63 kade-
tov iz 30 dræav. Poleg tega 
pa je dosegel πe dva nova 
dræavna rekorda in sicer 
340 krogov na razdalji 60 
metrov in seπtevek obeh 
razdalj 670 krogov. Za-
dnji rekord kot seπtevek 
obeh razdalj je kar 6 let 
pripadal Danijelu Stojko-
viÊu, nekdanjemu Ëlanu LK 
Kamnik.

Tekma se je nadaljevala 
Ëez dva dni z dvoboji, v ka-
terih lokostrelci doseæejo 
konËne rezultate. Klemen 
je dobro zaËel in premagal 
nasprotnika iz Estonije in 
©vice. V borbi za uvrstitev 
med najboljπe πtiri pa je po 
teæavah pri zadnji puπËici 
moral priznati premoË na-

sprotnika iz Rusije. Po seπtevku rezultatov je osvojil konËno 6. mesto, 
kar pomeni velik uspeh tako zanj kot za kamniπki klub.

LKK

Le nekaj dni po osvojitvi zgodovinskega naslova dræavnih prvakinj so 
na kamniπkem klubu prejeli ponudbo s strani krovne organizacije za ig-
ranje ekipe Calcit Volleyball v najviπjem odbojkarskem tekmovanju LIGI 
PRVAKINJ. Kamniπki klub, ki se bo v prihodnjih sezonah v medijskem 
prostoru poskuπal pribliæati moπki ekipi ACH, je takoj zaËel s poizvedo-
vanjem, kaj takπno tekmovanje pomeni v organizacijskem in finanËnem 
smislu. Z razoËaranjem so kmalu ugotovili, da æe v osnovi nimajo po-
gojev za igranje v Kamniku, saj je edina primerna dvorana prenizka in 
sprejme premalo gledalcev, na kar so v kamniπkem klubu opozarjali æe 
vrsto let. »e lahko pogojno igrajo v najniæjem Evropskem tekmovanju, 
pa igranje v najelitnejπem tekmovanju v Kamniku ni mogoËe. Zato so se 
obrnili na primerne dvorane v okolici (Tivoli in Stoæice), a bi selitev po-
menila prevelik finanËni zalogaj. Tako so se v klubu odloËili, da se zopet 
prijavijo v Challenge cup, podali pa so tudi proπnjo za igranje v Pokalu 
CEV (kjer igrajo predvsem prvaki dræav, ki ne nastopajo v Ligi prvakinj). 
So pa v kamniπkem klubu æe poπteno zavihali rokave pri sestavi nove 
ekipe. Trener bo πe naprej Franci Obolnar, pogodbe pa so podpisane z 
veËino igralk iz te sezone. Konec tedna pa so v klubu poskrbeli tudi za 
prvo odmevnejπo okrepitev, saj bo Calcitove vrste okrepila ena najboljπi 
slovenskih igralk Petra Kramolc, ki je letos igrala na Reki. S tem pa na-
bor igralk πe ni konËan, saj je bilo na preizkuπnji v Kamniku æe kar nekaj 
domaËih in tujih igralk, veliko moænosti je, da bodo v klub privabili πe 
dve najbolj perspektivni slovenski mladinki. Zaenkrat kluba ni zapustila 
nobena igralka, vpraπljivi sta le obe tujki.

Pestro je tudi pri moπkih, ki so po odpovedi Triglava z odprtimi roka-
mi sprejeli moænost igranja v Pokalu Challenge. Tako bosta v naslednji 

ZakljuËila se je 1. liga 
dræavnega prvenstva v 
IN-LINE hokeju. V sezoni 
09/10, ki je potekala od 
oktobra 2009 do sredine 
maja 2010, so se ekipe v 
rednem delu med seboj 
pomerile v trikroænem li-
gaπkem sistemu. Prve πtiri 
ekipe po rednem delu so 
se med seboj pomerile po 
sistemu prvi-Ëetrti, drugi-
tretji.

Hokejski klub Vrhpo-
lje se je po rednem delu 
uvrstil na drugo mesto. V 
Ëetrtfinalu smo se pome-
rili s tretjeuvrπËeno ekipo 

NOVICE CALCIT BIKE TEAM

Iz domaËih pokalov
Ekipa Calcit Bike Team je uspeπno nastopila na dveh odmevnih dir-

kah domaËega pokala — v Æeribljah pri Postojni zadnji vikend v aprilu, 
dobrih deset dni kasneje pa na veliki mednarodni dirki v Domæalah in 
osvojila πtevilna odliËja. 

V Postojni sta med Ëlani zelo do-
bro dirkala Matjaæ Budin in Robert 
Kordeæ, ki sta se uvrstila na 2. in 3. 

RepiËeva najbolj  
natanËna v Portoroæu 

sezoni obe kamniπki ekipi igrali v Evropi, kar je zgodovinski doseæek. 
Trener ekipe ostaja Bogdan Kotnik, klub pa so zaenkrat zapustili Zupanc 
(Galex), Bogoæalec (Kropa) in DjordjeviË (tujina). Novi pridobitvi kluba 
sta mlada reprezentanta Jan Planinc (Triglav) in Jan Pokerπnik (ACH), 
na preizkuπnji pa je bilo æe nekaj tujih igralcev, nekaj pa se jih bo zvr-
stilo v naslednjem mesecu, saj bodo v Kamniku sestavili ekipo, ki se bo 
sposobna uvrstiti med πtiri najboljπe ekipe. V klubu iπËejo okrepitve na 
mestu korektorja, sprejemalca in blokerja.

KADETI CALCIT VOLLEYBALA TRETJI
S tekmovanjem so konËale v glavnem vse mlade ekipe, saj bodo v 

velikem finalu ta konec tedna v Kanalu igrale le πe najmlajπe kamniπke 
igralke v mini odbojki. NajveËji uspeh so dosegli kamniπki Kadeti, ki na-
daljujejo niz izjemnih rezultatov v zadnjih sezonah. Na finalni turnir na 
Ravne na Koroπkem je mlade KamniËane pospremila mnoæica navijaËev, 
ki so pripravili peklensko vzduπje v polfinalni tekmi proti Æuæemberku, 
ki pa je bil æal premoËan nasprotnik in Calcitovci so se morali zadovo-
ljiti z bojem za tretje mesto. V napeti tekmi so bili KamniËani boljπi od 
Krke in se zasluæeno veselili novih stopniËk. Kamniπke kadetinje so na 
turnirju za 21. mesto zabeleæile dve zmagi in dokazale, da bi v nekoliko 
≈laæji« skupini ob koncu lahko osvojile tudi viπje mesto. Za malenkost pa 
je uvrstitev v veliki finale v BraslovËah uπla dekliπki ekipi v mali odbojki, 
ki je tako osvojila konËno peto mesto v dræavi, kar je v tekmovanju s 67. 
ekipami tudi lep rezultat.

CICO1.

dan. PriËakovanja so bila precej viπja, zagotovo uvrstitev med prvih 
trideset.«

Smola se je nadaljevala tudi v Offenburgu, kjer je Rok odstopil. Takoj 
po πtartu se je zapletel v padec z drugimi tekmovalci, a je nadaljeval 
z dirko in zaËel loviti tekmece. Zaradi udarca v koleno so se kmalu 
pojavile prehude boleËine, zato je moral Rok odstopiti.

Calcitova nova oblaËila
Za novo sezono je ekipa pripravila nove kolesarske drese, tokrat 

razliËne za moπke in æenske. Prva tekmovalna ekipa vozi v oblaËilih 
proizvajalca Castelli — dresi so 
Ërno-beli, glavni poudarek pa je v 
kvaliteti materiala. A obiskovalci 
dirk ste lahko opazili nove æenske 
komplete, ki so postali zelo iskana 
‘roba’ med kolesarkami. Zasluge za 
design gredo Neæi Kirn, izdelali pa 
so jih v Topru.

Novi Ëlani 
dobrodoπli

IπËete kolesarsko druæbo za iz-
lete, krajπe voænje ali dirkanje? 
Pridruæi se vedno veËjemu Calcit 
Bike Teamu in kolesari v prijetni 
druæbi. V ekipi je toliko kolesark 
in kolesarjev, da boπ hitro naπel/-la 
druæbo zase, druæenje pa se nada-
ljuje na treningih v telovadnici in 

obËasno tudi na pikniku. Za veË informacij pokliËi Mohorja Vrhovnika 
na 051/316 564 ali piπi na mohor_vrhovnik@hotmail.com.

Gregor Rajh (v sredini) se je z zmago v mladinski konkurenci na tekmi 
v Mariboru uvrstil na mladinske Olimpijske igre v Singapurju.

Uspeπen kamniπki lokostrelec Klemen 
©trajhar z Janom Rijavcom iz LK Loga-
tec, ki je tudi Ëlan reprezentance, v sredini 
pa reprezentanËni trener in eden od kam-
niπkih klubskih trenerjev Matej Zupanc.

Iz odbojkarskega tabora

ZARADI DVORANE ODPOVEDALI LIGO PRVAKINJ

Saπo Trebuπak je bil drugi med 
mlajπimi mladinci na dirki v Æerib-
ljah pri Postojni (foto: mtb.si)...

... in na kateri je ekipa Calcit Bike Team prejela nagrado za najπte-
vilËnejπo ekipo, ki jo je prevzel dvakratni zmagovalec Gregor MikliË 
(foto: mtb.si).
mesto. Enaki uvrstitvi sta med 
mlajπimi mladinci dosegla Saπo 
Trebuπak in Peter ZupanËiË. Rok 
Koroπec je bil drugi na obeh dir-
kah v mladinski konkurenci. Dve 
zmagi pa sta dosegla Tina Perπe 
pri mladinkah in Gregor MikliË 
pri masterjih.

Na dirki v Domæalah je zmago 
zabeleæil Peter ZupanËiË pri mlaj-
πih mladincih, ekipa pa je znova 
dosegla veliko drugih in tretjih 
mest. Dobro se vozijo tudi ama-
terji, Boπtjan Hribovπek in Mohor 
Vrhovnik sta bila 1. in 3. v Æerib-
ljah, Boπtjan pa je bil nato πe drugi 
v Domæalah.

VeË informacij na spletni strani 
www.kdcalcitkamnik.si, kjer naj-
dete tudi koristne informacije o 
skupnih treningih in poroËila iz 
drugih dirk.

Rok na svetovnem pokalu
Calcitov mladinec Rok Koroπec je v dresu reprezentance nastopil 

na mladinskih dirkah svetovnega pokala v Houfallizu in Offenburgu. 
Na legendarnem prizoriπËu sredi Ardenov je Roka in sotekmovalce 
priËakala zelo praπna proga z veliko tehniËnimi odseki. Rok na dirki 
ni pokazal vsega, kar je sposoben, in je dirko konËal na 76. mestu. Po 
dirki v Houffalizu je Rok opisal potek dirke: ≈Zabilo me je takoj po 
πtartu in preprosto nisem mogel dræati tempa. Na prvem tehniËnem 
spustu sem sicer pridobil kar nekaj mest, saj so bili tekmovalci pred 
mano poËasni, a nato mi na vzponu zopet ni πlo. Danes ni bil moj 

VRHPOLJCI TIK POD VRHOM HK Horjul. Drugi Ëetrtfinalni par 
sta bili ekipi Prevoj in Brezovice. 
Tekma proti Horjulu je bila izred-
no napeta in izenaËena. Po red-
nem delu je bilo 6:6, v podaljπku 
pa sta mreæi ostali nedotaknjeni. 
Vrhpoljci smo slavili po izvajanju 
kazenskih strelov in se uvrstili v 
finale.

V finalu se je igralo na dve zma-
gi, pomerili smo se z ekipo Pre-
voj. V konËnici zelo napete prve 
tekme se je zgodil incident, ko 
so ob pretepu igralcev na igriπËe 
vdrli navijaËi Prevoj in zaËeli ob-
raËunavati z igralci HK Vrhpolje. 
Kljub temu incidentu smo odig-
rali drugo finalno tekmo in dose-
gli odliËno drugo mesto v 1. Ligi 
dræavnega prvenstva.

TINE KROPIV©EK 

Mariborska tekma je bila izbirna za vse mladince letnik 1993 in sta-
rejπe za uvrstitev na mladinske Olimpijske igre, ki bodo avgusta letos v 
Singapurju. Z zmago na tekmi v mladinski konkurenci si je pravico do 
nastopa priboril Ëlan Lokostrelskega kluba Kamnik Gregor Rajh, dijak 
3. letnika ©CRM, kar predstavlja zanj in za klub velik πportni uspeh. 

KamniËani so sobotno tekmo zaokroæili s klubskim uspehom, saj so 
domov odnesli kar 7 zlatih medalj z ukrivljenim lokom v posameznih 
starostnih kategorijah: 

  1. mesto: Æiga Ravnikar, mlajπi, ukrivljeni lok 
  1 mesto: Barbara ©tefula, deklice, ukrivljeni lok 
  1. mesto: Gaπper ©trajhar, deËki, ukrivljeni lok 
  1. mesto: Klemen ©trajhar, kadeti, ukrivljeni lok, 660 krogov-  

 nov dræavni rekord 
  1. mesto: Maja Fiderπek, kadetinje, ukrivljeni lok 
  1. mesto: Gregor Rajh, mladinci, ukrivljeni lok 
  1. mesto: Mateja Andrejka, Ëlanice, ukrivljeni lok 
Ostale uvrstitve: 
  5. mesto: Jakob Jaka Pestotnik, kadeti, sestavljeni lok 
  6. mesto: Jaka KomoËar, mladinci, ukrivljeni lok 
10. mesto: Luka Gjurin, deËki, ukrivljeni lok 
12. mesto: Andrej MajdiË, deËki, ukrivljeni lok 

Za odliËne rezultate jim Ëestitamo!! 
VSE V ZLATO! LKK 

... kjer so organizatorji pripra-
vili blatno kopel, na sliki Mohor  
Vrhovnik (foto: mtb.si)...

Kamniπka strelka Kaja RepiË je na dræavnem prvenstvu v streljanju z zraËno 
puπko v Portoroæu prepriËljivo osvojila zlato medaljo. V rednem delu si je s 
393 doseæenimi krogi priborila dva kroga naskoka pred vsemi zasledovalkami, 
z odliËnim finalom 104,3 kroga, kar je primerljivo z najboljπimi rezultati final-
nih nastopov na svetovnih prvenstvih, pa je poveËala prednost na kar devet 
krogov. Z odliËnim nastopom je prepriËala selektorja in si zagotovila nastop 
na svetovnem prvenstvu avgusta v Münchnu. Kaja je po zlatu na DP æe nasto-
pila v Ëeπkem Plznu, kjer je v moËni mednarodni konkurenci s 396 krogi le za 
krog zaostala za finalom osmih najboljπih. Med 125 tekmovalkami je zasedla 
odliËno 12. mesto in dokazala, da je trenutno najbolj vroËa slovenska strelka. 
Mladinka Suzana Penca je z rezultatom 381 krogov in finalom 97,1 opozorila 
nase s 6. mestom.

OdliËno so nastopili tudi Ëlani s puπko, ki so med osemnajstimi ekipami 
ponovili lanski uspeh in postali viceprvaki. Najboljπi rezultat je uspel Juretu 
Ugovπku, ki je s 586 krogi po rednem delu zasedal 3. mesto. V svojem prvem 
finalnem nastopu v Ëlanski konkurenci je s 100,1 kroga moral bron prepustiti 
veËnemu tekmecu iz Trzina Jerneju AdleπiËu. Ta ga je premagal za 0,6 kroga in 
mu vrnil za poraz na letoπnjem regijskem prvenstvu v Kranju, kjer sta oba do-
segla 582, a je bil Ugovπek boljπi po zadnji seriji, slavil pa je KamniËan Damjan 
Burja s 584 krogi. Na dræavnem prvenstvu je Damjan dosegel 577 krogov, enak 
rezultat pa je v Portoroæu uspel tudi Sebastijanu ÆnidarπiËu. S 1740 krogi so 
KamniËani ekipno osvojili 2. mesto in za πest krogov zgreπili zlato, ki je pripadlo 
strelcem iz Trbovelj. Nastopil je tudi Marjan RepiË in dosegel 557 krogov.

»lani s piπtolo so s 1610 krogi zasedli 14. mesto. Najboljπi je bil Stellan 
Johansson s 550 krogi, Franc Zore jih je nastreljal 532, njegov sin Anæe pa 
528. Dobro se je v Ljubljani znaπel tudi mladi Primoæ MajdiË, ki je s piπtolo 
v kategoriji kadeti v svoji krstni sezoni s 345 krogi zasedel 7. mesto med 21. 
nastopajoËimi. 

Nedavno je v Suhlu slovenske barve dobro branil mladi up Roæle RepiË, ki 
je letos veËkrat popravil dræavni rekord in osvojil zlato na dræavnem prven-
stvu. S 561 krogi je dosegel odliËno 26. mesto in bil najboljπi med slovenskimi 
mladinci.

SD Kamnik 
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PISMA, MNENJA, ODMEVI
Osvetlitev dilem iz pisma gospoda æupana 

(Kamniπki obËan, str. 3, 13. maj 2010)
Gospod æupan v svojem pismu izpostavlja zanimive dileme. Ker pa 

njega ni bilo na nobenem izmed dogodkov, ki jih opisuje, je dobro po-
droËje razprave osvetliti s priËevanji in z dokumenti. 

Veseli me, da je gospod æupan sliπal za prisotnost socialnih demokra-
tov na partizanskih spominskih slovesnostih. Tudi sama se jih, tako kot 
tudi drugih obËinskih slovesnosti, rada udeleæim.

Zanimive so æupanove dileme o slovesnosti ob Dnevu upora proti 
okupatorju. Gospod æupan na njej ni bil prisoten, dokumenti pa kaæejo, 
da se je gospod æupan res dogovarjal za ukinitev proslave ob Dnevu 
upora proti okupatorju. Vendar se borci s tem niso strinjali, saj so skle-
nili, da se prireditev organizira. Iz dokumentov tudi izhaja, da so me 
tako predsednica krajevne organizacije izgnancev kot tudi borËevska 
organizacija povabili, da jim spregovorim ob tej slavnostni priloænosti. 
Voditeljica prireditve me je povabila na govorniπki oder. Po odzivih 
sodeË so bili prisotni z govorom zadovoljni.

Prav tako je zanimiv æupanov pogled na organizacijo prvomajskih 
prireditev v Kamniπki Bistrici, na katero gospod Smolnikar æe vrsto let 
ni priπel. Kaj pa izhaja iz priËevanj in dokumentov? Po gospodarskem 
nazadovanju obËine Kamnik in izgubi moËi sindikatov v obËini so v 
preteklih letih za organizacijo prvomajske prireditve v Kamniπki Bistrici 
najprej skrbeli Ëlani Moπkega pevskega zbora Solidarnost, ki so letos æe 
87-krat nastopili na prvomajski prireditvi v Kamniπki Bistrici. Kasneje 
so pri organizaciji prireditve pomagali socialni demokrati oziroma De-
lavska zveza SD, pa tudi drugi. Zgodovinski viri pravijo, da so delavske 
organizacije in tudi socialno demokratske stranke v Sloveniji in v svetu 
organizirali prvomajska sreËanja æe pred mnogimi desetletji. 

Delavska zveza je tudi letos svoja skromna sredstva namenila na-
kupu rdeËih nageljnov, s katerimi je obdarila udeleæence prireditve. Pri 
organizaciji prvomajskih proslav pomaga Delavska zveza tudi tako, 
da priskrbi govorce, financira golaæ delu nastopajoËih, se dogovori za 
ozvoËenje, obËasno poskrbi za recitatorje in voditelje prireditve ipd. 
Zadnja leta so bili slavnostni govorci sindikalist Drago Lombar, po-
slanec Andrej Magajna, poslanec Duπan Kumer, Ëlan Delavske zveze 
Miloπ Pavlica, prej pa poslanec Miran PotrË, KamniËan Janez Maleæ 
ipd. Lepo je, da zadnja leta pri organizaciji prvega maja v Kamniπki 
Bistrici sodeluje tudi obËina Kamnik. 

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS 

Odgovor na rubriko iz poslanske pisarne
V lokalnem Ëasopisu Kamniπki obËan z dne 13. maja 2010 je poslan-

ka v Dræavnem zboru mag. Julijana Bizjak Mlakar zapisala o stvareh, 
na katere moram odgovoriti. Pa pojdimo po vrsti.

V poglavju poslanski veËer so med drugim zapisane besede ≈iz-
jemen interes prisotnih.« Beseda ≈izjemen« je nekoliko preveË po-
tencirana, ker bi v takem primeru morala biti do zadnjega kotiËka 
napolnjena dvorana v Kulturnem domu Kamnik, ne pa le eden od 

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgrad-
ba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 9. do 15. ure, sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 27. 5. 2010.

NA VRHU SV. PRIMOÆA KAR 22-KRAT V 24-IH URAH
Rekordnih 22 vzponov, 176 

kilometrov in 8.800 metrov 
viπinske razlike je uspelo pre-
magati letos dvema udeleæen-
cema vzdræljivostne preizku-
πnje 24 ur Sv. Primoæa — Jure-
tu Grmπku s Kriæa in Izidorju 
Cimermanu iz Podgrada. 

Æe nekaj let drugi konec ted-
na v maju Darko Kos z Vira ter 
Janez in Peter UrπiË iz gostiπËa 
Pri planinskem orlu organizirajo 
prav posebno prireditev 24. ur 
Sv. Primoæa, ki se je dobro prije-
la med pohodniki in ljubitelji te 
izletniπke toËke. Letos jim vreme 
ni bilo naklonjeno, vendar to ni 
odvrnilo 72 pohodnikov, ki so 
se na 24-urno preizkuπnjo po-
dali v petek, 7. maja, ob 17. uri 
pri vratarnici Calcita. Pot do Sv. 
Primoæa je dolga 4 kilometre, na 
njej premagamo 400 metrov nad-
morske viπine. Seveda prav toli-
ko pri spustu v dolino in potem 
spet nazaj gor in dol... do petih 
popoldan naslednjega dne. Vsak 
udeleæenec je po svojih najboljπ-
ih moËeh opravil toliko vzponov, 
kolikor je dopuπËala kombinacija 
telesne pripravljenosti, vztrajno-
sti in trme. Kljub izËrpanosti je 
bilo vzduπje ob zakljuËku veselo 
in prijateljsko, pohodniki so bili 
zadovoljni s svojimi doseæki, vsak 
je dosegel cilj po svojih zmoæno-
stih. Organizatorji so pripravili 
pravo pogostitev z odojkom, tako 
kot se za tako prireditev spod-

obi. Oskrbnik Peter pa je ves Ëas 
skrbel, da so se pohodniki lahko 
okrepËali in tudi kaj za pod zob 
so dobili. V bistvu je bil tudi Pet-
er zmagovalec, saj je bil pokonci 
kar 39 ur! 

Letoπnja zmagovalca Jure 
Grmπek in Izidor Cimerman 
sta ponovila neverjetnih 22 
vzponov KamniËana Andre-
ja VavpetiËa iz lanskega leta. 
Poznavalci pravijo, da veËkrat 
itak ne gre, ni mogoËe! Bomo vi-
deli prihodnja leta, Ëe se bo naπel 
junak, ki bo premagal ta rekord! 
Na drugem mestu jima z 20 
vzponi sledi Peter Macuh iz 
Ljubljane, tretja pa sta bila 
KamniËana Tomaæ Cukjati in 
Denis Sitar z 18 vzponi. Sledijo 
Matej Hribar iz Kamnika in Ivan 
©aus iz Preddvora s 17 vzponi, 
Bojan MauËec iz ©marce in Matej 
Oraæem iz Krtine s 15 vzponi, 
Marko Straæar iz ©kocjana in Kle-
men Zupan iz Srednje vasi s 13 
vzponi..... 

Najstarejπi in najmlajπi udele-
æenec vzdræljivostne preizkuπnje 
sta bila tako kot lani, vendar leto 
dni starejπa, 72-letni Ludvik Us 
iz Mekinj z 8 vzponi in 12-let-
ni Tine ©trajhar iz Kamnika, 
ki je premagal πe en vzpon veË 
kot lani. Dvanajstletnik je odspal 
nekaj ur kar za peËjo v meænariji 
na Primoæu, ob πestih zjutraj pa 
je nadaljeval do svojih sedmih 
vzponov. 

Ob letoπnjem 
Srednjeveπkem dnevu 
v Kamniku uprizoritev 
Carmine Burane

Srednjeveπki dnevi v Kamniku letos praznujejo svojo 14. obletni-
co. Utrip srednjega veka v Kamniku boste ponovno lahko zaËutili v 
soboto, 12. junija. Na ulicah bo celodnevno dogajanje, pestrost pa 
bo dogajanju æe Ëetrto leto zapored dodalo tekmovanje za Vrto-
mirjev prstan, na katerega se je æe prijavilo πest ekip. 

Letoπnji zakljuËni spektakel bo scenska kantata Carmina Burana, 
eno najbolj znanih del skladatelja Carla Orffa. Delo je na zanimiv 
naËin zdruæilo izvajalce iz dveh mest, Kamnika in pobratenega 
mesta Andechs z Bavarske, NemËije. Carl Orff je zadnje obdobje 
svojega æivljenja preæivel v Andechsu in je v tamkajπnji cerkvi tudi 
pokopan. Andechs in Kamnik druæi zgodovinska vez, segajoËa v 
visoki srednji vek, ko so grofje Andeπki ustanovili Kamnik. Novo-
dobna povezovanja so osnovana na podpisu listine o pobratenju, 
ki omogoËa izmenjave na πtevilnih podroËjih. 

Meπani pevski zbor Cantemus in Meπani pevski zbor Andechs sta 
stike navezala v preteklem letu in takrat se je porodila ideja o pri-
pravi skupnega projekta, kateremu se je pridruæil πe Meπani pevski 
zbor Odmev. Delo v takπni obliki πe ni bilo izvedeno. Pevcem in 
pevkam priprave na izvedbo pomenijo velik izziv, ne samo zaradi 
dela samega, ampak tudi zaradi moænosti konkretnega sodelova-
nja, spoznavanja dela drugega zbora in preko tega tudi drugaËne 
kulture.

V projektu na obeh straneh sodelujejo izvajalci, ki jih odlikujejo 
dolgoletne izkuπnje na podroËju glasbenega ustvarjanja; umetni-
πki vodja projekta Anton Ludwig Pfell je na Bavarskem uveljavljen 
dirigent zborovskih in instrumentalnih sestavov. Carmino Burano 
je v razliËnih sestavih æe izvedel na Bavarskem, tokratni naËin iz-
vedbe (z dvema zboroma iz dveh dræav) pa tudi njemu predstavlja 
velik izziv. 

Osnovnoπolci so se 
preizkusili v prvi pomoËi

V letoπnjem πolskem letu sta k osnovnoπolskemu tekmovanju v prvi 
pomoËi pristopili dve osnovni πoli: Marija Vera z Duplice in Komenda 
Moste. UËenci so skupaj z mentoricama utrjevali teoretiËno in praktiËno 
znanje iz prve pomoËi, prometnih predpisov, temeljnih naËel RdeËega 
kriæa in se nato prvega aprila udeleæili regijskega preverjanja, ki je 
potekalo v Osnovni πoli Domæale. Na tekmovanju je sodelovalo 6 ekip, 
v trojkah so najprej preverili teoretiËno znanje, nato pa pristopili πe 
k praktiËnemu. Vsi uËenci so bili dobro pripravljeni, razlike v toËkah 
so bile resniËno majhne, zato je osvojeno drugo mesto Osnovne πole 
Marije Vere veË kot odliËno (za prvimi so zaostali za tri toËke), uËenci 
Osnovne πole Komenda Moste pa so zaradi manjπega nesporazuma 
zasedli odliËno Ëetrto mesto. Iskrene Ëestitke vsem! 

Seveda pa bo ≈akcija« tekla πe naprej. V tednu RdeËega kriæa smo 
bili πe posebej aktivni, sprejemamo vloge za letovanje osnovnoπolskih 
otrok, v juniju pa nas Ëaka krvodajalska proslava in seveda tudi krvo-
dajalska akcija. VeË o teh aktivnostih v prihodnjih πtevilkah.

prostorov v kavarni Marjanca. Res je, da smo se med ostalimi temami 
pogovarjali tudi o zdravstveni reformi. Æal obrazloæitev o zavzema-
nju za zdravstveno reformo tudi tokrat ostaja samo pri besedah. Zato 
bi bilo pred organiziranim poslanskim veËerom primerno odpreti 
spletno stran Zdravstvenega doma dr. Julija Polca, kjer je nedvoumno 
in popolnoma razumljivo zapisano, da morajo obËani, ki πe nimajo 
svojega zobozdravnika, za zdravljenje in protetiko Ëakati od 150 
do 741 dni. 

Menim, da je bil s strani gostiteljice glavni namen poslanskega veËe-
ra pred udeleæenci povpraπati samostojnega poslanca mag. F. Ænidar- 
πiËa, kaj meni o zdruæljivosti poslanske in æupanske funkcije. Omenje-
ni poslanec je natanËno razloæil samo o pozitivnem smislu, niËesar 
pa ne o dejstvu, da je pri opravljanju dveh tako zahtevnih funkcij 
lahko ena od njiju popolnoma zapostavljena. G. ÆnidarπiË je na moje 
vpraπanje, ali bo v primeru zmage sedanje opozicije (npr. SDS) na na-
slednjih dræavnozborskih volitvah poslanka in æupanja, ki ne bo veË v 
koaliciji, ravno tako dobila veË finanËnih sredstev kot obËina, katera 
ne bo imela æupanjo ali æupana znotraj obeh funkcij. Odgovoril je, da 
v takem primeru obËina najbræ ne bo dobila dodatnih sredstev. 

Ali zavzemanje za obe funkciji pomeni, da te vrste poslanke in 
poslanci niso predstavniki volivcev na celotnem obmoËju RS? »e 
je temu tako, potem je nekaj zelo narobe, da niso poslanke/ci, ki 
so istoËasno æupanje/ni v enakem poloæaju kot æupani v ostalih 
obËinah. 

O uspehu æenske ekipe Odbojkarskega kluba Calcit Kamnik pa 
sem dolæan podati sledeËo obrazloæitev:

Po konËanem sprejemu dræavnih prvakinj v odbojki na prostoru 
kamniπke trænice, ki so ga v soboto, 8.5.2010, organizirali æupan g. 
Anton Smolnikar s sodelavci, sva se s predsednikom ©portne zveze 
Kamnik pogovarjala, kako prepriËati obËinsko upravo, da bi novo 
naËrtovano dvorano, ki bo zgrajena v sklopu O© Toma Brejca, poveËali 
v tolikπni meri, da bi zadostili predpisom za organizacijo dræavnih 
prvenstev v odbojki. Pri pogovoru se nama je pridruæila DZ poslanka. 
Predsednik ©Z je z namenom, da bi skuπala pridobiti nekaj dræavnih 
sredstev za poveËanje nove πportne dvorane, pojasnil, da mora biti 
le ta od igriπËa do nosilnih stebrov visoka 9,45 m, osebno pa sem do-
dal, da je pogoj pri organizaciji dræavnih prvenstev 1.000 sedeæev, kar 
pa ne velja za mednarodna prvenstva, kot je zapisano med ostalim 
besedilom v rubriki iz poslanske pisarne. V objavljenem Ëlanku pa 
je razumeti, da se omenjena poslanka dokaj dobro spozna ne mere 
odbojkarskega igriπËa. 

V kolikor me spomin ne vara, je bivπi poslanec g. Rudi Verπnik v svo-
jih zapisih v rubriki Iz poslanske pisarne kamniπko javnost obveπËal 
o obravnavanih in sprejetih zakonskih ter podzakonskih predpisih v 
Dræavnem zboru RS in njihovem konkretnem uveljavljanju v praksi 
in æivljenju obËanov. Takπen naËin obveπËanja bi po mojem mnenju 
morala povzeti tudi sedanja poslanka, saj je to tudi namen rubrike v 
Kamniπkem obËanu. 

Daniel KovaËiË 

Zmagovalca pohodniπko-vzdræljivostne preizkuπnje 24 ur Sv. Primoæa 
Jure Grmπek in Izidor Cimerman sta z 22 vzponi izenaËila lanskoletni 
rekord Andreja VavpetiËa. V sredini Mateja PogaËar, ki je zmagala med 
æenskami z 10 vzponi skupaj s Sandro Preπeren, ki pa so jo obveznosti 
klicale nazaj v dolino in skupnega fotografiranja ni uspela doËakati.

Pohodniki so se vpisovali najprej v knjigo v meænariji na vrhu Sv. Pri-
moæa, kjer je Peter UrπiË (skrajno levo) ves Ëas skrbel, da niso bili æejni 
in laËni, nato pa πe na drugi kontrolni toËki pri vratarnici Calcita, ka-
mor so se vpisovali pri spustu v dolino.

Najstarejπi in najmlajπi pohodnik sta bila tako kot lani 72-letni Lud-
vik Us in 12-letni Tine ©trajhar iz Kamnika. Ludvik je ponovil lanski 
rezultat z osmimi vzponi, Tine pa se lahko pohvali z vzponom veË kot 
lani — to je s sedmimi vzponi.

Na 24-urno pot k Sv. Primoæu se 
je vztrajno podalo tudi 18 æensk. 
Z 10 vzponi sta zmagali Mateja 
PogaËar in Sandra Preπeren, 
obe iz Stranj, z 8 vzponi so 
jima sledile Meta ©tefula, Polona 
Mlakar in Anka Hribar, sedmim 
tekmovalkam pa je uspelo opra-
viti 7 vzponov (Slavka Vodlan, 
Joæi Koπir, Nives Burja, Nevenka 
KavËiË, Cvetka MavËec, Mihaela 
JegliË, Ana KavËiË). 

Najbolj vztrajni in najhitrejπi 

bodo medalje prejeli na tradicio-
nalnem sreËanju ljubiteljev hoje 
k Sv. Primoæu skupaj s pohodniki, 
ki v letu ta priljubljen vrh osvojijo 
vsaj stokrat! In teh je vsako leto 
veË. NiË Ëudnega, saj jih poleg 
prijetne sprostitve na vrhu pri-
Ëaka Ëudovit razgled v dolino in 
po okoliπkih hribih, ob vikendih 
pa tudi Peter, ki odpre vrata Ërne 
kuhinje in kmeËke sobe v meæna-
riji in gostoljubno postreæe.

ANITA MEJA»

Zmagoslavje ekipe O© Marije Vere v sestavi Patricije Drolc, Sare Kla-
riË, Mateje MoËnik, Ane ©trajhar, Anje Virient, Martine Ugovπek, Petre 
Bertoncelj in njihove mentorice Katarine Komatar,

Ekipa O© Komenda Moste v sestavi Klare Zadrgal, ©tefana Repnika, 
Andreja LipuæiËa, Lare ©kafar, Urπke Kogovπek, Neje Zabret in Irineja 
Papuga in mentorice Jasmine ©ilar ≈v akciji«.
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Objavlja prosta delovna mesta za delo v proizvodnji predelave aluminija

2 delavca v proizvodnji
(za doloËen Ëas, moænost podaljπanja delovnega razmerja) 

1 delavec za vzdræevalna dela v proizvodnji - 
elektrikar ∑ vzdræevalec 
(za doloËen Ëas, moænost podaljπanja delovnega razmerja)

Od kandidatov priËakujemo:
Pod tË. 1:
• zakljuËeno osnovno πolo ali konËano srednjo poklicno 

πolo tehniËne smeri (strojna, elektro, kemijska)
• delovne izkuπnje (ni pogoj)
• vestnost in natanËnost pri delu
• sposobnost samostojnega odloËanja
pod tË. 2:
• konËana IV. stopnja izobrazbe elektro smer ∑ elektrikar 
elektronik 
• delovne izkuπnje najmanj 3 leta
• vestnost in natanËnost pri delu
• prednost imajo mlajπi kandidati
• pasivno znanje nemπkega ali angleπkega jezika (ni pogoj)
• Ex izpit (ni pogoj)
Na delovnih mestih nudimo stimulativno nagrajevanje, redno 
meseËno plaËo, moænost dodatnega usposabljanja.
Delo se sklepa za polni delovni Ëas.
Pisne prijave z dokazili o izobrazbi priËakujemo v 8 dneh 
po objavi na zgoraj navedenem naslovu.

Podjetje Kamnik-Schlenk d.o.o.
Fuæine 9, 1240 Kamnik

PRODAMO STAREJ©E 
STANOVANJE,
55 m2 v manjπem bloku na 
Medvedovi ul. v Kamniku,
potrebno prenove, s kletjo 22 
m2 in parkirnim prostorom.
Tel.: 031/289 871.

NIZKOGRADNJE,
asfaltiranje in tlakovanje

dvoriπË, dovoznih poti in parkiriπË,
polaganje robnikov in pranih ploπË,
izdelovanje betonskih in kamnitih 
opornih zidov - ≈πkarp«
AdroviË & Co., d.n.o., Kamnik, Jelovπkova 10

Tel.: 01/83 94 614, 041/680-751.

ZAHVALA

V 59. letu æivljenja naju je zapustil 
sin in brat

STANE 
KOSIRNIK

iz Kamnika, Streliπka ul. 17

Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, podarili cvetje, sveËe in darovali za maπe, nama pa 

izrekli soæalje.
Zahvala dr. Logarju in patronaæni sestri Jani za pomoË v 
Ëasu njegove bolezni in gospodu æupniku za lepo opravljen 

obred.

V æalosti: mama Marija in brat Ljubomir

Maj 2010

V nebesih sem doma,
to oznanjujeta
mi zemlja in nebo 
in vsaka stvar lepo.
        (A. M. Slomπek)

ZAHVALA
V 86. letu starosti je tiho odπla naπa 

mama, babica, prababica, sestra in teta

IVANKA OBRULK
roj. MoËnik

(15. 9. 1924∑7. 5. 2010)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 
in sosedom, posebno z Zikove 6, osebju Doma starejπih 
obËanov Kamnik in zdravnici dr. PetkoviËevi ter dr. PlavËevi 
iz ZD Kamnik, ki ste mami v Ëasu njene bolezni pomagali. 
Hvala gospodu æupniku Dularju in gospodu Berglju za 
lepo opravljeno pogrebno maπo, pevcem in trobentaËu. 
Zahvaljujemo se za izreËena soæalja, darovano cvetje, sveËe in 
maπe ter druge darove in vsem, ki ste naπo mamo pospremili 

na njeno zadnjo pot. 

ÆalujoËi: hËerke Mimi, Veronika, Ivanka in 
sin Janko z druæinami

Maj 2010POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU, NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS)

S teboj bomo spet druæina,
ko bomo sklenili tvoj krog ljubezni 
in svoj krog æivljenja.
In se bomo skozi kroge krogov vrnili k tebi; 
poËasi, tiho, zagotovo; 
eden za drugim.

ZAHVALA
V majskem dnevu je za vselej zaspal 

naπ dragi moæ, ati, dedi in tast

SRE»O IVAN»I»
Topla in iskrena hvala vsem sosedom, ki ste nam v Ëasu 
njegove bolezni in teækih trenutkih izgube pomagali in stali 

ob strani.
Zahvaljujemo se vsem prijateljem, sosedom, sodelavcem 
Upravne enote Kamnik in znancem za izreËena ustna in 
pisna soæalja, cvetje, darove v dobrodelne namene, sveËe in 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Iskrena hvala predsedniku Krajevne organizacije ZZB za 
vrednote NOB Joæetu Hribarju in lovskemu prijatelju Janezu 
PetriËu za ganljive besede v slovo ter Branetu ©imencu za 
ËuteËo recitacijo. Zahvaljujemo se lovcem Lovske druæine 
Motnik-©pitaliË za lep pogrebni obred ter Ëlanom πtevilnih 
lovskih druæin, ki ste se v tako velikem πtevilu po lovskih 
obiËajih poslovili od njega. Hvala praporπËakom, pevcem 
pevskega zbora Solidarnost za zapete pesmi in lovskim 
rogistom za zaigrane pesmi ter rogistu Janezu Klemencu za 

poslednje slovo.
Ob tej priloænosti bi se najtopleje zahvalili πe dr. Ahlinu 
in sestri Marjani za vso pomoË in skrb v Ëasu njegove 
bolezni. Topla zahvala tudi dr. Ziherlovi in sestri Damjani za 
zdravljenje, vzpodbudne besede in skrb, ki sta jo delili z nami 

ob teæavah, ki jih je prinaπala njegova bolezen.
SrËna in iskrena zahvala pa tudi lovskemu prijatelju Janezu 
PetriËu, ki v Ëasu njegove bolezni nisi pozabil nanj in si ga 
kljub teæavam, ki mu jih je povzroËala bolezen, vodil po njemu 
tako ljubih lovskih steËinah. Hvala tudi strelcem LD Tuhinj, ki 
ste mu zadnja leta omogoËili, da je z vami streljal na glinaste 
golobe in s tem tudi v Ëasu bolezni uæival v trenutkih sreËe in 

veselja, ki mu jih je celo æivljenje prinaπalo strelstvo. 
Vsem in vsakemu posebej πe enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi

Laze v Tuhinju, maj 2010

Materi v slovo bom pomahal πe z roko,
prosil angele, naj jo Ëuvajo,
dokler ne bom spet z njo.
Pogreπam tvojo dlan, da poboæa me,
ko mi vse narobe gre.
Pogreπam tvoj nasmeh, 
da osreËi me, ko se æalost mi prikrade v srce. 
Ostal je le spomin, ostal je sam tvoj sin,
ki vedno rad te bo imel. 
Æivljenje gre naprej,
a drugaËno, kakor prej.

ZAHVALA
V 82. letu æivljenja se je tiho poslovila od nas 

naπa draga mama, babica in prababica 

PAVLA KADUNC
Mlinarjeva mama iz Zgornjega Tuhinja 55 a

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem ter sodelavcem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, 
sveËe, za darove svetih maπ in darove za druge plemenite 

namene ter za πtevilno spremstvo na njeni zadnji poti.
Hvala naπemu gospodu æupniku Joæetu TomπiËu za lepo 
opravljen pogrebni obred, pevcem kvarteta Krt za lepo in 
ganljivo petje, Marinki Moπnik za prebrane besede slovesa, 
praporπËakom ter vsem sosedom za nesebiËno pomoË. Hvala 
tudi dr. med. Damjani Pleπnar Cvirn in sestri Heleni za 

veËletno skrbno spremljanje njene bolezni. 
Hvala vsem, ki ste se pokojne mame spominjali v molitvi. 

ÆalujoËi: hËerka Pavli, sin Joæe in snaha Rezi z druæinami, 
vnuki in pravnuki

Maj 2010

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata

* izdelava termopan stekla

* bruπenje stekla in ogledal

* izdelava izboËenih stekel

* peskanje stekel

* fuzije - vitraæi

* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

DomaËe ekipe slavile na
balinarskem turnirju na Duplici

Tradicionalen balinarski turnir, ki ga vsako leto v poËastitev obËinskega 
praznika organizira Balinarski klub Duplica, je bil tudi letos zelo dobro 
obiskan. 

V soboto, 8. maja, se je na πtiristeznem baliniπËu BK Duplica pomerilo 
18 ekip iz Kamnika, Mengπa, Domæal, Medvod, Ljubljane, Jevnice in od 
drugod. Med njimi je bila prviË tudi ekipa mladih dupliπkih balinarjev, ki 
si poËasi nabira tekmovalno kilometrino. Na tekmovanju, ki ga je nekoliko 
motilo le deæevno vreme, je sodelovalo veË kot osemdeset tekmovalcev. 

Zbrane tekmovalce in obiskovalce sta pozdravila Cveto EmerπiË, novi 
predsednik BK Duplica, ki je na obËnem zboru konec januarja prevzel 
vodenje kluba od dolgoletnega predsednika Marjana Goloba, ter sodnik 
in vodja turnirja Marjan Prelovπek. 

Najboljπe ekipe na prvih πtirih mestih - Montles Duplica, BK Domæ-

Na dupliπkem baliniπËu je bil ves dan æivahen tekmovalni utrip...

ale, BK Duplica in BK Duplica - veterani so prejele lepe pokale iz rok 
predsednika EmerπiËa, ki se je na koncu vsem udeleæencem zahvalil za 
dobro sodelovanje. Med bliæanjem v krog se je najbolje odrezal Franc 
Lagoja iz Mengπa, med zbijalci pa si je prvo mesto priboril Robi Skok 
iz Domæal.

Rezultati: 1. Montles - Duplica, 2. BK Domæale, 3. BK Duplica, 4. BK 
Duplica veterani, 5. BK Ilirija Ljubljana, 6. ©D Loka pri Mengπu, 7. BK 
Hermes Ljubljana, 8. BK Mengeπ, 9. BK ©karja Prevoje, 10. BK Tivoli 
Ljubljana, 11. BK Jevnica, 12. DU Kamnik, 13. MDI Kamnik, 14. DU 
Kamnik, 15. BK Medvode, 16. BK GoliπËe, 17. BK Duplica - mladi, 18. BK 
BudniÊar - KoliËevo.

Turnir je uspeπno vodil Marjan Prelovπek, organizatorji pa so poskrbeli 
tudi za pogostitev.                                                     F. S.

GOZDARSKE STORITVE

POSEK IN SPRAVILO LESA TER TRANSPORT
OBÆAGOVANJE,  ODKUP IN PRODAJA LESA

% 031 73 89 95
MATIC ©U©TAR s.p., Kranjska pot 3, Komenda

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451

DATA v SamËevem 
predoru

Foto klub Kamnik je v letu 2010 zelo delaven. Uspeπni smo bili na 
razpisih za pridobivanje sredstev in tako bomo letos lahko uresniËili 
marsikateri projekt. V SamËevem predoru je na ogled zelo zanimiva 
fotografska razstava avtorja Simona Podgorπka, Ëlana Foto kluba 
Kamnik, sicer pa πtudenta Visoke πole za fotografijo - VIST in diplo-
manta Akademije Fotografii v Varπavi na Poljskem. Predstavlja se s 
serijo πestih veliko-formatnih fotografij z naslovom Data. Serijo lahko 
umestimo v segment umetniπke, abstraktne, avtorske, konceptualne, 
studijske fotografije. 

Poleti bomo v sodelovanju z ekoloπko kmetijo Pri Jernejk organizi-
rali foto tabor za otroke, jeseni pa se bomo ponovno lotili nateËaja 
Exposed, ki je bil lansko leto najveËji fotografski nateËaj v Sloveniji 
in med najveËjimi v svetu. Svoje fotografije nam je poslalo preko 700 
avtorjev in enakega ali veËjega odziva se nadejamo tudi letos. Tudi 
naπe redne aktivnosti ne poËivajo. V prostorih v MC Kotlovnica se 
redno sreËujemo ob sredah, odpravili smo se æe na nekaj foto izletov, 
med drugim tudi na Koroπko in vrnili obisk Foto klubu Koroπka, ki 
nas je obiskal lansko leto. V kratkem se bomo predstavili na festivalu 
Pozdrav iz kotla, ki ga organizira Mladinski center Kotlovnica, Ëaka 
pa nas πe prenova spletne strani www.fotoklub-kamnik.si. 

ANA STANOVNIK PER»I»

SOBO V KAMNIKU ALI OKOLICI
I©»E zdrava in urejena upokojenka.
Cenjene ponudbe poπljite pod ≈Poπtena« na uredniπtvo 
Kamniπkega obËana, Glavni trg 23, 1240 Kamnik.

IN©TRUKCIJE

angleπËine in matematike 
za srednje in osnovno 
πolo.
Tel.: 031/712-478.

Rudolf Petric, Novi trg 41, Kamnik



DOM 
V KAMNI©KI 
BISTRICI

Postreæemo vam z domaËo hrano in ælahtno 
kapljico odprtih vin.

Vabljene zakljuËene druæbe do 70 oseb
na razliËna praznovanja!

Na voljo so tudi prenoËiπËa.

Informacije: % 01/832 55 44 kambistrica@volja.net
Dom je odprt od 8. do 20. ure, ob ponedeljkih zaprto.

Homec, Vaπka pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

➫ ambulanta
➫ hrana in osnovna oprema za male æivali

v Kamniku, Ljubljanska 3d,
SV vogal objekta SVETILNIK, tel.: 01/831 79 50

Prodaja ur in jeklenega nakita

Popravilo vseh vrst ur

ZAUPAJTE SVOJO URO STROKOVNJAKOM!

Delovni Ëas: pon-petek 9h-19h, sobota: 9h-13h

Kolekcija Ozare - mladostna kolekcija 

brisač in jop živih barv, športnega, igrivega 

videza za dinamičen stil življenja.kolekcija
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Popusti se ne seštevajo in se obračunajo pri blagajni. www.svilanit.si

Nova

od 29.5. do 12.6.2010

popust je unovčljiv s tem kuponom in velja za vse izdelke 
v prodajalni Svilanit PE Kamnik, Kovinarska 4.
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Več informacij: SAM STRANJE, Zg. Stranje 1a, 1242 STAHOVICA
Tel.: 01 729 62 83, 01 72 96 282, Fax.: 01 729 62 85

SAM d.o.o. Domžale
Preserska cesta 1, Zg. Jarše, 1235 Radomlje 

 Sodobna mešalnica barv, kjer vam zmešamo 

BARVE PO ŽELJI.

Trgovina 
SAM Stranje

NOVO!

Vabljeni v prodajalno SAM STRANJE
 v petek, 28. maja, kjer smo za vas 

povečali prodajalno 
in razširili izbor:

barv•
lakov•
fasad•

pripomočkov•
za pleskanje•  

vijačni•
 program• 

elektro• 
program•

Od petka dalje
boste v trgovini 
lahko ujeli 

SREČO. 
Pri nakupu 
katerekoli 
barve lahko 
izžrebate srečko, 
ki vam prinese 
nagrado. 
Število srečk je omejeno.

www.sam.si

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA!

AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO DO PRODAJE ZALOG
UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI

MALI
GOSPODINJSKI 
APARATI

KOLESA

SVETILA

ORODJE
POSODA

AKUSTIKA

AVTOAKUSTIKA
BELA

TEHNIKA
PRALNI

STROJ

BREZPLA»NA DOSTAVA • veË na www.pernecom.si

www.razgledi-perovo.si

KONTAKTNA ŠTEVILKA
01/300-98-91

Na ekskluzivni lokaciji na Perovem v Kamniku gradimo
6 dvojčkov in 6 samostojnih hiš, ki jih krasi izjemna arhitekturna
zasnova in energetska odličnost.


